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PROTOKÓŁ NR IX/2019 
 

Z IX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2019 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

 ul. Wały Jagiellońskie 1  

 
 

 
 
Początek obrad godz. 900 

 

 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 
Porządek obrad: 
 
1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji; 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska,  

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska 

 

3.Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
4.  Uchwały: 
1. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska (druk 158 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 
2. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2019 rok  

(druk 159 + autopoprawka); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
3. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Przeróbka rejon Nabrzeża Szyprów w mieście Gdańsku (druk 160); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

                   Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   

 
4. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Barniewice - rejon ulic Nowy Świat i Penelopy w mieście Gdańsku (druk 156); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

             Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   

 
5. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Owczarnia - przy lesie w mieście Gdańsku (druk 157); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

             Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
 

6. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulic Nowej Kielnieńskiej i Odyseusza w mieście 
Gdańsku (druk 154); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

             Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
 
 

7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Wronia Górka w mieście Gdańsku (druk 142); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

             Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
 

 

8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nowy Port w rejonie ulic Kasztanowej i Wyzwolenia w mieście 
Gdańsku (druk 143 + autopoprawka); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

             Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   

 
9. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście Gdańsku                    
(druk 144); 
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 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
 Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

                   Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   

 
10. w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania         

przestrzennego Śródmieście rejon Bramy Oliwskiej w mieście Gdańsku                      
(druk 141); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

                  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   

 
11. zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszarów zdegradowanych              

i obszarów rewitalizacji w mieście Gdańsku (druk 150); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

                  Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska   
 

 
12. w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 164); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 
13. w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 165); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

14. w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 166); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

15. zmieniająca Uchwałę Nr XXXIX/261/92 Rady Miasta Gdańska  
     z dnia 4 lutego 1992 r. w sprawie ustanowienia Konkursu Literackiego  
     Miasta Gdańska im. Bolesława Faca (druk 161); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

                   Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   
 

16. w sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w 
Gdańsku (druk 152); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

                         Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej   
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17. w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą  w Gdańsku (druk 153); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej   

 
18. w sprawie zmiany statutu Hevelianum (druk 167); 

 
                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                 Aleksandra Dulkiewicz  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                Paweł Golak - Dyrektor Hevelianum 
 

19. w sprawie nadania nazwy Skwer Gyddanyzc (druk 163); 
 
                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
               Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji  
 

20. w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na polskich 
obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2019                               
(druk 138); 
                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                    Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                          Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

21. zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2019                   
(druk 155); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
 
22. w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Miasta 
Gdańska  (druk 139); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
23. w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego stypendium 

Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie uzdolnionych oraz 
maturzystów osiągających najwyższy wynik z egzaminu maturalnego w ramach 
Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 
pobierających naukę na terenie Gminy Miasta Gdańska (druk 140); 
 



5 

 

                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                    Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                          Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

24. w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Gdańsku                                
do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1 w Gdańsku (druk 145); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
25. w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na pierwszym etapie 

postępowania rekrutacyjnego do Bursy Gdańskiej imienia Ireny Sendlerowej                          
z siedzibą przy ul. Podwale Staromiejskie 51/52 w Gdańsku oraz przyznania im 
określonej liczby punktów (druk 146); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
26. w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska Nr XLIV/1295/17 z dnia  

26 października 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu 
Specjalnego Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 1 w Gdańsku, w skład 
którego wchodzi jedynie Szkoła Podstawowa nr 28 i Gimnazjum nr 38 w Szkołę 
Podstawową Specjalną nr 28 w Gdańsku (druk 147); 
 
                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
                      Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

27. w sprawie rozwiązania Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego 
  nr 33 w Gdańsku (druk 148); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                         Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
28. w sprawie zmiany nazwy IV Liceum Ogólnokształcącego im. Marynarzy Wojsk 

Ochrony Pogranicza w Gdańsku (druk 149); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

29. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, nauczycieli 
prowadzących kształcenie w formie zaocznej i nauczycieli kształcenia na odległość 
oraz zasady zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie 
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zaocznej i w kształceniu na odległość w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Miasta Gdańska (druk 151); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

30. w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "gdański bon żłobkowy"  
dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasta Gdańska (druk 168); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                   Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

 
5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  

6. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

7. Zakończenie obrad. 

 
 
 

PUNKT 1 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska  

Pogratulowała przewodniczącej Beacie Dunajewskiej oraz przewodniczącemu 

Cezaremu Śpiewakowi-Dowborowi nowych ról – radnej Beacie Dunajewskiej -babci, 

radnemu Cezaremu Śpiewakowi-Dowborowi-  ojca. Przewodnicząca powitała 

nowych mieszkańców Gdańska.  

 

 
SPRAWY REGULAMINOWE 

 

 otwarcie sesji. 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Miasta Gdańska (druk 169);    w pkt. 14A 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
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Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie  zaliczenia ulic: Borówkowej, Chabrowej, 
Czeremchowej, Irysowej, Maciejkowej, Macierzankowej, Malinowej, Nagietkowej, 
Porzeczkowej, Poziomkowej, Rokitnikowej, Rumiankowej, Storczykowej, 
Tymiankowej oraz Damazego Tilgnera kategorii dróg gminnych (druk 170);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Emilia Lodzińska – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania    Przestrzennego  

 
Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie  wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Harfowej, Wiolinowej, 
Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, Jana Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów 
Pułku, Dedala oraz Limbowej kategorii dróg gminnych (druk 171);   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                 Emilia Lodzińska – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
 
Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 158 – pkt 4, ppkt 1, 
- druk 159 – pkt 4, ppkt 2 
- druk 143 – pkt 4, ppkt 8 

 

Przystąpiono do głosowania nad włączeniem pod obrady sesji następujących 

projektów: 

- uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta Gdańska (druk 169);     

 
za    -       31 

      przeciw    -         0 
      wstrzymało się   -         0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

       w głosowaniu  p r z y j ę ł a   
 

Ten druk będzie w pkt w pkt. 14A 

 
- projektu uchwały w sprawie  zaliczenia ulic: Borówkowej, Chabrowej, Czeremchowej, 

Irysowej, Maciejkowej, Macierzankowej, Malinowej, Nagietkowej, Porzeczkowej, 
Poziomkowej, Rokitnikowej, Rumiankowej, Storczykowej, Tymiankowej oraz 
Damazego Tilgnera kategorii dróg gminnych (druk 170);  

 
za    -       30 

      przeciw    -         0 
      wstrzymało się   -         0 
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               Rada Miasta Gdańska 
       w głosowaniu  p r z y j ę ł a   

 
Ten druk będzie w pkt w pkt 11A 

 

- projektu uchwały w sprawie  wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Harfowej, Wiolinowej, 
Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, Jana Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów 
Pułku, Dedala oraz Limbowej kategorii dróg gminnych (druk 171);   

 
za    -       33 

      przeciw    -         0 
      wstrzymało się   -         0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

       w głosowaniu  p r z y j ę ł a   
 
Ten druk będzie w pkt w pkt 11B 

 
 

PUNKT 2 
KOMUNIKATY 

 
 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca przypomniała o  obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego              

za rok 2018 do dnia 30 kwietnia 2019.  

Poinformowała, że do Rady Miasta wpłynęły następujące dokumenty przekazane 

przez Prezydent Miasta Gdańska: 

1. Sprawozdanie z realizacji szczegółowego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz  Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Miasta Gdańska za rok 2018; 

2. Realizacji uchwał Rady Miasta Gdańska w 2018; 

Dokumenty do wglądu znajdują się w pokoju nr 207. 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała również, że wpłynęła informacja 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa Miasta 

Gdańska za rok 2018. 
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KOMUNIKATY PREZYDENT MIASTA GDAŃSKA 

 

CELINA ZBORNICKA-BIEŃCZAK- Zastępca Dyrektora Biura 
Prezydenta do spraw Kultury 
  
Dyrektor przekazała komunikat Prezydent Miasta Gdańska o rozstrzygnięciu Konkursu 

Literackiego Miasta Gdańska im. Bolesława Faca za rok 2018. 

Treść komunikatu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ - Prezydent Miasta Gdańska  

Prezydent powiedziała, że trudno dzisiaj milczeć, kiedy mamy 17 dzień strajku                           

w oświacie. Rozwiązań sytuacji nie widać, chęci dialogu nie widać. Jest to troską nas 

wszystkich. Dodała, że trudno, żeby w takim miejscu, jakim jest nasz lokalny parlament 

– Rada Miasta Gdańska, nie zabrać w tej sprawie głosu. Prezydent poinformowała, że 

prezydent Kowalczuk przekaże jaki jest stan rzeczy jeśli chodzi o klasyfikacje uczniów 

w szkołach średnich. Prezydent przypomniała, że dzisiaj rozpocznie się procedura 

legislacyjna związana z przyjęciem ustawy, która jeśli zostanie przyjęta w takim 

kształcie w jakim została przez rząd Prawa i Sprawiedliwości zaprezentowana, będzie 

oznaczała tyle, że jeżeli dyrektor nie dokona klasyfikacji, to będzie jej dokonywał organ 

prowadzący szkołę czyli prezydent miasta. Podkreśliła, że to jest zadanie państwa. 

Oświata, edukacja to jest zadanie państwa polskiego. W sytuacji, kiedy nie można 

sobie poradzić z kryzysem, nie ma woli dialogu, chęci rozmowy i zaproponowania 

jakiegokolwiek sensownego rozwiązania, kolejny raz to zadanie, nie tylko to, zrzuca 

się na samorząd. Prezydent przypomniała kwestię, która może nie zawsze się 

przebija, że dzisiaj w każdej złotówce wydawanej na oświatę w Gdańsku, w każdej 

jednej złotówce, 44 grosze pochodzą bezpośrednio z kieszeni gdańskich podatników. 

Dopytywała czy to jest normalne? Wyraziła opinię, że chyba nie. Zwróciła się                           

do prezydenta Kowalczuka, z prośbą o przestawienie sytuacji jeśli chodzi                                    

o klasyfikacje. Prezydent dodała, że z niepokojem będzie obserwować co się wydarzy 

dzisiaj. 
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PIOTR KOWALCZUK-  Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
do spraw edukacji i usług społecznych 
Wyraził poparcie dla strajkujących nauczycieli oraz pracowników administracji 

publicznej w dochodzeniu do godności zawodu, który wykonują. Prezydent przekazał 

aktualne informacje, komunikaty i prośby związane z obecną sytuacją w placówkach 

edukacyjnych. Powiedział, że w kolejnym dniu strajku strajkują placówki edukacyjne, 

strajk nadal trwa, mimo tego, że próbuje się go nie pokazywać. My mówimy o tym                   

od początku. Prezydent wyraźnie podkreślił, że prezydent Dulkiewicz, zastępcy 

prezydenta wspierają nauczycielki, nauczycieli  oraz pracowników administracji                            

i obsługi  w dochodzeniu do tego, co jest ważne czyli godności zawodu, który sprawują.  

Prezydent przekazał komunikaty. Zaapelował, by w związku z ogromnym chaosem 

informacyjnym, podobnym do całej reformy prowadzonej przez minister Zalewską,  

nauczycielki, nauczyciele oraz pracownicy administracji i obsługi, mimo zakazów 

związków zawodowych, korzystali ze swoich poczt internetowych. Prezydent 

poinformował, że na pocztę przekazywane są od samego początku wszystkie 

informacje dotyczące tego, jakie są warunki strajku, co można w tym strajku zrobić, 

czego nie można, jakie korzyści można później osiągnąć. Wszystkie informacje są 

uzupełniane na bieżąco. Prezydent zaapelował, by pracownicy oświaty korzystali                   

z zamieszczanych na poczcie informacji, by uniknąć dezinformacji ze względu                                   

na krążące po Internecie różne łańcuszki, przekazywane z ust do ust, z rąk do rąk, 

które po prostu nie oddają stanu faktycznego i prawnego. Prezydent skierował prośbę 

do związków zawodowych o współpracę z Gminą Miasta Gdańska, a także                                

ze wszystkimi nauczycielkami i nauczycielami, którzy strajkują podczas tych dni. 

Kolejne wiadomości dotyczyły płatności za dni strajkowe. Prezydent przekazał 

informację, że nie ma możliwości, by były opłacane, jak również, że została znaleziona 

formuła prawna, które umożliwi to, żeby środki pozostały w placówkach edukacyjnych. 

Podkreślił to, o czym mówiła prezydent Dulkiewicz, że środki zostaną w placówkach 

edukacyjnych i będą do dyspozycji. Jest to zgodne z prawem. Prezydent zwrócił 

również uwagę, że inne gminy, które coś więcej obiecały, już się z tego wycofały. 

Następna informacja dotyczyła odroczenia płatności - tych, które muszą być rozłożone, 

czyli tego pobrania, które jest pobraniem za dni strajkowe. Poinformował, że każdy 

powinien złożyć indywidualny wniosek, który następnie będzie indywidualnie 

rozpatrywany.  Prezydent zwrócił się z prośbą, aby takie wnioski złożyć - pracownicy 
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administracji i obsługi do końca miesiąca, a pracownicy pedagogiczni przed pierwszym 

dniem miesiąca, ponieważ tak są wypłacane pensje. Podkreślił, że prolongata 

dotycząca pierwszego miesiąca jest w pełni aktualna, zgodna z prawem, istnieje 

możliwość rozłożenia do dwunastu rat. Prezydent powiedział, że zostały 

zapoczątkowane prace analityczne dotyczące przyjrzenia się sytuacji pracowników 

administracji i obsługi  oraz określenia możliwości zwiększeń, mimo tych wszystkich, 

które zostały dokonane w zeszłym roku, także tych zwiększeń, które Wysoka Rada 

przyjęła dla pracowników pedagogicznych od pierwszego września tego roku. 

Podkreślił, że prace trwają i nie potrzeba do nich żadnych nawołań. Są konsekwencją 

tego, co zostało zrobione w ubiegłym roku,  o czym Wysoka Rada była informowana. 

Następnie prezydent Kowalczuk przeszedł do przedstawienia informacji o stanie 

przeprowadzonych klasyfikacji w placówkach edukacyjnych. Poinformował, że na 31 

szkół z maturą,  na dzisiaj przeprowadzono10 klasyfikacji, które są zgodne z prawem. 

Jedna, która jest z naruszeniem prawa czyli z brakiem kworum. 16 rad ma się odbyć 

w dniu dzisiejszym, zaś 4 zaplanowane zostały na jutro. Czy się odbędą czy nie, nie 

ma tu żadnej możliwości wpłynięcia na to przez samorząd, ani też przez nikogo innego 

– zaznaczył prezydent. Podkreślił, że jest to stan bieżący, który  jest nieustannie 

monitorowany. Dodał, że jak tylko te klasyfikacje się odbędą informacje zostaną 

przekazane. Prezydent odniósł się również do słów prezydent Dulkiewicz na temat 

ustawy maturalnej. Zwrócił uwagę, że ustawa maturalna ma ten problem, że nie można 

jej wdrożyć w takim tempie jaki proponuje premier. Zarówno egzaminy, które się odbyły 

mają pewne wady prawne, o czym informują prawnicy. Podkreślił swoja prośbę, aby 

rzetelnie czytać wszystkie informacje i bardzo rzetelnie do nich poodchodzić,                    

bo tylko one są potem podstawą różnych roszczeń dla tych, którzy egzaminy już 

złożyli, tych, którzy egzaminy będą zdawać, bądź ich nie będą zdawać. To jest bardzo 

ważne, by trzymać się w tym zakresie litery prawa, tak jak trzymają się tego samorządy 

w Polsce, które muszą prawo zrealizować w różnych zakresach, zarówno w zakresie 

prawa oświatowego jak i zakresie kilkunastu innych ustaw, które obowiązują                               

w realizacji zadań, o których mówiła przed chwilą pani prezydent. Prezydent zwrócił 

się do Przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości – Kacpra Płażyńskiego  i 

radnych z PiS-u, zaznaczając, że pewnie to nie miejsce, z prośbą, aby wnieść 

poprawki do tej ustawy, która jest procedowana właśnie w Sejmie. Na zakończenie 

prezydent powiedział, że można by przyjąć, żeby zakończyć ten rok szkolny najlepiej 

będzie jak uczniowie sobie sami wypiszą świadectwa i niech sobie je wręczą,                           
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bo inaczej mamy ogromną farsę, do której zostaliśmy doprowadzeni dzisiaj i prosimy 

o to, abyście państwo też zainterweniowali w tej sprawie. 

 

 
PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 

CEZARY ŚPIEWAK - DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Radnych 

Koalicji Obywatelskiej 

Przewodniczący jednoznacznie wyraził poparcie Kolacji Obywatelskiej i Klubu Radnych 

Koalicji Obywatelskiej dla postulatów nauczycieli.  Podkreślił, że Koalicja Obywatelska 

uważa, że skandalem jest to, że rząd Prawa i Sprawiedliwości zamiast usiąść                                

do poważanych, na serio rozmów z nauczycielami rozpętał spektakl w telewizji publicznej, 

w której festiwal oszczerstw wobec osób organizujących strajk sięgnął zenitu. Taka 

propaganda nie była uprawiana nawet w czasach minionego ustroju. Przewodniczący 

oświadczył, że Koalicja Obywatelska uważa, że nie tak powinny być traktowane osoby, 

które uczą dzieci, uczą młodzież. Następnie przewodniczący przeszedł do dzisiejszej 

sesji, na której będzie podejmowana bardzo ważna kwestia związana z dziećmi                              

w gdańskich żłobkach. Zaznaczył, że zarówno w programie Koalicji Obywatelskiej,                    

jak i w programie Wszystko dla Gdańska, znalazły się postulaty związane                                         

ze zwiększeniem dostępu do żłobków, zwiększeniem dostępu do przedszkoli                                 

dla gdańskich dzieci, dla maluchów. Podkreślił, że trzeba polepszyć jakoś dostępu                       

do opieki żłobkowej, również przedszkolnej, na dwóch płaszczyznach: po pierwsze to 

większa ilość miejsc i w żłobkach i przedszkolach, po drugie większa dostępność, 

ponieważ jest szereg osób, których dzisiaj na opiekę u prywatnych oferentów,                                  

w prywatnych przedszkolach, punktach przedszkolnych, punktach żłobkowych, 

prywatnych żłobkach, wielu gdańszczan po prostu na to nie stać. Bon żłobkowy, który 

wspólnie z panią prezydent chcemy dzisiaj wprowadzić, chcemy dzisiaj zaoferować 

mieszkańcom, opowiada właśnie na te kwestie- na łatwy dostęp do edukacji żłobkowej. 

Przewodniczący powiedział, że później przejdziemy do rozwiązań związanych z edukacją 

przedszkolną, natomiast dzisiaj jest to odpowiedź na to, w jaki sposób te problemy 

rozwiązywać pod kątem zwiększenia dostępności. Przewodniczący powtórzył, że 

wprowadzając bon żłobkowy zostaną zwiększone możliwości tych mniej zamożnych 

mieszkańców do tego, aby już dzisiaj mogli skorzystać z opieki żłobkowej, tej która już 
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dzisiaj jest dostępna. Podkreślił, że równolegle zostanie zapewnione przejście do tego, 

do czego zobowiązała się Koalicja Obywatelska przed mieszkańcami w trakcie kampanii 

wyborczej, czyli do tego, żeby zwiększyć liczbę miejsc w publicznych żłobkach. 

Przewodniczący zwrócił się do Rady, zwłaszcza radnych ze strony opozycji z prośbą o to, 

ażeby poparli dzisiejsze rozwiązanie czyli bon żłobkowy, żeby zachowali się 

odpowiedzialnie w tej sprawie. Podkreślił, że liczy, że jednomyślnie opieka żłobkowa dla 

małych gdańszczanek i dla małych gdańszczan już dzisiaj zostanie polepszona.  

 

KACPER PŁAŻYŃSKI - Przewodniczący Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości  
Odniósł się do słów prezydent Dulkiewicz na temat strajku niektórych związków 

zawodowych nauczycieli. Zaznaczył, że miał nadzieję, że nie będzie musiał dzisiaj, 

właśnie tutaj, angażować Rady Miasta Gdańska czy nawet siebie i wystąpienia 

klubowego, które chciał w całości poświęcić sprawom, które podlegają Radzie Miasta 

Gdańska i jej kompetencjom. Przewodniczący powiedział, że spodziewał się, że 

zostanie to kolejny raz wykorzystane do partykularnych interesów politycznych, aby 

znowu Gdańsk wpychać w jakąś dziwną narracje, gdzie musimy się za każdym razem 

opowiadać  po stronie, która w danej chwili prowadzi spór z polskim rządem. Podkreślił, 

że spór prowadzony jest legalnie, jest to spór zbiorowy, zgodnie z ustawą o związkach 

zawodowych. Gmina Miasto Gdańsk nie jest członkiem tego sporu zbiorowego, nie 

jest jego podmiotem. Przewodniczący oświadczył, że pomimo, iż jest prawo                            

do  wypowiedzi na tematy publiczne i warto z niego korzystać, w przypadku, w którym 

część nauczycieli grozi maturzystom brakiem klasyfikacji i brakiem możliwości 

przystąpienia przez tych uczniów do matur, że w takim wypadku wskazane byłoby 

pokazanie solidarności  z tymi, którym nauczyciele powinni służyć czyli z młodzieżą                 

i w Polsce i w Gdańsku. Wyraził żal, że inicjatywa Klubu Radnych Prawa                                          

i Sprawiedliwości, inicjatywa w postaci próśb do prezydent, która wspiera ten strajk,                                 

że są pewne granice sporu, których nie można przekraczać, nie została wzięta pod 

uwagę, że prezydent nie zdecydowała się apelować do nauczycieli czy prosić 

nauczycieli, żeby jednak do klasyfikacji uczniów doszło. Przewodniczący zaznaczył, 

że uważa, że to nie jest dobry przykład odpowiedzialnego włodarza Gdańska. Dodał, 

że  w tym kontekście dzisiejsze zarzuty pani prezydent, że podejmowane działania, 

które mają tę sytuację uspokoić, które mają zagwarantować możliwość podejścia                      

w tym roku maturzystom do matur, zagwarantować im konstytucyjne prawo                               
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do edukacji, do wyboru kierunków studiów, do rozwoju również gdańskiej młodzieży, 

wydaje się po prostu nie na miejscu. Przewodniczący Klubu PiS podkreślił, że Prawo           

i Sprawiedliwość konsekwentnie mówi o tym, że w przypadku braku klasyfikacji 

uczniów i naruszania ich konstytucyjnego prawa do edukacji taka granica jest w bardzo 

jasny sposób przekraczana. Radny zaznaczył, że zgadza się, że nauczyciele powinni 

zarabiać więcej. Zwrócił uwagę, że Prawo i Sprawiedliwość przedstawia, rząd 

przedstawia, konkretne formuły podwyżek dla nauczycieli. Chciałoby się więcej, więcej 

będzie  w następnych latach. Radny zwrócił uwagę, że Prezydent Miast Gdańska 

odpowiada za dyrektorów w gdańskich szkołach, bo jest ich pracodawcą. Odniósł się 

również do dopłat samorządu Miasta Gdańska  do oświaty. Wyraził zaskoczenie 

wypowiedzią prezydent Dulkiewicz, jeżeli chodzi o dopłaty samorządu Miasta Gdańska 

do oświaty w Gdańsku - określaniu tych 44 groszy do każdej złotówki dopłaty jako 

czegoś niedobrego. Zaznaczył, że za każdym razem słyszał jak Gdańsk chwali się co 

roku prezentując realizację budżetu, że stawia na oświatę, stawia  na edukacje, że 

jesteśmy jednym z tych samorządów, który najwięcej w Polsce dokłada do oświaty. 

Teraz słyszymy jako radni, że jest w tym coś nieodpowiedniego. Przewodniczący 

wyraził opinię, że jeżeli chcemy mieć edukacje na wysokim poziomie, to do tej edukacji 

dopłacamy. Dopytywał czy za rządów Platformy Obywatelskiej, za rządów Polskiego 

Stronnictwa Ludowego samorząd nie dopłacał do oświaty? Wyraził przekonanie, że 

też dopłacał, proszę mnie poprawić, jeżeli było inaczej. Przewodniczący zwrócił się     

do prezydent z wyjaśnieniem, że jeżeli zdaniem prezydent, te dopłaty są z jakiś 

względów za wysokie, to może podać  konkretną przyczynę dlaczego oświata                        

w Gdańsku być może jest zbyt droga w stosunku do innych samorządów  w Polsce.  

W wyniku sprzedaży 15 lat temu GIEPECc-u, który dostarcza ciepło również do 

gdańskich szkól placówek edukacyjnych. W wyniku tej prywatyzacji płacimy większe 

rachunki. Również gdańskie szkoły płaca większe rachunki. Błędy, które popełnił 

prezydent Paweł Adamowicz i Rada Miasta Gdańska 15 lat temu pokutują niestety              

do dzisiaj. Zaapelował do Prezydent Miasta Gdańska o zakończenie tego sporu, nie 

angażowanie Rady Miasta Gdańska w każdą batalię na poziomie ogólnopolskim, 

podkreślając, że nie temu służą radni. Następnie przewodniczący odniósł się                             

do prośby prezydenta Kowalczuka przypominając, że radni miasta Gdańska nie mają 

inicjatywy ustawodawczej. Wyraził opinię, że w związku z tym, takie postulaty, abyśmy 

nagle wyskoczyli jak królik kapelusza i chcieli przeprowadzać jakieś inicjatywy 

ustawodawcze są jedynie takimi wrzutkami, by móc przeczytać jutro w nagłówkach                      
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w prasie o tym, że radni PiS-u nie chcieli złożyć projektu ustawy czy nowelizacji 

ustawy. Następnie przewodniczący przeszedł do spraw bieżących, nad którymi będą 

odbywać się dzisiaj głosowania - kwestii bonu edukacyjnego. Podkreślił, że Prawo                                        

i Sprawiedliwość stawia na politykę prorodzinną również na rozwój żłobków. Chce, 

żeby tych żłobków było więcej. Zaznaczył jednak, że bon żłobkowy nie jest idealnym 

rozwiązaniem dla Gdańska czy jakiegokolwiek samorządu. Bon żłobkowy to jedynie 

pewna proteza na czas, kiedy w Gdańsku powstanie z prawdziwego zdarzenia system 

publicznej oświaty żłobkowej czego teraz nie ma. Przewodniczący przedstawił 

informacje z Komisji Budżetowej, że miasto Gdańsk w najbliższych latach planuje 

wybudowanie jedynie dwóch żłobków publicznych, 8 w ramach partnerstwa publiczno-

prywatnego. Pokreślił, że nie uzyskał informacji czy w ramach tego partnerstwa 

publiczno-prywatnego zostaną zagwarantowane pewne ceny za przyjęcie dziecka              

do tego żłobka, czy od początku będą one ustalone. Pani kierownik nie maiła wiedzy 

na ten temat. Wyraził nadzieję że prezydent przedstawi sytuację w tym zakresie. 

Przewodniczący podkreślił, że radni z Klubu Prawa i Sprawiedliwości stoją                                 

na stanowisku, że edukacja, również ta żłobkowa, powinna być przede wszystkim 

publiczna, bo to jest faktyczne wyrównywanie szans. Podkreślił, że dochodzi                           

do pewnego rodzaju nierówności społecznej w przypadku dotowania prywatnych 

żłobków, w których jest oferta często szersza, z czym się wiąże po prostu większa 

cena przyjmowania tych dzieciaczków do żłobków prywatnych. Tym samy dochodzi  

do pewnego rodzaju nierówności społecznej, gdzie część otrzymuje tę edukację w 

formie prywatnych żłobków, a część w ramach prywatnych i dostaje do tego 

dofinansowanie. To jest rozwiązanie, które powinno być rozwiązaniem tymczasowym. 

Rozwiązanie, które nie uzyska dalszego wsparcia, jeżeli w ciągu kilku lat nie rozwinie 

się w Gdańsku w z prawdziwego zdarzenia sieć żłobków publicznych. Przewodniczący 

przypomniał kampanie wyborczą, w której brał udział również kandydat Platformy 

Obywatelskiej, Nowoczesnej- pan Jarosław Wałęsa i argumenty, które wtedy padały. 

Przewodniczący wyraził zdanie, że dla radnych miasta Gdańska, bez względu na 

jakieś teraz cele polityczne, nie jest to też sprawa jednoznaczna, również dla 

dzisiejszej koalicji. Przytoczył słowa pana Kwiatkowskiego, który miał być zastępcą 

prezydenta do spraw społecznych w Gdańsku, do spraw edukacji: „ podobnego zdania 

jest pan Dominik Kwiatkowski z Nowoczesnej. My potrzebujemy w Gdańsku nowych 

żłobków i przedszkoli, a nie bonów, dzięki którym ludzie będą mogli dopłacać sobie                   

do prywatnych żłobków. Faktycznie potrzebujemy żłobków. Nowy Port, w którym na 
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co dzień pracuję, to dzielnica, w której mieszka 10 tysięcy osób i tam nie ma ani 

jednego żłobka. Pytam co prezydent robił przez 20 lat w tej dzielnicy.” Następnie 

przewodniczący przytoczył komentarz z kampanii wyborczej Jolanty Banach, która jest 

dzisiaj w koalicji  programowej, która bony żłobkowe określała w ten sposób: „ten kto 

ma pieniądze wybierze sobie dobry żłobek, a kto nie ma pieniędzy i będzie musiał 

posłać dziecko do żłobka tylko za wartość bonu będzie w gorszej sytuacji niż ten, który 

ma więcej pieniędzy i nie potrzebuje takiego wsparcia. Ten bon się nie sprawdził                     

na świecie. Zadaniem samorządów jest tworzenie nowych miejsc opieki w żłobkach i 

przedszkolach- mówił liderka Lepszego Gdańska. Nazywam takie pomysły 

rekwizytami polityki społecznej, to myślenie neoliberalne czyli wyobrażenie o mieście, 

w którym każdy sam troszczy się o swoje sprawy społeczne, a miasto wspiera model 

polityki społecznej, jedynie wspiera.” Radny wyraził poparcie dla słów pani Banach 

oraz potrzebę ponownej, poważnej dyskusji na temat tego, w jaki sposób szkolnictwo 

na poziomie żłobków, opieka na poziomie żłobków powinna się w Gdańsku rozwijać. 

Zadeklarował  oddanie głosu za proponowanym rozwiązaniem, ale wyraził nadzieję, 

że będzie to rozwiązanie jedynie tymczasowe i że rozpocznie się jeszcze raz dyskusja 

na ten temat w jaki sposób wprowadzić reformę systemu żłobkowego w Gdańsku, 

zmienić w bardziej akceptowalną przez całą Radę Miasta Gdańska, formułę.                              

Na zakończenie przewodniczący podziękował tym, którzy przychylnie patrzą                            

na przedstawiony przez Prawo i Sprawiedliwość pakiet wolności i solidarności. 

Poinformował, że  został złożony w Radzie Miasta Gdańska projekt bezpłatnej 

komunikacji miejskiej dla byłych opozycjonistów walczących z reżimem 

komunistycznym w Gdańsku. Projekt dotyczy około 200 osób. Dodał, że w tym samym 

projekcie jest mowa również o tym, aby wszyscy niepełnosprawni w Gdańsku- dotyczy 

to osób z lekkim i umiarkowanym stopniem niepełnosprawności- mieli darmową 

komunikację. Podkreślił, że nie jest to jakiś wielki koszt. Z danych, które posiadamy 

takich osób jest maksymalnie 25 tysięcy, bo ze znacznym stopniem 

niepełnosprawności już dzisiaj te osoby jeżdżą w Gdańsku za darmo. Zaznaczył,                      

że w tych 25 tysiącach zawiera się znaczna liczba osób, które uczą się, a nie 

przekroczyły 24 lat, w związku z czym też jeżdżą za darmo. Podkreślił, że koszt jest 

rzędu 2-3 milionów złotych. Zaapelował, by pochylić się nad tymi projektami, bo jeśli 

dziś   w Gdańsku obchodzimy rok wolności i solidarności, to należy oddać hołd naszym 

bohaterom, pamiętać o tych bohaterach, którzy walczyli z komuną, ale też bądźmy 

solidarni, a na pewno z niepełnosprawnymi, bo po prostu są słabsi. Nawiązał również 
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do innych punktów pakietu wolności i solidarności i spotkania  prezydenta Grzelaka                 

z prezydent Dulkiewicz i przewodniczącymi klubów w Radzie Miasta Gdańska,                         

na którym została zapowiedziana radykalna reforma dotycząca inwentaryzacji 

Gdańskich Nieruchomości. Reforma polegająca na tym, że zostanie wprowadzony 

instrument informatyczny, który ma dokonać dogłębnej, faktycznej inwentaryzacji 

zasobów Gdańskich Nieruchomości. Wyraził nadzieję, że prezydent Grzelak będzie 

przedstawiał, także radnym opozycji, regularnie etapy tego, jak ta inwentaryzacja 

przebiega i etapy przetargu związane z tym systemem informatycznym i że to będą 

faktycznie realne działania. Następnie przewodniczący przeszedł do trzeciego punktu 

czyli rezygnacji z rezerwy terenowej pod drogę czerwoną w taki sposób, aby można 

było tam wykupić lokale komunalne. Tych lokali komunalnych jest około 150. Wyraził 

podziękowanie dla przewodniczącej Emilii Lodzińskiej z Kolacji Obywatelskiej za to, 

że zaangażowała się w rozwiązanie tej trudnej sytuacji. W niedawnym czasie złożyła 

w tej sprawie interpelacje, tak aby umożliwić radnym, mieszkańcom mieszkającym we 

Wrzeszczu Dolnym taki wykup. Zadeklarował, że Klub Radnych PiS-u  popiera ten 

projekt, i że przewodnicząca może liczyć na poparcie. 

 

PIOTR KOWALCZUK- Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
do spraw edukacji i usług społecznych 
Prezydent odniósł się do uwag przewodniczącego Płażyńskiego podkreślając,              

że nie apelował o działalność ustawodawczą przewodniczącego tylko o to, by radni 

PiS-u  poprosili swoich kolegów, którzy jeszcze mogą wnieść autopoprawki, by je 

wnieśli. Prezydent wyjaśnił, że opieka nad dziećmi do lat trzech to nie dział edukacja. 

Zaapelował, by zwrócić na to uwagę w kolejnych punktach dyskusji. Przypomniał,                  

że opieka dla dzieci do lat trzech straciła środki, które były obiecane przez rząd PiS-u  

w kampanii wyborczej - obietnice wyborcze Programu Maluch Plus. Organizacja , która 

startowała w tym konkursie otrzymała 20 procent ze środków,  mogła dostać                   

100% i wybudować tych żłobków tyle, że dzisiaj postulaty przewodniczącego Klubu 

Radnych PiS i postulaty pani Banach i wszystkich, którzy są na tej sali mogłyby                       

od razu być spełnione. Zaznaczył, że niestety tych środków rząd nie przekazał, mimo 

ogromnej kampanii medialnej, która kosztowała pewnie więcej niż te projekty razem 

wzięte. Prezydent zaapelował o merytoryczną dyskusję. 
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BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Radnych 
Wszystko dla Gdańska 
Przewodnicząca wyraziła nadzieję, ze matury w tym roku się odbędą i życzyła  

wszystkim maturzystom powodzenia i udanych egzaminów. Zapewniła, że wszystkie 

trzydzieści cztery osoby, które na tej sali siedzą, ale też osoby towarzyszące trzymają 

kciuku i wierzą, że tę maturę zdacie. Zwróciła się do maturzystów, że wie, że to trudny 

moment w ich życiu - ta niepewność. Wyraziła nadzieję, że będzie dobrze. 

Przechodząc do spraw związanych z sesją nawiązała do dyskutowanego bonu 

żłobkowego. Przypomniała, że Wszystko dla Gdańska miało taki punkt wyborczy                    

w programie - wprowadzenie bonu żłobkowego, ale też mowa była o wybudowaniu 16 

żłobków. Zaznaczyła, że dzisiaj bon żłobkowy zbliża się  do realizacji postulatu również 

Koalicji Obywatelskiej czyli zwiększenia dostępności do żłobków. Opieka 0-3 czyli 

opieka żłobkowa jest tematem bardzo często poruszanym na Komisji Spraw 

Społecznych i Ochrony Zdrowia- tak ona się kiedyś nazywała, dziś Rodziny i Polityki 

Społecznej. To jest taki temat, który jest niezwykle istotny dla radnych, którzy zasiadają 

w tej Komisji, i który też wzbudza niezwykłe emocje. Podkreśliła, że wczorajsza 

Komisja właściwie jednoznacznie wskazała, że dzisiaj powinniśmy jednogłośnie 

przyjąć bon żłobkowy. Dodała, że na Komisji była też rozmowa o budowie nowych 

żłobków. W partnerstwie ma powstać ich 8, kolejne 8 powstaną być może w innej 

formie, ale o tym będziemy rozmawiać za jakiś czas. Przewodnicząca zwróciła uwagę, 

że wprowadzając bon żłobkowy otwiera się szansa dla rodziców, którzy nie dostaną 

się do żłobka publicznego, na porządna opiekę. Podkreśliła, że pieniądze trafiają 

bezpośrednio do rodziców, a nie jak w niektórych miastach do żłobków. Pieniądze 

dostają rodzice po to, żeby mogły być ulgą dla ich budżetu domowego. Te pieniądze 

będą bezpośrednio wypłacane rodzicom w systemie rocznym od 1 września do końca 

roku szkolnego. I za każdym razem będą weryfikowane. Czy to będzie rozwiązanie 

tymczasowe tego dzisiaj nie jesteśmy w stanie powiedzieć. Przewodnicząca wyraziła 

nadzieję, że przyjdzie taki moment, że w Gdańsku będzie nie tylko wystarczająca ilość 

miejsc w żłobkach, ale też, że będą wolne miejsca. I z tych miejsc będą mogły 

korzystać wszystkie osoby zainteresowane. Przewodnicząca wyraziła również 

nadzieję, na dobre rozwiązania w sprawie matur, w sprawie miejsc żłobkowych. 

Przypomniała, że miasto Gdańsk bardzo dużo od wielu lat stara się w tej kwestii zrobić. 

Radna nawiązała też do konferencji prasowej z ostatniego tygodnia, którą 

zorganizował Klub Wszystko dla Gdańska dotyczącej nowej uchwały w sprawie 
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przyznawania tytułu Honorowego Obywatela. Zaapelowała o pogłębioną debatę, 

rozmowy z radnymi Prawa i Sprawiedliwości w tej sprawie. Poinformowała                                    

o planowanym spotkaniu z przewodniczącym Klubu Koalicji Obywatelskiej, żeby 

omówić poszczególne punkty tej uchwały, i że uchwała wejdzie pod obrady już w maju. 

Dodała, że wszystkie punkty, które tam zostały  zawarte spotkały się z akceptacją 

wszystkich radnych. Wyraziła nadzieję, że uchwała zostanie przegłosowana  

pozytywnie, i uda się uniknąć sytuacji, która miała miejsce tak niedawno z przyznaniem 

tytułu honorowego obywatela księdzu Jankowskiemu, któremu trzeba było z kolei ten 

tytuł odebrać.  

 
 

                PUNKT 4 
 UCHWAŁY 

 
 

 

DRUK 158 + autopoprawka  
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska   

 

Druk 158 wraz z autopoprawką stanowią załącznik nr 3 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - pozytywna 
Komisja Edukacji  - odstąpiła od głosowania 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej -pozytywna 
Komisja Kultury i Promocji - pozytywna 
Komisja Sportu i Turystyki -pozytywna 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

 

 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EMILIA KOSIŃSKA – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

Przedstawiła  projekt uchwały druk 158+ autopoprawka zgodnie z uzasadnieniem. 

Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 3 
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DYSKUSJA 
 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej, Przewodnicząca 
Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
Przewodnicząca dopytywała o dokumentację projektową na rewitalizację linii kolejowej               

w dzielnicy Kokoszki. Zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie kwestii dotyczącej 

infrastruktury kolejowa czyli nie miejskiej oraz o to, dlaczego miasto partycypuje              

w kosztach koncepcji programowo-przestrzennej - czy to jest jakieś szersze zadanie, 

w którym partycypację maja także inne gminy.  

 

MARCIN  DAWIDOWSKI- Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych 
Dyrektor wyjaśnił, że dzieło, które będzie realizowane dotyczy koncepcji, która 

obejmuje w sobie zarówno zakres kolejowy, jak i zakres transportu publicznego czyli 

linia 234, która na odcinku, który dzisiaj istnieje, będzie przez kolej modernizowana, a 

na odcinku który nie istnieje, a potrzebny jest, żeby połączyć się z linią PKM na 

wysokości Kiełpina przy Obwodnicy powinna być wybudowana. W ramach tej 

koncepcji będzie analizowany przystanek, dojście, dojazd, tak jak było to w przypadku 

PKM pierwszej. Dlatego potrzebne jest uczestnictwo miasta. Ta koncepcja określa 

zarówno zakres transportu publicznego, jak i transportu publicznego, ale kolejowego. 

Stąd udział miasta w tym przedsięwzięciu.  

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Radnych 
Koalicji Obywatelskiej 
Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do dyrektora Dawidowskiego o kwestie 

przejazdów bezkolizyjnych na Oruni - magistrali E65, pomimo że ta kwestia 

dyskutowana była na Komisji. Podkreślił, że zależy mu, aby wszyscy radni i 

mieszkańcy, którzy oglądają sesję, mieli jasna informację jak wygląda stan tej sprawy, 

która jest ujęta również w załączniku do tej uchwały.  

 
MARCIN DAWIDOWSKI - Dyrektor Wydziału Programów 

Rozwojowych 
Wyjaśnił, że w temacie  przejazdów bezkolizyjnych, w telegraficznym skrócie, chodzi 

o przygotowania bardzo dużego pakietu inwestycyjnego, który łączy w sobie kilka 
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dużych zadań inwestycyjnych. Łącznie wszystkich miałaby na celu jako docelowe 

rozwiązanie, po wykonaniu wszystkich inwestycji, likwidację jedynych z trzech 

kolizyjnych przejazdów na głównej magistrali na odcinku od Tczewa do Gdyni Chyloni. 

Wszystkie trzy są na Oruni. Jeden jest na Niegowskiej, drugi jest na Dworcowej, trzeci 

jest na Sandomierskiej. Te nasze opracowania polegają na tym, że projektujemy 

wiadukt w tzw. Nowej Podmiejskiej, który byłby alternatywą dla dzisiejszego przejazdu 

w Sandomierskiej. Przygotowujemy też koncepcję na 3 przejścia tunelowe                              

dla pieszych, bo likwidacja przejazdów w poziomie oznacza też likwidację i                               

dla samochodów i dla pieszych. W związku z tym trzeba w tych miejscach zaplanować 

przejścia podziemne. Ponad to w toku analizy i opracowań jest też przejazd 

bezkolizyjny w okolicy Równej, dlatego, że główna magistrala towarowa i łącznica 

kolejowa powodują, że można ten obszar podzielić na dwie części. Jeden z nich to jest 

ten, który jest otoczony ze wszystkich stron torami kolejowymi więc przejazd w Równej 

otwierałaby tę przestrzeń bezkolizyjną. Te dokumenty są na etapie: dokumentacji jeśli 

chodzi o wiadukt Nowej Podmiejskiej, koncepcji jeśli chodzi o przeprawy tunelowe                

dla pieszych i te przeprawy, o których mówiłem bezkolizyjne. Jeśli chodzi o 

przesunięcie czasowe, które dzisiaj mamy jest ono związane z tym, że kolej w tym 

samym czasie przyspieszyła prace związane z analizami studialnymi dotyczącymi 

rozbudowy głównej magistrali, poszerzenia jej o dwa lub trzy tory. Dyrektor 

Dawidowski wyjaśnił, że w związku z powyższym należy czekać z opracowaniami                      

do lipca /sierpnia, bo tak deklarują kolejarze, że wtedy będą gotowi z takim zakresem 

przebudowy magistrali, który pozwoli uzgodnić nasze opracowania. Krótko mówiąc 

chodzi o szerokość zajęcia pasa przewidzianego na magistralę kolejową. Dyrektor 

Dawidowski zaprosił wszystkich zainteresowanych szczegółami projektu do Wydziału. 

Dodał, że pozostaje w kontakcie z Radą Dzielnicy. Poinformował, że w najbliższym 

czasie jest też planowane spotkanie, a sytuacja jest monitorowana  na bieżąco.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

projektu uchwały DRUK 158 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        3 
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               Rada Miasta Gdańska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 
 

Uchwałę Nr IX/139/19 
Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Wydruk głosowań stanowi załącznik nr 3. 

 

 
 
DRUK 159+ autopoprawka 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska  
na 2019 rok   
 
Druk 159 wraz z autopoprawką stanowią załącznik nr 4 

 
Opinie Komisji: 
Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego - pozytywna 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - pozytywna 
Komisja Edukacji  - pozytywna 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej -pozytywna 
Komisja Kultury i Promocji - pozytywna 
Komisja Sportu i Turystyki -pozytywna 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 
 

EMILIA KOSIŃSKA– Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 159+ autopoprawka zgodnie z uzasadnieniem. 

Druk wraz z autopoprawką i uzasadnieniem stanowi załącznik nr 4 

 
 

 
 
 



23 

 

DYSKUSJA 
 

KACPRE PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa                       
i Sprawiedliwości 
Przewodniczący odniósł się słów prezydenta Kowalczuka w sprawie finansowania 

żłobków. Wyraził zdanie, że prezydent dokonał pewnej manipulacji. Przewodniczący 

zaznaczył,  że jego intencją jest to, żeby gdańszczanie mieli jasność jak wygląda 

sytuacja. Zwrócił się do gdańszczan przypominając, że w 2015-2016 roku rząd Prawa 

i Sprawiedliwości, a więc reprezentujący państwo polskie, dofinansował żłobki                   

w Gdańsku kwotą 11 milionów złotych. Było to ok 70% do każdego ze żłobków. 

Powiedział, że w tym roku jak widać, jak słyszymy od pana prezydenta dotacja jest 

niższa, choć budżet na Program Maluch Plus został zwiększony w stosunku                   

do poprzedniego roku o zdaje się 150 milionów złotych i wynosi w tym roku 450 

milionów w budżecie państwa. Przewodniczący skierował pytanie do gdańszczan, aby 

wspólnie zastanowić się czy prezydent Kowalczuk, który oskarża tak naprawdę, że 

zostały zmniejszone jakieś dotacje chyba stronę rządową, kto tutaj tak naprawdę 

powinien odpowiadać za tą całą sytuację. Radny dopytywał czy to pan prezydent 

Kowalczuk nie powinien tłumaczyć się z tego, że może pisze słabe wnioski, może nam 

czegoś nie mówi. Bo jak to jest, że wcześnie otrzymywała Gmina Miasto Gdańsk, 

jeszcze 2-3 lata temu, 70% dofinansowania i to były miliony złotych, a teraz otrzymuje 

dotacje na poziomie 20%. Radny podsumował, że  jeżeli to jest zarzut, to powinien być 

to zarzut skierowany do pana prezydenta. 

 

PIOTR KOWALCZUK-  Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
do spraw edukacji i usług społecznych 
Prezydent odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Płażyńskiego apelując o 

analizę i wyjaśniając, że mówił  o zmniejszeniu tego, co trafia do dużych gmin. 

Wyjaśnił, że taka sytuacja ma miejsce z tego powodu, że został zmieniony przez rząd 

algorytm przyznawania środków. Zaznaczył, że duże miasta zostały ukarane za to, że 

są dużymi miastami, że jest w nich bardzo niska stopa bezrobocia i że jest bardzo dużo 

osób, które skorzystają, a także, że są inne żłobki. Powodem obniżenia dotacji jest 

algorytm, a  nie ze źle napisane wnioski. Zwrócił się z prośba do Przewodniczącego 

Płażyńskiego, by te informacje  sprawdził. Zaapelował o merytoryczność w dyskusji i 

przypomniał, że podczas sesji  będzie punkt o żłobkach, będzie można o tym 
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rozmawiać. Podkreślił ponownie, że algorytm nie służy miastom, i zaapelował,                       

by nie atakować za złe wnioski. 

 

KACPER PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa           
i Sprawiedliwości 
Po słowach przewodniczącej Agnieszki Owczarczak  o powrocie do dyskusji na temat 

druku 159, przewodniczący odpowiedział prezydentowi Kowalczukowi, że jako radny 

opozycji daje spokój panu prezydentowi. 

 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Radny Klubu Radnych Prawo i 
Sprawiedliwość 
Radny podkreślił, iż pragnie zauważyć, że dyskusja o zmianach w budżecie miasta 

Gdańska skupia się na wzroście wpływów do budżetu na przestrzeni lat 2016, 2017, 

2018, które osiągnęły poziom 33-34 % wzrostu z podatku PIT i CIT, ale nie dotyczy, 

nie uwzględnia  podwyżek dla pracowników. Dodał, że pani prezydent  popiera strajk 

nauczycieli, którzy mają pewne żądania płacowe i że w związku z tym czyni pani 

prezydent zarzut pewnej niekonsekwencji. Radny podkreślał, że dziwi go narracja pani 

prezydent. Argumentował, że nauczyciele są zatrudnieni czy opłacani po części                       

z subwencji, po części pewnie z tych 44 groszy, które miasto Gdańsk dokłada                            

do budżetu i tu są jakieś narzekania. Przypomniał, że z tych wpływów w podatkach 

wynika, że gdańszczanom wpływy wzrosły. Skoro wzrosły wpływu z podatku i tak samo 

gdańskim firmom, w związku z tym troszeczkę te czasy się zmieniły.  

 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ - Prezydent Miasta Gdańska  

Prezydent podziękowała radnemu za troskę o pracowników Urzędu Miejskiego w 

Gdańsku. Podkreśliła, że rozumie, że  to oznacza, że praca administracji jest dobrze 

oceniana, że pracownicy dobrze sprawują się na Komisjach, przygotowują dobre 

uchwały, dobre wnioski, wbrew temu, co mówił Szef Klubu PiS. Prezydent dodała, że 

szczegółowych informacji o tym, kiedy i jakie podwyżki były, udzieli Pani Skarbnik. 

 

TERESA BLACHARSKA - Skarbnika Miasta Gdańska 

Szanowni Państwo, faktycznie nasze bieżące dochody rosną i z tego się bardzo 

cieszymy, że nie tylko przybywa do budżetu miasta, ale przybywają również dochody 

do budżetu państwa i pozostają w kieszeni naszych mieszkańców. Natomiast                             

w ustawie o finansach publicznych jest zasada zwaną złota regułą, że wydatki bieżące 
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nie mogą być wyższe niż dochody bieżące. Na rok 2019 tempo wzrostu dochodów 

bieżących jest o 5%wyższe od wypływu dochodów bieżących. W związku z tym 

musimy dbać o tę zasadę, by ta różnica w budżecie nie była znacząco duża.                               

A dlaczego? Dlatego, że od środków tej nadwyżki operacyjnej bieżącej zależą potem 

nasze możliwości dotyczące zadłużania się. Oczywiście z różnych względów, różne 

inwestycje, na które nie dostaliśmy jeszcze dofinasowania, nie ma ich w budżecie. 

Natomiast mamy nadzieję, że to się zdarzy i bardzo nam na tym zależy i powinniśmy 

o to dbać, aby ta nadwyżka operacyjna dała nam możliwość dalszego zaciągania 

długów. Znaczące podwyżki były w roku 2018. Pan prezydent zadbał, żeby każda 

sfera otrzymała podwyżki. Znaczące jeśli chodzi o wysiłek budżetu miasta były 

podwyżki w sferze pomocy społecznej.  Oczywiście one nie są wystarczające, nie 

wszyscy są może zadowoleni, ale to był znaczący dla budżetu wysiłek. Każda 

jednostka dostała z budżetu miasta wyasygnowane środki na podwyżki. Oczywiście 

obecnie ze względu nie tylko na protesty pracowników administracyjnych. My również, 

szczególnie pani skarbnik Kosińska, zajmowała się sprawą podwyżek prawników 

administracji. Teraz analizujemy i zobaczymy co wykażą nasze możliwości finansowe. 

Jesteśmy otwarci, by zwiększyć wynagrodzenia dla pracowników administracji.  

 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
Radny powiedział, że pani skarbnik przedstawiła informacje o podwyżkach, które miały 

miejsce w 2018 roku, ale również w tym roku. Przypominał,  że na ostatniej sesji Rady 

Miasta została uchwalona uchwała zwiększająca dodatek dla nauczycieli                                   

za wychowawstwo - w większości przypadków ze 100 do 200 złotych. Podkreślił, że                         

w dalszym ciągu miasto musi dopłacać do edukacji, którą chce mieć na wysokim 

poziomie. Zaznaczył, że finasowaniem edukacji powinien zająć się rząd centralny. 

Dodatkowo radny wskazał, że w spółkach, które podlegają miastu zostały podniesione 

pensje. Chociażby po raz drugi w ostatnim czasie podwyżki trafiła do Gdańskich 

Autobusów i Tramwajów. Przypomniał, że były rozmowy i miasto Gdańsk stanęło                    

na wysokości zadania i doszło do podpisania porozumienia. Radny nawiązał                                          

do wspominanych zwiększonych wpływów z podatku PIT. Wyraził akceptację co                    

do idee podwyżek. Zgłosił zapytanie co się stanie w sytuacji, kiedy przez obietnice 

rządu Prawa i Sprawiedliwości podatek PIT spadnie w związku z wprowadzeniem 

braku PIT-u dla osób zatrudnionych do 26 roku życia. To co wtedy mamy obniżać?  
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KAZIEMIERZ KORALEWSKI – Radny Klubu Radnych Prawa                              
i Sprawiedliwości 
Powiedział, ze w jego odczuciu zmierzamy właśnie do tego, żeby przekonać się, 

wykazać, że pani prezydent, władze Miasta Gdańska kierują się odpowiedzialnością 

za skutki podejmowanych decyzji. Zaznaczył, że tego był uczony od dziecka - 

odpowiedzialności za skutki podejmowanych decyzji. Podkreślił, że zabarwiona ironią 

wypowiedź miała na celu wskazać, że taką samą troską z pewnością kierują się władze 

centralne, co władze Gdańska- odpowiedzialnością za skutki podejmowanych decyzji. 

Radny wytłumaczył, że tak troszeczkę at presona odniósł się do pani prezydent, 

ponieważ jego uwagę zwróciła żółta broszka z napisem, jak się domyśla, popieram 

strajk, która pani prezydent ma dziś przypiętą.  

Radny ponownie podkreślił, że uwaga miała na celu skonkludowanie, że zarówno 

władze Gdańska, jak i władze centralne kierują się z pewnością podobnymi 

przesłankami  podejmując swoje decyzje zarządcze i na to chciał zwrócić uwagę 

mieszkańców Gdańska. 

 
 

TERESA BLACHARSKA - Skarbnik Miasta Gdańska 
 

Powiedziała, że wszyscy wiedzą jakie są problemy, jakie są wynagrodzenia w 

szkołach, jeśli chodzi o administrację i obsługę. Władze Gdańska znają postulaty. 

Wiedzą, że kwoty, które zostały przekazane w zeszłym roku były niewystarczające - 

więcej w porównaniu otrzymały żłobki i pomoc społeczna oraz wszystkie placówki 

związane pozostające w nadzorze MOPR-u. Podkreśliła, że trwają rozmowy, żeby                   

w tym roku zwiększyć kwotę i wyraziła nadzieję, że po wyliczeniu dodatkowych 

dochodów na pewno będą dobre informacje. 

 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

uchwały druk 159 z autopoprawką. 

 

 
Za    -        21 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        11 
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               Rada Miasta Gdańska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 
Uchwałę Nr IX/140/19 
Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na rok 2019 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowią załącznik nr 4 

 

 
DRUK 160  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Przeróbka rejon Nabrzeża Szyprów w mieście 
Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5. 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

 

EDYTA DAMSZEL-TUREK- Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Przeróbka rejon Nabrzeża Szyprów w mieście Gdańsku. Teren                

o powierzchni ponad jednego hektara zlokalizowany na Przeróbce. Celem zmiany 

planu miejscowego jest zmniejszenie ustalonej w obowiązującym planie miejscowym 

rzędnej nabrzeża, gdzie obecnie jest ta rzędna na poziomie 2,2 m n.p.m. 

Wnioskodawca, a zarazem wykonawca nabrzeża, postulował, aby obniżyć tę rzędną 

do 1,8 m. W projekcie planu wyznaczono, utrzymano to, co jest obecnie                                         

w obowiązującym planie miejscowym czyli teren zieleni ogólnodostępnej, tereny 

zabudowy mieszkaniowo-usługowej. Wzdłuż nabrzeża ustalono ciąg pieszy, 

rekreacyjny, aby można było zrealizować kolejne zagospodarowanie, bo część 

nabrzeża jest już zrealizowana. W ramach terenów zieleni ogólnodostępnej ustalono 

możliwość realizacji obiektu usługowego o rzucie maksymalnie 150 m2, wysokości 9m 

i dachach dwuspadowych.  
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Na terenie zabudowy usługowo-mieszkaniowej dominuje własność prywatna. W tym 

obszarze są niewielkie możliwości inwestycyjne, dopuszczamy wysokość 12 m,            

jak w sąsiedztwie budynków o wartościach historycznych. Plan był wyłożony w marcu 

bieżącego roku, uwagi nie wpłynęły. Prezydent wnosi o uchwalenie. 

 
Pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały DRUK 160 . 

 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/141/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Przeróbka rejon Nabrzeża Szyprów w mieście 

Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowią załącznik nr 5. 

 

 

DRUK 156 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice - rejon ulic Nowy Świat i Penelopy                         
w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Mówimy o terenie, który zlokalizowany jest w Barniewicach, tak jak na mapie lokalizacja 

jest wskazana Nowy Świat Penelopy, Renk węzeł Owczarnia. Mówimy  o trenie, który                 

w miejscowym planie przeznaczony jest pod funkcje usługowe. Na terenie tym obecnie 

znajdują się niewielkie zakłady produkcyjno-usługowe, usługi. Celem zmiany planu 

miejscowego jest zmiana przeznaczenia w celu umożliwienia realizacji rozbudowy 

istniejących zakładów, hurtowni na funkcje produkcyjno-usługowo-składową. Parametry 

nieznacznie zostały podwyższone, wysokość do 13 metrów, powierzchnia zabudowy 

60%, powierzchnia biologicznie czynna 10%. Plan był wykładany dwukrotnie                                 

do publicznego wglądu. Pierwsze wyłożenie było w grudniu 2018 roku, wówczas wpłynęła 

uwaga. Dotyczyła zawężenia linii rozgraniczających rezerwy drogowe, która została 

zaplanowana do 10 metrów ze względu na to, że zmieniła się funkcja - z funkcji usługowej 

na funkcje produkcyjno-usługową. Również ruch, który będzie tutaj generowany przez 

obiekty, które będą powstawały bądź rozbudowywały wymaga rezerwy drogowej do tej 

szerokości. Uwaga nie została uwzględniona. Natomiast w międzyczasie na etapie 

realizacji inwestycji drogowej na ulicy Nowy Świat działki dostały obsługę z ulicy Nowy 

Świat poza granicami planu i już w planie miejscowym zostało to uwzględnione.                              

W związku z powyższym plan został po raz drugi wyłożony do publicznego wglądu                           

w marcu bieżącego roku. Uwag nie złożono. Prezydent wnosi o uchwalenie. 

 
Pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 156. 

 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr IX/142/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice - rejon ulic Nowy Świat i Penelopy w 

mieście Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 6. 
 

 
DRUK NR 157  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Owczarnia- przy lesie w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7. 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 

 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Teren można powiedzieć po drugiej stronie obwodnicy, teren o powierzchni 3 hektarów, 

sąsiaduje z trenami leśnymi, tutaj zabudowa ekstensywna jednorodzinna. Celem  zmiany 

planu miejscowego było ustalenie na trenie, który w obowiązującym planie miejscowym 

jest przeznaczony pod funkcje sadów i ogrodnictwa zabudowa zagrodowa, pod funkcje 

mieszkaniowo-usługową, formy zabudowy ekstensywne nawiązujące do zabudowy                          

w sąsiedztwie. Na etapie planu miejscowego również została zweryfikowana linia 

zabudowy od lasu, zmniejszono odległość z 30 metrów. Ponad to ustalono parametry, 

które wpisują się w charakter zabudowy ekstensywnej, wysokość 10 metrów. 

Dopuszczono wolnostojące domy z dachem stromym dwuspadowym, powierzchnia 

zabudowy 20%, powierzchnia biologiczna czynna na poziomie 50%. Projekt był wyłożony 

do publicznego wglądu w marcu. Uwag nie złożono. Prezydent wnosi o uchwalenie. 

 
Pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 157  
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/143/19 
Rady Miasta Gdańska 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Owczarnia- przy lesie w mieście Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 7. 

 

 
DRUK 154 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Nowa 
Kielnieńskiej i Odyseusza w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8. 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Uchwała dotyczy ważnego ciągu komunikacyjnego, ponieważ jest w granicach 

przystąpienia, będzie się znajdowała ulica Nowa Kielnieńska, co stanowi jeden element 

korytarza transporotowego czyli Nowa Kielnieńska, Nowa Spacerowa, Zielony Bulwar.               

W ramach przystąpienia w 2011 roku przystąpiono po raz pierwszy do procedowania tego 

planu miejscowego i na etapie prac planistycznych wskazano potrzebę zweryfikowania 

polityki miasta w zakresie obsługi transportowej. Już wówczas wskazywano zasadność 

obniżenia klasy drogi. W obwiązującym w 2007 roku studium była to droga ekspresowa. 

Nie można było dokończyć procedowania planu miejscowego ze względu na to, że plan 
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musiał być zgodny z dokumentem jakim jest studium. W związku z powyższym 

musieliśmy poczekać na zmianę studium w 2018. Ta droga jest już określona jako droga 

główna. W związku z powyższym można przystąpić ponownie, uchylając tym samym 

poprzednie przystąpienie, do prac nad tym planem. Ta droga będzie już projektowana 

zgodnie ze standardami, które są określone zarówno  w studium, jak i w politykach, które 

realizują wytyczne studium m.in. Gdańskim Standardem Ulicy Miejskiej. Granice zostały 

poszerzone w obszarze Węzła Integracyjnego, jak i miejsc, które sąsiadują z Trójmiejskim 

Parkiem Krajobrazowym, aby można było w działkach gminnych sąsiadujących właśnie z 

terenami leśnymi wytworzyć i urządzić rekreacyjne wejścia poszerzając strefę buforową 

do Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego. Zarząd Dzielnicy Osowa zaopiniował 

pozytywnie projekt uchwały. Prezydent wnosi o uchwalenie. 

 
Pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 154  

 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/144/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Nowa 

Kielnieńskiej i Odyseusza w mieście Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 8. 
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DRUK 142  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wronia Górka w mieście 
Gdańsku  
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9. 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Teren o powierzchni 14 hektarów, w granicach którego znajduje się teren leśny, 

ewidencyjnie leśny i niewielka działka inwestycyjna, na której zgodnie z celem 

przystąpienia mogłoby powstać Centrum Opieki Wyręczającej dla Osób Dorosłych. 

Wnioskodawcą jest Fundacja Hospicyjna, która będzie to Centrum prowadzić. Drugim 

celem podjęcia planu miejscowego jest utworzenia na Wroniej Górce parku leśnego. 

Dlaczego park leśny? Jest to odpowiedź na postulaty mieszkańców, jak i też Rady 

Dzielnicy, aby zagospodarować ten park tak, aby można było zrealizować oświetlenie. 

Jedyna możliwość wprowadzenia tutaj tego typu zagospodarowania, wprowadzenia 

tego typu infrastruktury jest przeznaczenie, zmiana przeznaczenia tych terenów                       

z leśnych stricte i przeznaczenie jako park leśny. W ramach analiz do przystąpienia                   

i po analizie wniosków mieszkańców i Rady Dzielnicy ten kierunek jest jak najbardziej 

zasadny oraz wpisuje się w politykę miasta właśnie o udostępnianiu bezpiecznych, 

atrakcyjnych terenów w sąsiedztwie zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. 

Prezydent wnosi o uchwalenie. 

 
DYSKUSJA 

 

KACPER PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa              

i Sprawiedliwości 

Przewodniczący dopytywał czy na tym etapie można już powiedzieć, że poza ewentualną 

jakąś skromną wycinką lasu pod teren przewidziany dla Fundacji Hospicyjnej oraz prace 

porządkowe lasu plany pozostaną bez zmian. Dopytywał czy można zagwarantować, że 

ten teren zostanie terem faktycznie zielonym i nie zmieni się w planie. Radny dopytywał 
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czy można zagwarantować  brak zmian w ewidencji, polegających na tym, że dziś 

widnieje jako las, a zaraz w ewidencji nie będzie to las tylko mieszkaniówki, usługi czy 

coś innego. Podkreślił, że w uzasadnieniu do uchwały mowa jest o dopuszczeniu jedynie 

Fundacji Hospicyjnej do stworzenia przez nią Ośrodka, w tym jednym punkcie. Co                                   

z zagospodarowaniem lasu, który dzisiaj nie jest dobrym miejscem do odwiedzania-  była 

mowa o oświetleniu, alejkach, ławkach.  

 
EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Odpowiedziała, że przeznaczenie jest zdeterminowane w dokumencie strategicznym 

jakim jest studium. Cały teren Wroniej Górki jest przeznaczony pod tereny zielone czyli ta 

funkcja zabezpiecza, że tam nie pojawi się żadna dominująca zabudowa mieszkaniowa 

bądź mieszkaniowo-usługowa. Dyrektor podkreśliła, że nie jest w stanie zagwarantować 

jakie będą wymagane prace dostosowawcze, prace związane z zagospodarowaniem 

Wroniej Górki, bo tak jak powiedziała radna Anna Golędzinowska, Dyrekcja Rozbudowy 

Miasta Gdańska przygotowała wstępną koncepcję. Koncepcja będzie weryfikowana                        

na etapie prac nad planem miejscowym. Natomiast plan musi być zgodny z dokumentem 

strategicznym czyli tam będą tereny zielone. 

 
MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Radny Miasta 

Gdańska; Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radny wyraził zadowolenie, że przystąpiono do omawiania tego planu. Jednocześnie 

podkreślił, że zaprzecza temu, co usłyszał. Zaznaczył, że to jest wspaniałe miejsce                     

do spacerów, które odwiedza regularnie z trójką swoich dzieci. Podkreślił, że tam 

inwestycje są potrzebne, bo chodzi o to, by było to jeszcze lepsze, lepiej urządzone, lepiej 

oświetlone miejsce. Dodał, że niestety wycinki, jeśli będziemy chcieli zadbać o to miejsce, 

będą konieczne. Wraził nadzieję, że w jak najmniejszym zakresie. Radny dodał, że 

wycinki  będą konieczne, bo drzewa spadają i niszczą też nieruchomości sąsiadujące, i 

że takie sytuacje miały miejsce  i w zeszłym roku i jakieś dwa lata temu. Zaapelował, żeby 

to miejsce skomunikować w taki sposób, aby nie wprowadzać do środka ruchu 

samochodowego, gdyż dzielnica Aniołki jest poniekąd beneficjentem uczelni i miejsc 

szpitalnych. Tutaj dodatkowa placówka będzie mile widziana, spowoduje zintegrowanie 

społeczności, ale konieczne jest to, aby ten ruch nie spowodował negatywnych skutków 

społecznych. Wyraził opinię, że to jest krok w bardzo dobrym kierunku i liczy na to, że 
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inwestycja zarówno Fundacji Hospicyjnej, jak i inwestycja w postaci tego parku, będzie 

jeszcze to bardziej miejsce uświetniała. 

 
ANNA GOLĘDZINOWSKA - Radna Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej 
Radna powiedziała, że tytułem komentarza i uzupełnienia jako przewodnicząca Zarządu 

Dzielnicy miała okazję współpracować z Dyrekcją Rozbudowy Miasta Gdańska                            

w zakresie wspomnianego projektu. Potwierdziła, że jest on bardzo mało inwazyjny. 

Radna wyjaśniła, że w projekcie chodziło przede wszystkim o dostosowanie ciągów 

pieszych do współczesnych wymogów prawnych. W związku z tym tam niezbędne będą 

makroniwelacje, ale to na pewno nie będzie duży zasób prac. Przewidziane jest 

zlokalizowanie polany rekreacyjnej, ale w przestrzeni, gdzie nie ma drzewostanu w tym 

momencie plus tablice informacyjne. Wskazała, że mieszkańcy narzekali, że nie można 

przywrócić oświetlenia, które pamiętają jeszcze z lat osiemdziesiątych ze względu                       

na obecny status formalno-prawny terenów leśnych. W opinii radnej ten plan jak 

najbardziej wychodzi naprzeciw potrzebom. Zwróciła uwagę na kwestie obiektywną - 

uwarunkowania urbanistyczne. To jest teren o znacznych przewyższeniach terenu, 

różnicach wysokości, co powoduję, że  nawet ze względów technicznych tutaj ustawienie 

zabudowy byłoby trudnym. Podkreśliła, że  ostatecznie jako radni podejmując decyzje                      

za gotowym planem będziemy to rozstrzygać i zabezpieczać interes mieszkańców. 

 

EMILIA LODZIŃSKA- Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Wyraziła opinię że, jest to plan, który realizuje kilka postulatów społecznych. Rzadko 

zdarza się taki plan, który głównie na te cele jest ukierunkowany, nastawiony. Jeden                        

z tych celów to utworzenie miejsca opieki wytchnieniowej. Jest to o tyle istotne, że zgodnie 

z tym, co powiedziała na Komisji Pani Prezes Fundacji będzie to opieka wytchnieniowa 

do 30 dni, która  będzie  dużą ulgą dla osób  opiekujących się, zajmujących tymi, którzy 

tej pomocy potrzebują. Drugi aspekt społeczny czyli funkcja rekreacyjna, o którą 

mieszkańcy Gdańska tak mocno postulują do nas jako do radnych, abyśmy nie 

zabudowywali wolnych terenów w mieście wyłącznie zabudową usługowo-

mieszkaniowa., Radna wyraziła opinię, że przestrzeń rekreacyjna, przestrzeń, która 

będzie mogła być wykorzystywana przez mieszkańców, przez turystów, że będzie to takie 

miejsce, gdzie turyści będą chętnie je odwiedzać, że będzie można uczęszczać. 

Zaznaczyła, że patrzy na ten  plan pod kątem jego funkcji społecznych. Dodała, że wraz 
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z Komisją Zagospodarowania Przestrzennego będzie bacznie się przyglądać i kibicować 

temu, by ten plan został jak najszybciej zrealizowany. 

 
Więcej pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 142 . 

 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/145/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  

Wronia Górka mieście Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 9. 

 
 
 
DRUK 143 WRAZ Z AUTOPORPAWKĄ 

W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Port w rejonie                                 
ulic Kasztanowej  i Wyzwolenia w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 10 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Teren zlokalizowany w Nowym Procie o powierzchni prawie jednego hektara,                              

w obowiązującym planie miejscowym. Teren przeznaczony jest pod funkcje usługowe. 

Zmiana planu ma na celu wprowadzenie tutaj funkcji mieszkaniowej. Obecne 

zainwestowanie, zagospodarowanie terenu jest, można powiedzieć, jednakowe. Na tym 

obszarze znajduje się 150 blaszanych boksów garażowych. Cel zmiany planu 

miejscowego wpisuje się w politykę miasta w zakresie intensyfikacji zabudowy                                 

w strukturach funkcjonalno-przestrzennych wykształconych czyli uzupełnienia zabudowy 

w obszarze zwartej zabudowy mieszkaniowo-usługowej, ale również jest ważnym celem. 

Przypomnę tylko, że Nowy Port jest objęty obszarem rewitalizacji i każda zamian tego 

typu, gdzie jest możliwość wprowadzenia nowych mieszkańców na obszary 

rewitalizacyjne jest bardzo ważna, wartościowa dla tych nowych terenów. Rada Dzielnicy 

wnioskowała negatywnie do przystąpienia nad zmianą tego planu miejscowego właśnie 

ze względu na istniejące garaże. W międzyczasie odbyliśmy kilka spotkań z Radą 

Dzielnicy, z mieszkańcami. Również Rada Dzielnicy poprosiła mieszkańców za pomocą 

ankiety, aby mieszkańcy Nowego Portu wypowiedzieli się na temat zasadności zmian 

tego zagospodarowania, jakości tej przestrzeni. Po analizie ankiety Rada Dzielnicy 

zmieniła stanowisko wskazując, że zasadne jest rozpoczęcie procedury planu 

miejscowego na tym obszarze, oczywiście z możliwością wypracowania kompromisu 

związanego z tym, aby jakieś miejsca postojowe, parkingi znalazły się na tym terenie. 

Prezydent wnosi  o uchwalenie. 

 
DYSKUSJA 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny zaznaczył, że Nowy Port jest bez wątpienia piękna dzielnicą, która jednak 

potrzebuje pewnych korekt, jeśli chodzi o estetykę. Każdy kto bywa w Nowym Porcie, 

każdy kto przejedzie się autobusem przez ulicę Wyzwolenia, widzi jak tam sytuacja 

wygląda. Zaznaczył, że w swoim pytaniu nawiązuje do kwestii wyniku ankiet, a także do 

głosów, które były poruszane przez przedstawicieli Rady Dzielnicy. Dopytywał, w jaki 

sposób będą zabezpieczone interesy mieszkańców, interesy osób, które mają                                

w garażach - obiektach blaszanych swoje mienie, czy też korzystają z tych miejsc                        
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jako miejsc, gdzie mogą zostawić samochód. Podkreślił, że wiadomo, że w Gdańsku 

polityka parkingowa jest jednym z gorętszych tematów. W związku z tym zwrócił się z 

prośbą, aby  przy planowaniu, modyfikacjach dotyczących omawianego  terenu  wziąć 

pod uwagę kwestie miejsc parkingowych oraz zabezpieczenia możliwości składowania 

mienia przez  mieszkańców.  

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Przewodnicząca dopytywała o strukturę własności - do kogo należą garaże. 

 
EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Odpowiedziała, że cały teren jest własnością gminną. Na tym terenie znajduje się 150 

boksów garażowych, nie wszystkie są wykorzystywane w celu przechowywania mienia 

czy parkowania samochodów. Zaznaczyła, że wraz z Gdańskimi Nieruchomościami 

został przeprowadzony szereg analiz sprawdzających jak wygląda struktura umów.                        

Na tym obszarze jest 120 umów podpisanych. Te umowy są krótkoterminowe - co roku 

mnożna je odnawiać. Analizy dotyczyły również sprawdzenia jak wygląda sytuacja 

zajętości tych garaży, kto jest użytkownikiem, czy to są mieszkańcy z Nowego Portu,                     

z jakich rejonów. Analizy wykazały, że na te 150 boksów garażowych znaczna większość 

użytkowników tych garaży ma możliwość zaparkowania swoich pojazdów                                             

na nieruchomościach – tam, gdzie podaje adres zamieszkania. To też będzie 

analizowane na etapie planu miejscowego. Natomiast sposób zabezpieczenia 

dodatkowych miejsc parkingowych wielokrotnie jest wpisywany w planie miejscowym, jest 

to określone, wskazuje się odpowiedni procent, albo odpowiednią liczbę miejsc 

parkingowych, które inwestor musi zrealizować ponad potrzeby własne. Natomiast plan 

miejscowy nie przesądza czy te miejsca parkingowe będą za darmo czy będą objęte 

opłatą.  Dyrektor podkreśliła, że takie zapisy są stosowane i wprowadzane do planów 

miejscowych - inwestor na etapie realizacji poza parkingami, które są potrzebna                          

dla swoich parametrów urbanistycznych będzie musiał zrealizować parkingi ponad te 

potrzeby. 

 
ANNA GOLĘDZINOWSKA -Radna Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej 
Radna zaznaczyła, że to jest to jeden z kilku planów i że podobne sytuacje 

prawdopodobnie będą się powtarzać. Dodała, ze należy podkreślić, że garaże boksowe, 
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mimo, że osobiście bardzo szanuje emocje mieszkańców, ma świadomość, że czasami 

trudno pogodzić się z pewną zmianą. Radna wyraziła opinie, że garaże, boksy to jest 

element infrastruktury, który nam rozmywa przestrzeń publiczną miasta. Wskazała,                     

że paradoks polega na tym, że bardzo często mamy do czynienia z zabudową właśnie                 

w dzielnicach które teraz już uznajemy za śródmiejskie, ukształtowanych  gdzieś zaraz 

po wojnie w latach 50, w latach 60. Tam to zjawisko występuje najsilniej. Natomiast 

badania psychologiczne, ale też doświadczenie, pokazują, że tworzenie takich 

przestrzeni wyłączonych z cyrkulacji miejskiej powoduje obniżenie bezpieczeństwa w tych 

przestrzeniach. Radna podkreśliła, że jeżeli zależy nam na bezpiecznym, spójnym 

mieście powinniśmy zabiegać, aby tego typu standardy strukturalne były zastępowane 

właściwym zagospodarowaniem. Oczywiście kwestią, na którą powinniśmy być wrażliwi 

są oczekiwania mieszkańców. Zaapelowała, aby na Komisję Zagospodarowania 

Przestrzennego czy Zrównoważonego Rozwoju zaprosić przedstawicieli Gdańskich 

Nieruchomości, żeby zastanowić się nad bardziej kompleksowym rozwiązaniem, które też 

wytłumaczyłoby politykę miasta, ale jednocześnie pozwoliło zrozumieć i uwzględnić głos 

mieszkańców w taki sposób, w jaki jest to możliwe przy obecnych wymogach 

infrastrukturalnych i prawnych, ale również zrozumieć korzyści płynące z tych zmian.  

 
 
KACEPR PŁAŻYŃSKI- Przewodniczący Klubu Radnych Prawa                            
i Sprawiedliwości 
Przewodniczący dopytywał, czy dobrze zrozumiał, że taka analiza, że te 120 osób, które 

potencjalnie trzymają samochody w  garażach już została dokonana. I wynika z niej, że 

mieszkańcy maja miejsce przy swoich domostwach i nie będą mieli kłopotów                                     

z parkowaniem po usunięci  garaży czy też dopiero taka analiza będzie przeprowadzona. 

 
EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Wyjaśniła, że analiza została wykonana już wcześniej, po pierwszych pytaniach 

mieszkańców i zapytaniach z Rady Dzielnicy. Została przygotowana z Gdańskimi 

Nieruchomościami, bo tam są umowy. Dostaliśmy dane, które pozwoliły zidentyfikować 

właśnie obszar zamieszkania, bo to było bardzo istotne, ważne czy są to mieszkańcy                 

z Nowego Portu, z najbliższego sąsiedztwa, z falowca czy też z innych odleglejszych 

rejonów. Dodała, że z tego co pamięta 90 garaży, 90 miejsc zostało zidentyfikowanych, 

gdzie mogłyby się znaleźć samochody na nieruchomościach w sąsiedztwie czy rejonie. 

Natomiast na etapie planu miejscowego, już jak będziemy tworzyć zapisy czy koncepcje 
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dla tego terenu, będziemy badać jaka jest możliwość zrealizowania dodatkowej liczby 

miejsc. Nie jestem w stanie powiedzieć czy to będzie 50, 60 czy 40, bo to wyjdzie                               

z możliwości inwestycyjnych tej nieruchomości. Na pewno się znajdzie zapis taki, że 

będzie trzeba zrealizować miejsca ponad swoje potrzeby, natomiast dokładana liczba 

zostanie ustalona już po szczegółowych analizach. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Przewodnicząc przypominała, że to jest przystąpienie do planu, więc wszystkie dyskusje 

będą się jeszcze odbywały na etapie projektowania tego planu.  

 
Więcej  pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 143  
wraz z autopoprawką . 

 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        6 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/146/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  

Nowy Port w rejonie ulicy Kasztanowej i Wyzwolenia w mieście 
Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 10. 
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DRUK 144 
W sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki na południe od ulicy 
Litewskiej w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 

 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy:  

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Teren o powierzchni ponad 13 hektarów, obecnie na tym terenie znajduje się zabudowa 

produkcyjno-usługowa, place składowania samochodów przeznaczonych do kasacji, 

skup złomu, hurtownie. Własność dominuje Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym 

bądź prywatna. Celem zmiany planu miejscowego jest rozszerzenie działalności ze 

względu na zmiany ustawowe. Zmiany ustawowe związane z ochroną środowiska,                     

jak i też składowaniem odpadów. Najświeższa zmiana ustawy o odpadach była w 2018 

roku. Ze względu na to, że na tym terenie znajdują się obecnie place składowe 

składowania samochodów przeznaczone do kasacji czyli w tym wypadku po tych 

zmianach pojawiały się elementy tzw. niebezpieczne czyli akumulatory, różnego rodzaju 

te elementy, w związku z powyższym w planie miejscowym, gdzie została ustalona strefa 

41, w przypadku jakiekolwiek modernizacji czy poprawy zagospodarowania tego terenu 

nie można przeprowadzić tej zmiany ze względu na to, że ta działalność wpisuje się                                        

w przeznaczenie terenu PU42, to również pozostaje funkcja produkcyjno-usługowo-

składowa tylko ze względu na to, że każdorazowo każda inwestycja będzie wymagała 

sporządzenia raportu oddziaływania na środowisko, w celu umożliwienia dalszego 

rozwoju tych funkcji. To są też nowe miejsca pracy dla gdańszczan zasadna jest zmiana 

tej funkcji z produkcyjno-usługowo-składowej PU41 na PU42. 

 
 
Pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 144  

 
 



42 

 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/147/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  

Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 11. 
 

 
 

DRUK 141 
W sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście rejon Bramy Oliwskiej 
w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 12. 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Mówimy o terenie o powierzchni 4 hektarów. Do sporządzenia planu miejscowego na tym 

obszarze przystąpiono w 2011 roku. Celem planu miejscowego było zwiększenie obszaru 

przeznaczonego pod pętle autobusową na Placu Zebrań Ludowych. Od tego czasu 

zmieniła się polityka miasta w zakresie docelowego zagospodarowania tego terenu. Nie 

ma już potrzeby realizacji dużej pętli. W międzyczasie zrealizowało się kilka mniejszych 

pętli, między innymi: w najbliższym sąsiedztwie przy ulicy Jana z Kolna. Również na 

etapie procedowania koncepcji na tym terenie prowadziliśmy szereg rozmów                                   
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z Pomorskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Nie udało się wypracować 

wspólnej wizji zagospodarowania tego terenu. W związku z powyższym cel przystąpienia 

został zrealizowany w inny sposób. Ta funkcja, która jest w obowiązującym planie 

miejscowym umożliwia realizację dotychczasowych działań, dalsze procedowanie planu 

miejscowego jest bezzasadne.  

 

DYSKUSJA 
 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 

Gdańska; Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Przewodniczący zaznaczył, że odstąpienie wpisuje się niejako z planem, do którego 

przystąpiliśmy w okolicach Wroniej Górki, co pokazała pani dyrektor w chwili obecnej. 

Radny zaapelował, aby przystąpić do większej analizy tego terenu, gdyż na granicy tego 

terenu znajduje się tak zwany bulwar akademicki, który był planowany w dość odległych 

czasach. Dodał,  że  usłyszał w deklaracji, że w przypadku opracowywania planów będzie 

dokonana szersza analiza zasadności istnienia tego projektu, zasadności jego 

wykonania, ponieważ zmienił się kontekst i polityka tego miejsca. Nie zmieniamy funkcji 

tych terenów, ale podejście do tych terenów zmieniło się na przestrzeni czasu. Podkreślił, 

że potrzebna będzie weryfikacja w tym zakresie, również w związku tym, co planuje 

Fundacja Hospicyjna w tym miejscu. 

 
EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zaznaczyła, że nie  było deklaracji, ale że będzie weryfikacja, będzie dokonana analiza, 

aby nie zamykać sobie drogi. Dodała, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć  

precyzyjnie, ale na pewno będą szerokie analizy. Przypomniała, że  jest wyłożony plan 

miejscowy do publicznego wglądu przy Smoluchowskiego, gdzie odcinek bulwaru 

akademickiego jest już zlikwidowany. Dodała, że jest obecnie weryfikowane spojrzenie 

na tę drogę. Bardzo szerokie i pogłębione analizy będą wykonywane na etapie tego planu. 

 

MATEUSZ SKARBEK- Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska; Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
Potwierdził, że będzie dokonana analiza, a nie weryfikacja. Zaznaczył, że mówi to                          

z nadzieją, że do tej weryfikacji jednak dojdzie właśnie w kontekście planu, według 

którego ten bulwar w pewnym miejscu już znika. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 141  

 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/148/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Śródmieście  

rejon Bramy Oliwskiej w mieście Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 12. 

 
 
DRUK 150 
Uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie wyznaczenia obszarów 
zdegradowanych i obszarów rewitalizacji w mieście Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 13 
 

Opinie Komisji: 
Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
 

 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EDYTA DAMSZEL-TUREK - Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Uchwała porządkująca. Celem zmiany jest doprecyzowanie, dostosowanie się                                

ze sformułowaniami, które są w zawarte w ustawie o rewitalizacji. W związku                                     

z wytycznymi marszałka województwa pomorskiego, z którym współpracujemy na etapie 

rewitalizacji, który wskazywał, że powinniśmy zmienić dotychczasowe brzmienie zawarte 

w naszej uchwale. Chodzi o sformułowania dotyczące obszaru i podobszaru. Po zmianie 
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będzie jeden obszar zdegradowany składający się z 8 podobszarów. Powierzchnia ani 

granice tych podobszarów nie ulegają zmianie i z tych 8 podobszarów zostanie wskazany 

jeden obszar rewitalizacji składający się z 4 podobszarów takie jakie obecnie funkcjonują.                     

Nie ulegają zmianie ani powierzchnia ani granica wyznaczona w projekcie. Zgodnie                    

z ustawą o rewitalizacji odbyły się konsultacje. Przeprowadzono wyłożenie                                     

do publicznego wglądu od 30 stycznia do 1 marca. Odbyła się również dyskusja 

publiczna. Uwag nie wniesiono.  

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 150 

 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
   

Uchwałę Nr IX/149/19 
Rady Miasta Gdańska 

zmieniającą uchwałę w sprawie wyznaczenia obszarów 
zdegradowanych i obszarów rewitalizacji w mieście Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 13. 
 
 

DRUK 170 
W sprawie zaliczenia ulic: Borówkowej, Chabrowej, Czeremchowej, 
Irysowej, Maciejkowej, Macierzankowej, Malinowej, Nagietkowej, 
Porzeczkowej, Poziomkowej, Rokitnikowej, Rumiankowej, 
Storczykowej, Tymiankowej oraz Damazego Tilgnera do kategorii 
dróg gminnych 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 14 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 
EMILIA LODZIŃSKA- Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, 
Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego; 
Druk nr 170 w sprawie zaliczenia ulic: Borówkowej, Chabrowej, Czeremchowej, Irysowej, 

Maciejkowej, Macierzankowej, Malinowej, Nagietkowej, Porzeczkowej, Poziomkowej, 

Rokitnikowej, Rumiankowej, Storczykowej, Tymiankowej oraz Damazego Tilgnera                       

do kategorii dróg gminnych. Procedowane ulice są ulicami wydzielonymi geodezyjnie, 

urządzonymi i posiadają funkcje dróg dojazdowych. Wnoszę o uchwalenie. 

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 170  
 

 
Za    -      30 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/150/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie zaliczenia ulic: Borówkowej, Chabrowej, Czeremchowej, 
Irysowej, Maciejkowej, Macierzankowej, Malinowej, Nagietkowej, 

Porzeczkowej, Poziomkowej, Rokitnikowej, Rumiankowej, 
Storczykowej, Tymiankowej oraz Damazego Tilgnera 

do kategorii dróg gminnych 
    z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 14. 
 
 

DRUK 171 
W sprawie wyznaczenie terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Harfowej, Wiolinowej, 
Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, Jana Wojnarskiego, mjr Mieczysława 
Słabego, Synów Pułku, Dedala oraz Limbowej kategorii dróg gminnych 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 15 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, 
Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
Druk 171 w sprawie wyznaczenie terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta 

Gdańska w sprawie nadania ulicom: Harfowej, Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, 

Jana Wojnarskiego, mjr Mieczysława Słabego, Synów Pułku, Dedala oraz Limbowej                 

kategorii dróg gminnych. Wyznacza się termin 60 dni na przedstawienie opinii Prezydenta 

Miasta Gdańska w sprawie zaliczenia wyżej wymienionych ulic do kategorii dróg 

gminnych. Wnoszę o uchwalenie. Korzystając z okazji chciałabym przywitać nowa panią 

dyrektor do spraw infrastruktury i remontów panią Annę Bobrowską, która jest tutaj z nami, 

i z którą jako Komisja Zagospodarowania Przestrzennego będziemy teraz mieli często do 

czynienia. Witamy serdecznie. 

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 171 

 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/151/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie wyznaczenie terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Harfowej, 

Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, Jana Wojnarskiego,               
mjr Mieczysława Słabego, Synów Pułku, Dedala oraz Limbowej 

kategorii dróg gminnych 
  z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 15. 
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DRUK 164 
W sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 16. 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - pozytywna 

 
Opinia stanowi załącznik nr 16. 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR KRYSZEWSKI- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
20 lutego 2020 wygasa koncesja na prowadzenie kasyna obecnie zlokalizowane                        

przy ulicy Grunwaldzkiej 105. W związku z tym minister finansów ogłosił konkurs                                      

na prowadzenie kasyna dla województwa pomorskiego. Wnioskodawcy mają 3 miesiące,     

by takie wnioski złożyć. Jednym z wymaganych załączników jest pozytywna opinia Rady 

Miasta. Na sesji marcowej podejmowanych było 11 uchwał dotyczących 3 lokalizacji.                                          

Dzisiaj przedstawiamy kolejne trzy wnioski dotyczące 3 nowych lokalizacji. Druk 164 

dotyczy wniosku spółki Gold Casino i jest to lokalizacja przy ulicy Podwale Grodzkie 4. 

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 164 

 
 

Za    -      21 
      przeciw    -        8 
      wstrzymało się   -        4 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/152/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 16. 
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DRUK 165 
w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 

 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 
 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego - pozytywna 

 
Opinia stanowi załącznik nr 17. 
 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR KRYSZEWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Wniosek dotyczy spółki Gold Casino, lokalizacja przy ulicy Podwale Grodzkie 2G                  
w Gdańsku. 
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 165 
 

 
 

Za    -      18 
      przeciw    -        9 
      wstrzymało się   -        5 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/153/19 
Rady Miasta Gdańska 

W sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 17. 

 
 
DRUK 166 
W sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 18 
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Opinie Komisji: 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR KRYSZEWSKI – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Wniosek dotyczy spółki Estrada Polska, lokalizacja ulica Powroźnicza 18/24 lokale 1 i 2  

w Gdańsku. 

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 165 
 

 
Za    -      18 

      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        5 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/154/19 
Rady Miasta Gdańska 

W sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 18. 
 
 

DRUK 169 
w sprawie Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków     
na terenie Miasta Gdańska 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 19 
 

 
Opinie Komisji: 
Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 19. 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

OLGA GOJTOWSKA - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Przedmiotowy projekt twej uchwały został podjęty w czerwcu ubiegłego roku zgodnie 

z kompetencjami, w którego posiadaniu jest Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie. Taki projekt został przesłany do zaopiniowania. W listopadzie zostało 

przekazane postanowienie negatywnie opiniujące ten projekt w 5 punktach.                          

Wszystkie te elementy zostały uwzględnione w ramach obecnego projektu.                    

W związku z powyższym wnoszę o przyjęcie uchwały w obecnym stanie. 

 

DYSKUSJA 

KAZIMIERZ KORALEWSKI - Radny Klubu Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości 
Radny dopytywał czy nowy regulamin uchroni przed skutkami ewentualnych awarii, 

takich jakie miały miejsce w centrum Gdańska swego czasu. Czy ta awaria była jedną                          

z przesłanek zmian dokonanych w tym regulaminie?  

 

OLGA GOJTOWSKA- Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Odpowiedziała, że regulamin zgodnie z ustawą jest jakby katalogiem zamkniętym,  

w związku z powyższym nie może zawierać dodatkowych elementów wykraczających 

poza to, co ustawa określa. Dlatego sytuacja jaka miała miejsce nie ma wpływu           

na treść regulaminu. 

 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 169 
 

 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 

Uchwałę Nr IX/155/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie Regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Miasta Gdańska 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 19. 
 

 
DRUK 161 
Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXXIX/261/92 Rady Miasta Gdańska                 
z dnia 4 lutego 1992r. w sprawie ustanowienia Konkursu Literackiego 
Miasta Gdańska im. Bolesława Faca 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 20. 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Kultury – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20. 

 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

CELINA ZBORNICKA-BIEŃCZAK- Zastępca Dyrektora Biura 
Prezydenta do spraw Kultury  
W uchwale Rady Miasta Gdańska z 4 lutego 19992 roku sprawie ustanowenia Konkursu 

Literackiego miasta Gdańska im. Bolesława Faca zmienia się załącznik do uchwały, to 

jest Regulamin Konkursu. Do Regulaminu Konkursu wprowadza się zmiany mające 

charakter porządkujący dotychczasowe zmiany i zapisy. Prezydent Gdańska wnosi             

o uchwalenie. 

 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 161 
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Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/156/19 
Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę nr XXXIX/261/92 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 
lutego 1992r. w sprawie ustanowienia Konkursu Literackiego Miasta 

Gdańska im. Bolesława Faca 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 20. 
 

 
DRUK 152 
W sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą  w Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21. 
 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 21. 
 

 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Poprzez uchwałę druk 152 chcielibyśmy wnieść do spółki Międzynarodowe Targi Gdański 

działkę o numerze 142, o powierzchni 542 m2, przy ulicy Narwickiej, bezpośrednio 

sąsiadującą z terenem obecnie zajmowanym przez Spółkę. Teren ten zostanie 

wykorzystany pod inwestycje planowane Spółki. Spółka planuje budowę czwartej hali, a 

na tej konkretnej działacie wybuduje prawdopodobnie parking kubaturowy, który pozwali 

obsługiwać imprezy towarzyszące w targach, które tam się odbywają. 
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Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 152 

 
 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
 
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/157/19 
Rady Miasta Gdańska 

W sprawie wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi 

Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 21. 
 
 

DRUK 153 
W sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczona 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 

 
Opinie Komisji: 

Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 

 
Opinia stanowi załącznik nr 22 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Prezydent powiedział, że ta uchwała ma przekazać 500 tysięcy złotych, podwyższyć 

kapitał zakładowy spółki Hala Gdańsk-Sopot. O taką samą kwotę powyższy Sopot. 

Jak wiadomo mamy po 50% udziałów w tej spółce, co spowoduje, że spółka będzie 

dysponowała kwotą 1 milion złotych na inwestycje. Szereg tych inwestycji, które są 

zawarte wyszczególnione w uzasadnieniu, tj. modernizacja sieci WIFI, aranżacja 

pomieszczeń, zmiana podłoża fontanny. Prezydent dodał, że po kilku latach 

funkcjonowania tej hali, hala wymaga modernizacji. W związku z czym ten kapitał jest 

potrzebny, by takie inwestycje prowadzić. Prezydent wnosi o przyjęcie tej uchwały. 

 

DYSKUSJA 
 

KAZIMIERZ KORALEWSKI – Radny Klubu Radnych Prawa                                  
i Sprawiedliwości 
Skonkludował, że po tylu latach funkcjonowanie hali widowiskowo-sportowej Ergo 

Arena nie może z bieżących dochodów sfinansować drobnych inwestycji i, że nawet 

te pół miliona złotych musimy dofinansować. Odwołał się do niedawnych artykułów 

prasowych, w których gdzieś ktoś tam, być może z zarządu hali, chwalił się zyskiem. 

A jednak ten zysk jest, ale z dotacji pewnie, które płacą Miasto Gdańsk i Sopot. Oprócz 

tej dotacji, są prawdopodobnie zaplanowane środki w budżecie, które standardowo 

musimy przelać. Są to środki rzędu 2 milionów złotych, o ile dobrze pamiętam w tym 

roku. 

 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Prezydent wyjaśnił, że nie jest mowa o bieżącym funkcjonowaniu, bo hala zawsze 

funkcjonuje w okolicach zera, bilansuje się i nie przynosi strat. Jeśli są zyski to są one 

w bardzo małym zakresie. Jest to normą przy tego typu działalności, która ma też 

społeczny charakter. Podkreślił, że hala nie ma tylko charakteru widowiskowego, 

kulturalnego, ale także sportowy. Wiadomo, że do sportu bardzo często także miasto 

w taki sposób dokłada. Podwyższenie kapitału jest planowane na inwestycje. Majątek 

niestety ulega degradacji, trzeba go odnawiać. Są zaplanowane różnego rodzaju 

inwestycje w porozumieniu z zarządem hali i wspólnie z naszym partnerem jakim jest 

Gmina Sopot. Wspólnie chcemy te inwestycje przeprowadzać. To także jest zapisane 
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w budżecie miasta i każdego roku takie inwestycje są planowane. Prezydent wyraził 

opinię, że jeżeli jest potrzebne rozwinięcie tych kwestii, na konkretnej komisji, to 

zarząd hali może być zaproszony, co było już praktykowane, na posiedzenia komisji, 

by opowiedzieć o planach inwestycyjnych na kolejne lata. Odpowiedzieć na pytania 

co są w stanie sfinansować z bieżących środków spółki, a na co potrzebują wkładu 

gmin jako właścicieli spółki po połowie. 

 

WALDEMAR JAROSZEWICZ – Radny Klubu Radnych  Prawa i 
Sprawiedliwości 
Dopytywał czy miasto Sopot dokładnie taką samą kwotą dofinansuje hale? 

 
 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Odpowiedział, że Gminy mają po 50% udziałów w spółce, w związku z tym Gdańsk 

przekazuje 500 tysięcy złotych i Gmina Sopot taką samą kwotę. Przy innych 

dokapitalizowaniach poprzednich lat, i pewnie kolejnych, taki sam mechanizm występuje. 

Dokładnie takie samo pokrycie. 

 
Więcej głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 153 

 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/158/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczona 

odpowiedzialności z siedzibą w Gdańsku 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 22. 
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DRUK 167 
W sprawie zmiany statutu Hevelianum 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

DANUTA JANCZAREK- Sekretarz Miasta Gdańska 
Wnoszę o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
 

Decyzją Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska punkt został zdjęty. 
 

 
DRUK 163 
W sprawie nadania nazwy Skwer Gyddanyzc 
 

Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 23 
 
Opinie Komisji: 

Komisja Kultury – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

BOGUMIŁ KOCZOT-  Dyrektor Wydziału Geodezji 

Projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie nadania nazwy Skwer Gyddanyzc            

w Gdańsku - Śródmieściu, skwerowi położonemu w kwartale ulic: Katarzynki, Stolarskiej, 

Brygidki i Mniszki nadaje się nazwę Skwer Gyddanyzc. Z wnioskiem nadania nazwy 

wystąpił Prezydent Miasta Gdańska. Gdańsk (Gyddanyzc urbs) jest po raz pierwszy 

wymieniony jako miasto w „Żywocie św. Wojciecha” spisanego przez Jana Kanapariusza 

na przełamie X i Xi wieku. Mnich informuje, że opisywany przez niego święty przebywał 

w  „urbs Gyddanyzc” w 997r. – zapisane po łacinie urbs czyli miasto i Gyddanyzc czyli 

Gdańsk. W wydanej w 1952 r. książce „ Gdańsk wczesnodziejowy” Stanisław Bobiński 

uznał owalny kształt terenu ograniczonego ulicami Stolarską i Mniszki za pozostałość 

owalnicy, która miała być zaczątkiem Gdańska. Proponowanej nazwy nie da się uznać     

za niehistoryczną, więc nie uszczupli ona skarbu gdańskiego nazewnictwa, tylko go 

wzbogaci. Wobec powyższego Prezydent Miasta Gdańska wnosi o podjęcie uchwały                    

o nadaniu nazwy Skwer Gyddanyzc. Trochę trudna nazwa. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca dodała, że rzeczywiście trudna nazwa, ale jest to nazwa historyczna. 

Argumentowała, że jest to też nazwa skweru, którego raczej nie będzie się używało                      
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w powszechnym obiegu, bo nie ma tam żadnych adresów. Na miejscu natomiast będzie 

tablica z przypomnieniem pierwszej nazwy Gdańska. 

 
KACPER PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa                          
i Sprawiedliwości 
Przewodniczący oświadczył, że  wstrzyma się od głosu z tego względu, że z doniesień 

prasowych wynika, że rodzina ks. Henryka Jankowskiego założyła sprawę sądową 

przeciwko redakcji, która sporządziła artykuł, który poruszył nas wszystkich tymi 

sprawami, o których się dowiedzieliśmy. I być może są prawdziwe, być może nie. W 

każdym razie sąd będzie to teraz rozstrzygał. Podkreślił, że w jego ocenie powinniśmy się 

wstrzymać z nadaniem temu miejscu imienia do czasu zakończenia postępowań 

sądowych. Zaznaczył, że według własnej oceny tak byłoby zręczniej po prostu.  

 
JAN KANTHAK – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Wyraził opinię, że nie odbierając znaczenia historycznego tej nazwie wydaje się jednak, 

że nazwy, które nadaje się ulicom, skwerom, w miejscach publicznych, w miejscach, gdzie 

przyjeżdżają turyści, już nie mówiąc o tym, że i sami mieszkańcy i my tu zgromadzeni            

w Radzie Miasta-  nikt z nas przypuszczam w jeden sposób, by tego nie wymówił. Radny 

wyraził opinię, że nazwy powinny być nadawane w sposób prosty, zrozumiały, a 

formułowane i ich znaczenie powinno  być oczywiste. Radny dodał, że podoba się pomysł, 

by ta nazwa miała jakieś znaczenie, ale jednak powinny być prosta w swoim wyrazie. 

 
KAROL RABENDA- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Zwrócił uwagę na fakt, który prof. Januszajtis podnosi, że jesteśmy na terenie 

historycznego Gdańska i mamy pewien zabytek historii w postaci nazewnictwa. Jest to 

największa w Polsce sieć historycznych, średniowiecznych nazw ulic. Jest łamaniem 

zasady, że w tym miejscu oddajemy nazwy historyczne, ale nie takie wymyślone, bo są 

historyczne, tylko takie jak były dawniej. Radny podkreślił, że wiadomo, że w tym miejscu 

nie było skweru, więc nie ma powodu do nazywania, nie ma do czego się odwołać. Radny 

przypomniał gorącą dyskusję z poprzedniej kadencji odnośnie Wiadrowni , gdzie też ta 

tradycja w Gdańsku nazywania ulic tak jak były nazywane historycznie została złamana. 

Wyraził opinię, że tutaj w pewnym sensie dalej to robimy, i że  jest może dobry czas do 

powrotu do tej tradycji i nie ingerowania w nazwy historyczne na terenie historycznego 

Gdańska. 
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DAWID KRUPIEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Wyraził opinię, że dzisiejsza uchwała jest pokłosiem pewnego sporu, który był obecny              

na poprzedniej sesji Rady Miasta, czy jeszcze na poprzednich sesjach. Zaapelował                      

o pewnego rodzaju rozwagę i skierowanie tej uchwały do dalszych prac w komisji, tak aby 

przeprowadzić konsultacje, aby ta nazwa, która zostanie nadana temu skwerowi łączyła. 

Radny zastanawiał się czy nazwa, którą dzisiaj chcemy podjąć wprawdzie nie dzieli, ale 

czy ona łączy? Wyraził nadzieję, że na pokłosiu pewnego doświadczenia- doświadczenia, 

które nie dla wszystkich jest takie jakbyśmy oczekiwali-  powinniśmy szukać tego co łączy, 

co może nas zespalać, tego, co może spowodować, że wspólnie razem podniesiemy rękę 

i będziemy się cieszyć łącznie z mieszkańcami Gdańska z takiej nazwy skweru. Zwrócił 

się z prośbą  o skierowanie uchwały do dalszych konsultacji i prac w komisji. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca przypominała, ze opinia komisji wiodącej, czyli Komisji Kultury i Promocji 

jest opinią pozytywną. 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR- Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej 
Przewodniczący wskazał, że nazwa, która za chwilę będzie poddana głosowaniu została 

opracowana przez  profesor Januszajtisa. Radny zaznaczył, że profesor w swojej opinii, 

do której wybiórczo odwołują się radni Prawa i Sprawiedliwości, jednoznacznie wskazał, 

że ta nazwa byłaby najwłaściwsza z punktu widzenia historycznego. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem do radnego Dawida Krupeja czy wniosek o 

odesłanie uchwały           do Komisji jest wnioskiem formalnym ? 

 
DAWID KRUPEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Potwierdził, że jest to wniosek formalny o dalsze prace w Komisji, które przyczynią się       

do tego, że będzie można sprawę przekonsultować w szerszym gronie i podjąć decyzję, 

wspólną decyzję, która będzie zadowalała wszystkich mieszkańców, jak i wszystkich 

radnych. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
W tej sytuacji przechodzimy do głosowania nad wnioskiem o odesłanie druku 163                        

do komisji.  
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Za    -      13 

      przeciw    -      19 
      wstrzymało się   -        1 
       
 
Uchwała nie została odesłana do komisji. 

 
 
Ciąg dalszy dyskusji dotyczącej druku 163 

 
PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Prezydent powiedział, że na początku chciałby uściślić kilka faktów, gdyż zauważył, 

że w dyskusji pada wiele interesujących stwierdzeń. Podkreślił, że po pierwsze 

jeszcze śp. prezydent Paweł Adamowicz zamówił ekspertyzę u prof. Januszajtisa. 

Wyraził przekonanie,  że cała sala traktuje profesora jako osobę, która ma bardzo 

duży autorytet, która cieszy się poważaniem. Prezydent podkreślił, że korzystając                   

z tej ekspertyzy zamiarem było wprowadzenie  takiej nazwy, która  w żaden sposób 

nie będzie dzielić. Wyraził opinię, że w tych rozgrzanych emocjach dotyczących tego 

skweru to jest już duża wartość, że nazwa nie dzieli. Celem wprowadzenia takiej 

nazwy, co nie jest tajemnicą, co jest podkreślane w komentarzach medialnych, jest 

ewentualne uniknięcie sytuacji wskazania, w której czy mieszkańcy czy jakieś 

konkretne grupy społeczne czy polityczne mogą zgłosić i wskazać nazwy. Nadanie 

historycznej nazwy ma służyć temu, byśmy na tej sali nie musieli obradować nad 

nazwami, które rzeczywiście w jakiś sposób dzielą. Prezydent podkreślił, że jest 

intencją, by tym głosowaniem zakończyć kwestie nazwy skweru. Przypominał, że 

uchwała, którą podjęła Rada w marcu przez wojewodę została opublikowana                              

1 kwietnia i wojewoda nie znalazł żadnych uchybień i po 14 dniach weszła ona                          

w życie. Zaznaczył, że jesteśmy całkowicie zgodni z prawem. Prezydent przypominał 

także, że dla tego terenu nie było historycznej nazwy z uwagi na to, że przed wojną 

był to po prostu kwartał kamienic i nie było tego miejsca. Natomiast  zdecydowano, że 

nie zostaną odbudowane kamienice i powstał skwer. Skwer został pozbawiony nazwy 

i w przestrzeni publicznej panowały takie głosy, że być może wpłyną jakieś wnioski, 

które być może podziela tę salę, i które będą dla wielu osób bardzo trudne                                

do przyjęcia. Prezydent wyraził opinię, że skorzystanie z autorytetu profesora 

Januszajtisa i wybranie takiej nazwy, która nawiązuje do historycznego dziedzictwa 
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naszego miasta powinna zamknąć sprawę nazwy skweru . Prezydent potwierdził, że 

jest to trudna do wymówienia nazwa. Zwrócił uwagę, że do tej pory setki, tysiące 

mieszkańców nie spotykało się, nie umawiało na skwerze Jankowskiego. W pobliżu 

jest wiele ulic, miejsc itd. Prezydent wyraził przekonanie, że jak będzie potrzeba to 

zamówienie taksówki, czy przyjazd jakiś służb na skwer nie będzie problemem.   

Dokładna lokalizacja nie będzie problem, nawet jak będzie trudność z wymówieniem 

nazwy skweru. 

 

KAROL RABENDA – Radny Klubu Radnych Prawa                                            
i Sprawiedliwości 
Radny odniósł się do słów radnego Śpiewaka, odnośnie wybiórczości. Przypominał, 

że na pracach Komisji było podnoszone, że w opinii profesora  jest element odnoszący 

się do tych historycznych założeń, i że był  postulat, żeby tego placu nie nazywać, 

skoro nie ma nazwy historycznej. Taka  rozmowa była na Komisji Kultury, na której 

pan radny nie był, więc mógł  o tym nie wiedzieć. Radny wyraził opinię, że zarzuty                 

o wybiórczość są nie na miejscu. Zwrócił uwagę, że w swojej wypowiedzi podniósł 

tylko kwestię historycznej siatki ulic. Radny wyraził przypuszczenie, że  z tą kwestią 

zgadza się profesor Januszajtis, bo stoi na czele zespołu, który ma właśnie tego 

strzec. Podkreślił, że jego zdaniem, nadanie nazwy  byłoby kolejnym, po Wiadrowni, 

złamaniem zasady. Będą dwa miejsca w historycznym obszarze miasta Gdańska, 

gdzie będzie odejście od przywołanej zasady. Radny wyraził opinię, że to dobry 

moment powrotu do zasady trzymania się nazw historycznych. 

 

ANDRZEJ STELMASIEWICZ – Radny Klubu Radnych Wszystko             
dla Gdańska 
Wyraził przekonanie, że propozycja profesora Januszajstisa jest propozycją 

znakomitą. Podkreślił, że faktycznie w ekspertyzie profesora jest alternatywa -nie 

nazywajcie wcale bądź nazwijcie nazwą Gyddanyzc. Zaapelował, by nie 

demonizować wymowy, ona jest prosta. Trudność  może wynikać z tego, że słowo jest 

obce językowi polskiemu dzisiejszemu, stąd wygląda na dziwne. Ono nie jest trudne, 

można to sprawdzić.. Ono nie dzieli, co jest ważne. Radny wyraził opinię, że nie 

znajdzie się nazwy, która łączy, ale to, że nie dzieli jest już wielkim walorem każdej 

nazwy. Podkreślił również, że tak dziwna nazwa ma swoje zalety. Wielu turystów, 

gdańszczan zwróci uwagę a cóż to za dziwoląg i może to skłoni ich do wpisania ich w 

google i sprawdzenia co to jest i nagle zobaczą, że Gdańsk istniał już na przełomie 
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X/XI wieku, już był miastem. Jest to piękny walor edukacyjny. Dodał, że zgadza się z 

tym, co mówił  prezydent Borawski, że to jest wartość, że domknięte zostaną  sprawy 

związane z problemem księdza prałata Jankowskiego. Po prostu się sprawa domknie, 

będzie jakieś ostateczne zamknięcie, byśmy po wsze czasy nie rozdrapywali tej rany. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca wyraziła opinię, że dzisiejsza dyskusja pokazuje, że warto tę nazwę 

historyczną Gdańska popularyzować, pokazywać mieszkańcom jakie są pierwsze 

zapiski o mieście. Taka tablica w centrum Gdańska będzie skłaniania do pewnej 

refleksji, do zastanowienia się, do sprawdzenia dlaczego ten skwer ma taką, a nie 

inna nazwę. 

 

CEZARY ŚPIEWAK- DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Radnych 
Koalicji Obywatelskiej 
Przewodniczący odniósł się do wypowiedz radnego Karola Rabendy z Prawa                               

i Sprawiedliwości. Potwierdził, ze  członkiem Kultury Komisji nie jest.  Zaznaczył, że 

jako przewodniczący Klubu śledzi bardzo wnikliwie pracę nad każdą z uchwał i wie, 

że dyskusja nad tą uchwałą była. Radny podkreślił, że nadal pozostaje przy swoim 

zdaniu, że są wyrywane z tekstu całe fragmenty ekspertyzy  w oderwaniu od konkluzji.  

Przypomniał, że profesor Januszajtis, co tutaj bardzo trafnie wskazał przedmówca pan 

radny Stelmasiewicz, dosyć konkretnie wskazuje, że powinna zostać nadana albo 

nazwa Gyddanyzc albo ten skwer powinien pozostać bez nazwy. Przewodniczący 

wyraził przekonanie, że nadanie temu skwerowi takiej nazwy jest lepszym 

rozwiązaniem. 

 

DAWID KRUPEJ- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Zwrócił się z prośbą, niezależnie od wyniku głosowania, o możliwość zapoznania się                             

z ekspertyzą. Zaznaczył, że na chwilę obecną jest jedynie możliwość zaznajomienia 

się z uzasadnieniem, w którym Prezydent Miasta Gdańska Aleksandra Dulkiewicz jako 

wnioskodawca powołuje się na pana Stanisława Bobińskiego, który mówi, że to 

miejsce, w którym znajduje się obecnie skwer bez nazwy był zaczątkiem Gdańska. 

Radny dodał, że wczoraj podczas posiedzenia Komisji Kultury zostało przywołane 

zdanie, w opinii radnego autorytetu,  archeologa -  profesora Dyrektor Muzeum Miasta 

Gdańska, który powiedział, że początków Gdańska należałoby szukać w raczej 

zupełnie innym miejscu, niż miejsce, nad którym dyskutujemy. Radny wyraził opinię, 
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że jeśli Rada Miasta wyrazi zgodę na nazwanie skweru taka nazwą to uzasadnienie 

powinno być kompatybilne z pewną prawdą historyczną, niezależnie od tego, który                    

z profesorów wypowiada się na ten temat i jak interpretuje historię. 

 

PIOTR BORAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska do spraw 
przedsiębiorczości i ochrony klimatu 
Prezydent przypomniał, że ekspertyza jest dokumentem publicznym opłaconym                    

ze środków miasta Gdańska. Dodał, że zostanie przekazana radnemu jak najszybciej. 

 

KRYSTIAN KŁOS- Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
Wyraził zadowolenie, że przedstawiciele Klubu Prawa i Sprawiedliwości mówią                          

o konsultacjach społecznych, jeśli chodzi o nazywanie skwerów i ulic. Jednocześnie 

przypomniał, że wojewoda Prawa i Sprawiedliwości -  Dariusz Drelich- bez konsultacji, 

bez rozmów z mieszkańcami, wbrew woli dużej części mieszkańców wprowadził 

nazwy ulic znane nam wszystkim i nie zająknął się, nie zapytał nikogo o zdanie. Radny 

przywołał również ustawę, która zabiera kompetencje samorządowi, który to samorząd 

lokalny ma w swoich uprawnieniach nazywanie ulic skwerów i placów. Radny 

zaproponował, aby w kwestii konsultacji, w pierwszej kolejności zajrzeć w swoje 

podwórko. Podkreślił, że omawiana propozycja jest opatrzona znakomitymi opiniami 

historycznymi. Radny zawnioskował o zamknięcie listy mówców w tym temacie, 

dodając, że w jego opinii  sprawa już jest tak jasna, że dalsza dyskusja raczej tego 

tematu nie pogłębi. Wyraził przekonanie, że zostawienie tego skweru bez nazwy, 

spowoduje, że pojawią się w przestrzeni publicznej skrajne propozycje jeśli chodzi o 

nazwę. Jeżeli pozostawimy skwer bez nazwy, to ten temat dalej będzie w nas żył, dalej 

będą rozgrzebywane sprawy, o których chyba raczej chcemy zapomnieć. Na koniec 

radny wyraził opinię, że zaproponowana nazwa nie dzieli i ma walor edukacyjny i 

wskazuje jak miasto Gdańsk się rozwijało i kiedy pierwszy raz była wzmianka o tym. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca przedstawiła listę radnych zgłoszonych do zabrania głosu: 

Łukasz Bejm 

Przemysła Malak 

Dawid Krupej  

Kazimierz Koralewski  

Karol Rabenda 
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Następnie przystąpiono do głosowania nad zamknięcie listy mówców. 

 
Za    -      22 

      przeciw    -      9 
      wstrzymało się   -      2 
       
 
Lista mówców została zamknięta. 

 
Powrócono do dyskusji. 
 
 

ŁUKASZ BEJM – Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radny wyraził opinię, że wszyscy jesteśmy dumni z bycia gdańszczanami. Dumą 

napawa to, że ta pierwsza historyczna wzmianka o naszym mieście, która pojawiła się 

na przełomie X i XI wieku znajdzie swoje miejsce w przestrzeni publicznej naszego 

miasta. To pierwszy argument za tym, że powinniśmy ten skwer tak nazwać. Druga 

sprawa, to pamiętajmy jak jeszcze niedawno wielkie emocje budziło to miejsce. Radny 

dodał, że uważa iż to miejsce nadal przez długi czas,  mimo że pomnika już tam nie 

ma, nazwy księdza Jankowskiego ten skwer tez już nie będzie posiadał, to te emocje 

jednak będą. Zdaniem radnego nadanie takiej neutralnej nazwy temu miejscu, które, 

tak jak wiele razy zostało powiedziane, nie dzieli jest jak najbardziej uzasadnione - 

również po to, aby zamknąć temat nadania temu miejscu ewentualnych nazw, które 

naprawdę mogą dzielić. 

 
PRZEMYSŁAW MALAK- Radny Klubu Radnych Prawa                                           
i Sprawiedliwości 
Radny wyraził opinię, że nazwa Gyddanyzc pasowałaby do terenu grodziska jako 

prawdopodobnie pierwszego grodu w Gdańsku i nazwa taka występuje już 

 w przestrzeni publicznej na kamieniu przy główny gmachu Politechniki Gdańskiej. 

 
DAWID KRUPEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny odniósł się do słów radnego Kłosa.  Wyraził opinie, że tego problemu, o którym 

radny mówił nie byłoby, gdyby włodarze miasta dokonali dekomunizacji ulic. 

Podsumował, że to ważne pytanie, kto dla kogo jest autorytetem i jakie ma wartości. 
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KAZIMIERZ KORALEWSKI - Radny Klubu Radnych Prawa                                                
i Sprawiedliwości 
Radny wyraził opinię, że kuriozalne byłoby opiniowanie w Gdańsku - w mieście,                         

w którym zaczęto obalać komunę, konsultowanie czy warto zdekomunizować ulice w 

Gdańsku. Radny dodał, że uważa, że wszyscy gdańszczanie są za tym, by ulice 

zdekomunizować, co wojewoda uczynił. 

 

 
KAROL RABENDA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny odniósł się do słów  radnego Kłosa mówiąc, ze jeśli radny Kłos powołuje się na 

jedną ustawę, a podważa inna ustawę o dekomunizacji to jest to swego rodzaju 

kapizm. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała, że  był to ostatni glos w dyskusji. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 163 

 
Za    -      19 

      przeciw    -        5 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/159/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie nadania nazwy Skwer Gyddanyzc 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 23. 
 
 

DRUK 138 
W sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk                   
na polskich obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta 
Gdańska w roku 2019  
 

Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24. 
 



66 

 

 
Opnie Komisji: 
Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

MACIEJ LOREK-  Dyrektor Wydziału Środowiska 
Dyrektor zawnioskował o określenie sezonu kąpieliskowego oraz wykazu kąpielisk            

na obszarze Gminy Miasta Gdańsk. Dodał, że tych kąpielisk jest 8 jak co roku, a linia 

plaż kąpieliskowych 1,4 km. Ośrodek Sportu planuje wydłużenie jednego z kąpieliska 

w Brzeźnie od 1 czerwca, a nie od końca czerwca. Zwrócił się z prośbą o przychylne 

uchwalenie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 138 
 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/160/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk 
 na polskich obszarach morskich przyległych do granic  

Gminy Miasta Gdańska w roku 2019 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 24. 
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DRUK 155 
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Gdańska na rok 2019 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 

 
 
Opnie Komisji: 
Komisja Rodziny i Polityki Społecznej– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora do spraw usług 
społecznych 
Zawróciła się z prośbą o przyjęcie zmiany w uchwale Rady Miasta Gdańska                              

w sprawie szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2019. Zmiany proponowane to 

zmiany polegające na przesunięciu dotychczasowej puli środków na nowe zadanie, 

przeniesienia ich z części dotyczącej profilaktyki na część dotyczącą redukcji szkód               

i rehabilitacji, readaptacji, reintegracji zdrowotnej, społecznej i zawodowej. Chodzi                   

o przesunięcie kwoty 76 424 zł. W uzupełnieniu do uzasadnienia (do wniosku – druk 

155) Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej zmiany. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 155 

 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 
 

Uchwałę Nr IX/161/19 
Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2019 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 25. 

 
 
DRUK139 
w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy 
Miasta Gdańska 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 26 

 
Opinie Komisji: 
Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawił uzasadnienie do dwóch kolejnych projektów uchwał. Regulamin 

przyznawania jednorazowego stypendium Prezydenta Miasta Gdańska wynika wprost 

z lokalnego programu wspierania uzdolnionych dzieci i młodzieży. Zmiana, którą 

musimy wprowadzić do obowiązujących uchwał, dotyczy czy wynika wprost ze zmiany 

w ustawie o systemie oświaty. Dotyczy uczniów, nie tyle zamieszkujących na terenie 

miasta Gdańska, co pobierających naukę na terenie Gminy Miasta Gdańska.  

 
Głosów w dyskusji nie było. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 139 
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/162/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży pobierających naukę na terenie 

Gminy Miasta Gdańska 
     z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 26. 

 
 
DRUK140 
w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 
stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie 
uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy wynik z 
egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych dzieci i Młodzieży pobierających naukę                     
na terenie Gminy Miasta Gdańska 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 
 
Opnie Komisji: 
Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 
 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Uzasadnienie dokładnie takie samo (jak przy druku 139). Zmiana wynika ze zmiany              

w zapisach ustawy o systemie oświaty i dotyczy uczniów, którzy pobierają naukę                  

na terenie Gminy Miasta Gdańska. 
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Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 140 
 

 
Za    -      34 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
                
                     Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

Uchwałę Nr IX/163/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 
stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie 
uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy wynik                 

z egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu 
Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  i Młodzieży 

pobierających naukę na terenie Gminy Miasta Gdańska 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 27. 
 
 
 

DRUK145 
w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Gdańsku            
do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1 w Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 28 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Uchwała z jednej strony bardzo techniczna, a drugiej porządkująca sieć placówek 

oświatowych na terenie miasta Gdańska. W związku z likwidacją gimnazjów od 1 

września tego roku skład Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 3 

przy ulicy Kołobrzeskiej 75 wchodziłaby tylko Szkoła Podstawowa dla Dorosłych. 

Obecnie pobiera w niej naukę 40 słuchaczy w 8 klasie szkoły podstawowej. W związku 

z tym spodziewamy się, że będzie to szkoła bez słuchaczy od 1 września nowego roku 

szkolnego. Proponujemy, by nowym miejscem, do którego przypisana byłaby                            

ta placówka było Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Gdańsku, 

którego jednym z celów statutowych jest kształcenie osób dorosłych. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 145 
 

 
Za    -      34 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 

 

Uchwałę Nr IX/164/19 
W sprawie włączenia Szkoły Podstawowej dla Dorosłych w Gdańsku            
do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1 w Gdańsku 

Rady Miasta Gdańska 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

 
 
DRUK 146 
W sprawie określenia kryteriów obowiązujących na pierwszym etapie 
postępowania rekrutacyjnego do Bursy Gdańskiej imienia Ireny 
Sendlerowej z siedzibą przy ulicy Podwale Staromiejskie 51/52                            
w Gdańsku oraz przyznania im określonej liczby punktów. 
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Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 

 
Opinie Komisji: 

Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 
 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGER - Zastępca Dyrektora do spraw edukacji 

Prawo oświatowe daje uprawnienia organowi prowadzącemu do określenia kryteriów, 

które obowiązują w procesie rekrutacji do bursy. W tym wypadku chcielibyśmy wzmocnić 

kryteria dotyczące uczniów pobierających naukę w szkołach prowadzonych przez Miasto 

Gdańsk czyli placówkach samorządowych. Takie kryterium zostało w tym projekcie 

dodane. Również jako organ prowadzący mamy obowiązek zapewnienia miejsc                             

w bursach dla uczniów spoza Gdańska, a uczących się w klasach sportowych, szkołach 

mistrzostwa sportowego. Również takie kryterium zostaje w tej uchwale dodane. 

 

DYSKUSJA 
  

DAWID KRUPEJ- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Wyraził wątpliwość co punktu 1 ustęp 2 punkt 6 „posiadanie przez kandydata rodzeństwa, 

które jest wychowankiem Bursy Gdańskiej im. Ireny Sendlerowej i kontynuuje pobyt                      

w roku szkolnym, na jaki składany jest wniosek o przyjęcie – 3 punkty”. Radny wyraził 

obawę o los jedynaków. Dodał, że uważa, że faktycznie warto wspierać osoby zdolne, 

osoby, które mają problemy rodzinne, jak jest to opisane w paragrafie 12 ustęp 2 punkt 1, 

sieroty czy osoby, które się wychowują w placówce opiekuńczo-wychowawczej. Zdaniem 

radnego takie dzielenie osób na te, które mają rodzeństwo czy nie mają rodzeństwa, 

może spowodować, że osoba, która jest jedynakiem może czuć się troszeczkę 

poszkodowana czy pokrzywdzona tym, że nie ma rodzeństwa i nie dostanie tych 3 

punktów. Przez to nie może skorzystać z pomocy miasta, z pomocy, którą miasto daje 

uczniom zdolnym, uczniom, którzy potrzebują tej pomocy. 

 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego do spraw edukacji  
Zwrócił uwagę, że kryterium wzmacniające ze względu na posiadanie rodzeństwa 

obowiązuje na wszystkich etapach edukacyjnych, na wszystkich szczeblach rekrutacji 

również w tej przedszkolnej. Ideą zarówno samorządu, jak i ustawodawcy, jak rozumiem 
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jest nierozdzielanie rodzeństwa. Jest to jedno z kilku kryteriów, więc tylko wzmacnia 

nierozdzielanie uczniów, słuchaczy ze względu na więzi rodzinne. Dyrektor zaznaczył, że 

nie widzi możliwości wzmocnienia tego zapisu w sposób określający, że również jedynak 

otrzymuje dodatkowe punkty. Dodał, że nie bardzo potrafi się do tego odnieść. 

 

DAWID KRUPEJ- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że takie przepisy funkcjonują, między innymi 

jeśli chodzi o rekrutację przedszkolną. Wyraził nadzieję, ze żadne dziecko nie będzie 

pokrzywdzone tym regulaminem, który przyjmujemy i który obowiązuje. Dodał, że nie 

podejrzewa, że projekt zawiera jakieś złe intencje. Prosił o  zrozumienie wątpliwości. 

 

KAMILA BŁASZCZYK – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radna odniosła się do wypowiedzi radnego Krupeja wyrażając opinię, że radny patrzy na 

propozycję z niewłaściwej strony. To nie jest krzywdzenie osób, które nie mają 

rodzeństwa, tylko to jest pewnie rodzaj pomocy dla rodziców, którzy chcieliby, by                            

w jednym miejscu dzieci się uczyły i przebywały. Ciężko by było pewnie takim rodzicom 

szukać drugiego alternatywnego miejsca dla swoich kolejnych pociech. Dodała, że 

uważa, że to jest raczej pomoc, a nie dyskryminowanie kogokolwiek.  

 

DAWID KRUPEJ- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny skomentował, że w żadnym momencie nie powiedział, że miasto Gdańsk 

kogokolwiek dyskryminuje. Zaznaczył, ze wyraził  swoje obawy, że osoba, która jest 

jedynakiem i może nie dostać przydziału miejsca w bursie może czuć się pokrzywdzona, 

że zabrakło jej 3 punktów, 2 punktów, które mogłaby uzyskać, gdyby miało rodzeństwo. I 

tylko w tego przypadku dotyczyła wątpliwość. Radny podkreślił, że w żadnym momencie 

nie zarzucił władzom miasta czy radzie, która uchwala ten regulamin, że kogokolwiek 

dyskryminuje. Zwrócił się z prośbą, by nie wkładać w jego usta takich słów. 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radna powiedziała, że wypowiedź będzie czysto techniczna, jak to wygląda. Drugie 

dziecko, aby dostać  punkty  musi mieć  rodzeństwo, więc żeby te punkty dodatkowe 

dostać musi być pierwsze dziecko. 
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DAWID KRUPEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny odpowiedział, że z tego co rozumiem, że żeby drugie dziecko mogło dostać się do 

bursy musi się dostać pierwsze, ale jak pierwsze ma się dostać jak nie dostaje punktów 

za to to ze jest drugim dzieckiem. Dodał, że rozumie, że mamy tworzyć taką rodzinną 

atmosferę, ale z jednej strony jest to jakby kompatybilne z działaniem polskiego rządu, 

który wspiera prokreację. Dodał, że w jego opinii to także zachęta, żeby się rozmnażać, 

bo kiedy będziemy się rozmnażać i będzie więcej dzieci w rodzinie jest większa szansa 

na uzyskanie pomocy ze strony miasta Gdańska. Dodał, że uważa, że można przejść do 

głosowania nad tym punktem. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca poinformowała, że są jeszcze głosy w dyskusji. 

 

EMILIA LODZIŃSKA – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej  
Radna dodała podsumowując, że gdyby nie było brata czy siostry, to by nie było punktów 

dodatkowych. Powiedziała, że pamięta jak pani premier Szydło mówiła, nie, pani minister 

Rafalska, że Program 500plus nie ma sprzyjać prokreacji. Wyraziła wątpliwość czemu ma 

sprzyjać Program 500 Plus. Radna zaapelowała, by PiS ustalił jakąś wspólna wersje tego, 

co ten Program ma robić, bo głównie miał mieć cele społeczne, a nie zwiększania 

dzietności. 

 

KAROL RABENDA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny wyraził opinię,  że ta ostania wymiana potwierdziła, że zabrnęliśmy w ślepy zaułek 

w tej dyskusji, który od bursy szkolnej przeszedł do prokreacji. Zwrócił się o zamknięcie 

listy mówców. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała, że są dwie osoby zgłoszone: 

Dawid Krupej 

Jan Perucki 

Przystąpiono do głosowania nad zamknięciem listy mówców 

 
Za    -      24 

      przeciw    -        3 
      wstrzymało się   -        6 
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Lista mówców została zamknięta. 
  
 

DAWID KRUPEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Zwrócił się do radnej Lodzińskiej o wskazanie tych słów, w których pani Rafalska czy 

premier Szydło wypowiedziała to, do czego radna się odnosiła. Zaznaczył, że nie ukrywa, 

że jego wiedza może być zbyt uboga, by prowadzić ten dyskurs merytoryczny. Jednak 

wyraził opinię, że z tego co wie z mediów, różnych mediów, bo ogląda i czyta wszystko, 

to Program 500plus był Programem, który miał służyć między innymi zwiększeniu 

dzietności u rodzin. Naukowcy, badacze mówili, że w 2017 roku nie urodzi się więcej niż 

370-380 tys. dzieci, że będzie to tendencja spadająca. Okazało się, że w w/w  roku było 

ponad 400 tys. urodzin. Radny podkreślił, że trzeba pamiętać, że od przyrostu 

naturalnego w naszym kraju zależy nasza przyszłość. Dodał, że pani radna doskonale 

wie o czym mówi. 

 

JAN PERUCKI – Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radny powiedział, że bardzo się cieszy, że wszyscy jednym głosem mówimy, że jest 

potrzeba, by tych dzieci rodziło się jak najwięcej. Wyraził nadzieję, że w związku z tym 

tak po cichu liczy na wsparcie Dawida Krupeja, jak i pozostałych kolegów i koleżanek z 

Klubu Prawa i Sprawiedliwości, na poparcie gdańskiego programu in vitro. 

 
Więcej głosów w dyskusji nie było.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 146 
 
 

Za    -      24 
      przeciw    -        3 
      wstrzymało się   -        6 
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               Rada Miasta Gdańska 
     w głosowaniu p r z y j ę ł a   

 
        

Uchwałę Nr IX/165/19 
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na pierwszym etapie 
postępowania rekrutacyjnego do Bursy Gdańskiej imienia Ireny 
Sendlerowej z siedzibą przy ulicy Podwale Staromiejskie 51/52             

w Gdańsku oraz przyznania im określonej liczby punktów. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 29. 
 
 

DRUK147 
W sprawie zmiany uchwały rady miasta Gdańska nr XLIV/1295/17 z dnia 
26 października 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu 
Specjalnego Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 1                              
w Gdańsku w skład którego wchodzi jedynie szkoła Podstawowa nr 28 
i gimnazjum nr 38 w Szkołę Podstawową Specjalną nr 28 w Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 
 
Opinie Komisji: 

Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 
 
 

Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Uchwała tym razem w 100%, uchwała techniczna, stanowi akt założycielski placówki, 

a w więc musi być zgodna ze stanem rzeczywistym. W dotychczasowym akcie 

założycielskim błędnie funkcjonował adres Tęczowa 1, właściwy adres to Tęczowa 26. 

 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość 
Radny zgłosił uwagę co do liczb podawanych w intrenecie na stronie www.gdańsk.pl 

w sprawie głosowania poprzedniej uchwały. Zwrócił uwagę, że przed chwilą 

przewodnicząca podawała, że 34 osoby głosują, 33 były za, a w komputerze można 

http://www.gdańsk/
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zobaczyć 2 razy po 34. Wyraził prośbę, aby to było jednoznaczne, ponieważ 

mieszkańcom podajemy inne wyniki niż są na sali. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca  Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca doprecyzowała, że rozumie, że uwaga radnego odnosi się do relacji, 

która jest na gdańsk.pl. 

 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość 
Potwierdził, że chodzi o relację na gdańsk.pl 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca  Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się do osób, które robią relację,  o sprawdzanie za każdym 

razem jakie wyniki są podawane. Potwierdziła, że to co się u nas wyświetla to, że 34 

radnych ma włożone karty do głosowania. 

 

 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Poinformował, że głosowały przy ostatniej uchwale 33 osoby, natomiast na portalu było 

podane 2 razy po 34. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca  Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się z prośba do pracowników portalu o skorygowanie tego 

co jest podawane.  Wróciła do omawiania druku 147. Poinformowała, że więcej głosów 

w dyskusji nie ma. 

 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 147 

 
 

Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr IX/166/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie zmiany uchwały rady miasta Gdańska nr XLIV/1295/17                   
z dnia 26 października 2017r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Zespołu Specjalnego Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 1                              
w Gdańsku w skład którego wchodzi jedynie szkoła Podstawowa nr 28 

i Gimnazjum nr 38 w Szkołę Podstawową Specjalną nr 28  
w Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 
 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 

Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 30. 

 

 

DRUK 148 
W sprawie rozwiązania Zespołu Kształcenia Podstawowego                                
i Gimnazjalnego nr 33 w Gdańsku 
 

Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31 
 

Opinie Komisji: 

Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Wraz ze zmianami omawianymi we wcześniejszych uchwałach, między innymi 

włączeniem Szkoły Podstawowej dla Dorosłych do Centrum Kształcenia Zawodowego 

i Ustawicznego nr 1 w Gdańsku, przy ulicy Kołobrzeskiej 75, funkcjonować będzie 

pusty Zespół Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 33, a więc uchwała, która 

dotyczy rozwiązania tegoż Zespołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 148 
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Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
        

Uchwałę Nr IX/167/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie rozwiązania Zespołu Kształcenia Podstawowego                          
i Gimnazjalnego nr 33 w Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 31. 
 

DRUK149 
W sprawie zmiany nazwy IV Liceum Ogólnokształcącego im. Marynarzy 
Wojsk Ochrony Pogranicza w Gdańsku 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 32 
 

Opinie Komisji: 

Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Wraz z poszerzeniem oferty IV Liceum Ogólnokształcącego o nowe oddziały mistrzostwa 

sportowego na poziomie licealnym należy dostosować nazwę placówki, ale również 

zapisy statutowe w tej szkole. Nowa nazwa to IV Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami 

Mistrzostwa Sportowego im. Marynarzy Wojsk Ochrony Pogranicza w Gdańsku. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 149 
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Za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

Uchwałę Nr IX/168/19 
Rady Miasta Gdańska 

W sprawie zmiany nazwy IV Liceum Ogólnokształcącego                              
im. Marynarzy Wojsk Ochrony Pogranicza w Gdańsku 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 32. 

 

DRUK 151 
W sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek  tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnienia 
od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych oraz w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, 
nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej                                
i nauczycieli kształcenia na odległość oraz zasady zaliczania do 
wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej                           
i w kształceniu na odległość w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Miasto Gdańsk. 
 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 33 
 
Opinie Komisji: 

Komisja Edukacji– pozytywna 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 
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Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dyrektor wyjaśnił, że Ustawa Karta Nauczyciela nakłada na organ prowadzący obowiązek 

określenia tych przypadków, jak również wysokości zniżek pensum dla osób pełniących 

funkcje kierownicze w placówkach oświatowych. Uchwała ta była przygotowywana, 

opracowywana wraz z procedowaną w ubiegłym miesiącu uchwałą w sprawie regulaminu 

wynagradzania. Podobnie jak ta poprzednia, uchwała została uzgodniona ze związkami 

zawodowymi, zarówno z ZNP oraz Solidarnością, była też przepracowywana w formie 

warsztatowej z dyrektorami wszystkich placówek oświatowych w Gdańsku. Zmiany, które 

zostały wprowadzone do tej uchwały,  w porównaniu z uchwałą dotychczas obowiązującą, 

to uaktualnienie podstawy prawnej. Jeżeli chodzi o tygodniowy wymiar zajęć to tylko                        

w jednym przypadku, a mianowicie kierownika warsztatów szkolnych, laboratorium i 

szkolenia praktycznego ten wymiar godzin został zwiększony z 4 do 6. Wynikało to                          

z wniosku samych dyrektorów, którzy wskazywali na konieczność zachowania proporcji 

pomiędzy pensum dyrektora a kierownika warsztatu szkolnego. 

 

Kacper Płażyński- Przewodniczący Klubu Radnych Prawo                                         
i Sprawiedliwość 
Przewodniczący dopytywał  czy te zmiany obejmują również system wynagradzania 

logopedów, czy też  nie ma tu mowy o logopedach? Zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie. 

Powiedział, że pamiętam, że w zeszłym roku były jakieś wątpliwości ze środowiska 

logopedów, że zostały obcięte godziny  w szkołach. Powiedział, że  pamięta, że było tu 

trochę rozżalenia ze strony środowiska. Zaznaczył, że przeprasza jeśli pytanie wychodzi 

poza ten projekt, ale prosi o informacje w tym zakresie jak to zostało rozwiązane i czy                               

ta uchwała również tego dotyczy. 

 

GRZEGORZ KRYGIER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Odpowiedział, że ta uchwała nie dotyczy tej sytuacji, o której mówi przewodniczący. Tutaj 

określamy oczywiście, ale zgodnie ze wskazaniami wynikającymi wprost z ustawy, ile 

wynosi tygodniowy wymiar zajęć pedagogów, psychologów, logopedów - są to 22 

godziny, tak jak było to dotychczas. Dyrektor wyjaśnił, że sytuacja, która została 

przywołana przez przewodniczącego, to jest określenie wymiaru etatu jaki jest przyznany 

w arkuszu organizacyjnym w każdej placówce oświatowej. W zeszłym roku następowały 

zmiany wraz z wprowadzeniem placówek wiodących jeśli chodzi o wczesne 
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wspomaganie rozwoju, a więc też dodatkowe etaty pedagogów, psychologów, logopedów 

w przedszkolach, a w szkołach podstawowych określenie w jaki sposób jest przeliczany 

wymiar etatu poszczególnych pracowników specjalistów czyli psychologów, pedagogów, 

logopedów. Wnioski indywidualne z poszczególnych placówek też były rozpatrywane.  

Jeśli dyrektor wskazywał na konieczność zwiększenia wynikająca z bardzo trudnej 

sytuacji w danej placówce takie zwiększenia również następowały. Bodajże w 10 

placówkach zwiększono wymiar logopedów w porównaniu do tego, co było pierwotnie                     

w projekcie arkusza organizacyjnego. 

 

 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały druk 151 

 
 

Za    -       33 
przeciw    -        0 

      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwałę Nr IX/169/19 
Rady Miasta Gdańska 

    

W sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek  tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz przyznawania zwolnienia 
od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych oraz w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, 
nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej i 
nauczycieli kształcenia na odległość oraz zasady zaliczania do 
wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w 
kształceniu na odległość w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Gminę Miasto Gdańsk 

z dnia 25 kwietnia 2019 roku 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
Wydruk głosowania stanowi załącznik nr 33. 
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DRUK 168 
W sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego „gdański bon 
żłobkowy” dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasta 
Gdańska 
 
Druk wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 34 
 
 
Opinie Komisji: 
Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
Komisja Rodziny i Polityki społecznej– pozytywna 

 
Opinie Komisji stanowią załącznik nr 34 
 
 
Referent występujący w imieniu Wnioskodawcy: 

PIOTR KOWALCZUK  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Prezydent powiedział, że ma zaszczyt przedstawić uchwałę dotycząca bonu 

żłobkowego dla gdańszczanek i gdańszczan. Jest to kolejne wypełnienie testamentu 

śp.Pawła Adamowicza. Prezydent przypomniał, że bon był zobowiązaniem 

wyborczym prezydenta i Stowarzyszenia Wszystko dla Gdańska. A to pomoc dla 

rodzin, które nie mogą skorzystać z publicznych żłobków i zdecydują się na prywatne 

placówki lub dziennego opiekuna. Prezydent podkreślił, że to co ważne, to to, że te 

placówki muszą być zarejestrowane i spełniać najwyższe standardy. Zaznaczył, że 

mówimy bardzo świadomie o wyborze, ponieważ niektórzy z rodziców nie chcą 

korzystać z dużych żłobków, chcą korzystać z innych form opieki. Tutaj ta możliwość 

jest z dofinansowaniem, które proponuje miasto Gdańsk. Dotyczy to także żłobków 

prowadzonych przez organizacje inne, również organizacje religijne. Prezydent 

wyraził nadzieję, że rodzice zechcą właśnie z takich form w mieście Gdańsku 

skorzystać Prezydent powiedział, ze na bon przeznaczone jest w tym roku, w 

pierwszej fazie czyli w pierwszym projekcie, który będzie dotyczył okresu od 1 

września tego roku do końca sierpnia następnego roku, czyli w ciągu całego roku 

szkolnego, 9,5 miliona złotych. Wyraził nadzieję, że taka kwota w tej pierwszej fazie 

będzie wystarczająca. Powiedział, że szczegółowe kryteria przedstawi pan dyrektor 

Grzegorz Kryger. Prezydent podziękował Gdańskiemu Centrum Świadczeń  i 

Wydziałowi Rozwoju Społecznego za pracę przy przygotowywaniu tej dość 

rewolucyjnej w systemie polskiego prawodawstwa uchwały. Dlaczego? Dlatego, że 

ona ma walory zarówno aktywizujące - pozwalające rodzicom, młodym mamom, 
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bardzo szybko i sprawnie powrócić na rynek pracy. Drugi walor - lokalizacyjny, że 

będą tworzone nowe miejsca opieki dla dzieci do lat 3. Jest to bardzo ważne, by one 

powstawały w różnych miejscach. Gdańsk jest rozległym miastem, również na 

górnych tarasach, zanim powstaną duże placówki, by rodzice mogli skorzystać                         

z różnych form opieki dla dzieci do lat 3. Wprowadzenie świadczenia pieniężnego, 

jakim jest gdański bon żłobkowy  dla rodzin zamieszkujących na terenie Gminy Miasta 

Gdańska, także tych, którzy tutaj płacą swoje podatki ma wyrównać szanse i 

możliwość dostępu do opieki dla dzieci  od 0 do lat 3. Prezydent zwrócił się z prośbą 

do radnych wszystkich klubów o poparcie tego wniosku i danie szansy najmłodszym 

gdańszczankom i gdańszczanom na skorzystanie z profesjonalnej opieki, a mamom i 

ojcom na podjęcie pracy i możliwość ich własnego rozwoju. 

 
GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
 
Przedstawił założenia i kryteria  gdańskiego bonu żłobkowego. 

 
Prezentacja założeń stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

 
JOANNA CABAJ – Radna Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Zwróciła się z prośbą o ponowne cofnięcie do pracy komisji tego program motywując 

to tym, że według opinii radnej pominięto tu bardzo ważną grupę rodzin, które chcą 

wychowywać swoje dzieci w domu nie oddając ich do żłobka. Jednocześnie wyraziła 

opinię, że  jest bardzo mile zaskoczona dokładną pracą nad tym programem i jak 

najbardziej go pochwala. Zwróciła uwagę, że wszystkie badania naukowe mówią                        

o tym, że aby zapewnić dziecku prawidłowy rozwój najlepiej jest jeśli ono w pierwszych 

latach swego życia  przy matce. Być może takie dodatkowe świadczenie pieniężne 

dla kobiet, które chcą wychowywać swoje dzieci w domu pomogłoby w podjęciu takiej 

decyzji, że rzeczywiście zostanie z dzieckiem w domu, nie blokując tym samym 

miejsca w żłobkach dla tych, którzy taka decyzję o powrocie do pracy podjęli. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – przewodnicząca  Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca doprecyzowała, czy ma rozumieć, że jest to wniosek formalny                         

o odesłanie do komisji? 
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JOANNA CABAJ – Radna Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Tak. 

 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Prezydent odpowiedział, że w pierwszej fazie tego projektu stosujemy te wszystkie 

dostępne obecnie w ustawie formy opieki dla dzieci 0-3. Zauważył, że nic nie stoi                     

na przeszkodzie, aby opisane przez panią radną rodziny tworzyły takie miejsca, co 

więcej może to być piękną możliwością dla tych osób, aby stworzyć takie miejsca, 

nowe miejsca opieki do lat 3 w formie dziennego opiekuna do czego mają tak samo 

ustawowe prawo jak wszyscy inni. Prezydent wyraził opinię, że to by mogło być 

dobrym rozpoczęciem. Zaznaczył, że jest to tylko odpowiedź, nie dotyczy to wniosku 

radnej. 

 

JOANNA CABAJ – Radna Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radna odpowiedziała, że jej intencją było, tak jak i ma nadzieję władz miasta Gdańska 

to, aby jak najwięcej gdańszczan miało jak najlepsze warunki do prawidłowego 

rozwoju. Wyraziła opinię, że ten prawidłowy rozwój jest zagwarantowany wtedy, kiedy 

dzieci w pierwszych latach swojego życia zostają przy matce. I chodzi o to, aby takie 

świadczenie pieniężne, które przeznaczmy dla kobiet, które chcą wrócić do pracy było 

przyznawane dla tych, które świadomie rezygnują z pracy zarobkowej, aby 

wychowywać swoje dzieci w domu. Być może byłoby to bodźcem do tego, żeby więcej 

takich dzieci, więcej gdańszczan miało te najlepsze warunki do rozwoju zapewnione. 

500 zł to nie jest duża kwota oczywiście, ale być może byłoby to jakiś bodziec do tego, 

ażeby kobiety podjęły tę decyzję zaopiekowania się w jak najlepszy sposób swoimi 

dziećmi. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Przewodnicząca poinformowała, że ma sygnał od radnych, że zanim odbędzie się 

głosowanie nad wnioskiem radnej Cabaj, jeszcze jest potrzeba kontynuowania 

dyskusji. Zwróciła się z prośbą do radnych, by przed glosowaniem nad odesłaniem 

projektu do komisji pozwolili na kilka głosów. 
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KACPER PŁAŻYŃSKI - Przewodniczący Klubu Prawo                                                
i Sprawiedliwość 
Przewodniczący nawiązał do wypowiedzi radnej Cabaj. Dopytywał ile musiałaby być 

dzieci w takim dziennym domu opieki i czy Gdańsk nie mógłby stworzyć takiego 

swojego modelu, takiego standardu, który podchodziłby bardziej równościowo. Radny 

wyraził opinię, że jest to bardziej równościowe, że każdy może wychowywać swoje 

dzieci i zapewniać im taką opiekę jaką uważa, że jest słuszna. Wówczas każdy w tym 

zakresie mógłby dostać te świadczenia, nawet jeżeli to miałaby by być świadczenia      

o 100 zł mniejsze. Radny podkreślił, że w jego odczuciu, społecznie, jeżeli chodzi o 

taką równość rodziców, to co mówiła radna Cabaj, jest jakoś uzasadnione. 

 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Prezydent powiedział, że doskonale rozumie i stara się odpowiedzieć na pytania 

radnej Cabaj. Wyjaśnił, że w pierwszej fazie tego projektu dziennego opiekuna uwaga 

została skupiona na ustawie i na dzień dzisiejszy obowiązujących formach opieki, 

takich, które są zarejestrowane, są prowadzone przez Gminę  

Miasto Gdańsk, które też mogą zostać poddane certyfikacji, ale także takich, które 

można kontrolować, bo priorytetem jest, aby było to ta najwyższa jakość opieki.  

Prezydent poinformował, że w tej chwili jest 44 dziennych opiekunów, jest                                    

w prowadzonych przez nich placówkach 220 małych gdańszczanek i gdańszczan. 

Czyli ta forma już się wypracowała i  dlatego można zachęcać rodziny, o których 

mówiła pani radna czy pan przewodniczący do tworzenia takich form opieki , które są 

zgodne z ustawą. Rodzice mogą pobierać środki dla swoich dzieci jeśli spełniają 

kryteria, o których jest mowa w projekcie. Prezydent podkreśli, że jest to pierwszy 

projekt, który może ewaluować, może się zmieniać, ale niezmienne zostaje 

podkreślanie aspektu aktywizacyjnego. Prezydent zwrócił się do radnej Cabaj,                      

że jego zdaniem nie wszyscy chcą zostać w domu. Są kobiety, które chcą powrócić 

na rynek pracy. Prezydent zaznaczył, że niektórzy po prostu nie mogą zostać w domu 

i też potrzebują tego wsparcia w opiece nad dziećmi. Dlatego ważne jest, aby taka 

możliwość aktywizacji była w pierwszej fazie tego projektu zaznaczona. 

 
BEATA DUNAJEWSKA- Przewodnicząca Klubu Wszystko                        
dla Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się z prośbą do osób, które w tym momencie, jak podkreśliła, 

prowadzą bardzo twórczą i kreatywną dyskusje. Zaznaczyła, że od tego są komisje, 
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że nie ogranicza pani Cabaj prawa do głosu, ani też do zgłaszania pomysłów. Radna 

zaznaczyła, że na komisji bardzo chętnie zajęłaby się tym pomysłem, gdyby taki 

pomysł na komisji został przez radną zgłoszony. A nie został. Radna przypomniała, 

że założenia gdańskiego bonu żłobkowego zostały przedstawione już w 2018 roku. 

Dyskutowaliśmy na wszystkie możliwe sposoby zarówno w kampanii wyborczej, jak i 

później, mieliśmy takie bardzo twórcze spotkanie w lutym, gdzie Gdańskie Centrum 

Świadczeń przekazało informacje, że w zasadzie gotowe jest do wypłaty świadczeń.  

Przewodnicząca podkreśliła, że na każdym etapie jest możliwość dyskusji. 

Zaapelowała  o zagłosowanie pozytywne za tym drukiem, ponieważ w jego stworzenie 

zostało włożone mnóstwo pracy -pracowaliśmy nad nim bardzo długo, pracował                   

nad nim WRS, pracował prezydent Kowalczuk, Centrum Świadczeń, ale też radni. 

Radna wyraziła opinię, że to nie jest moment na zmiany. Być może w przyszłości 

przyjdzie moment na dofinasowanie innych form. Zaapelowała o skupienie się                        

na pracy i na procedowaniu tego druku. Dodała, że na komisji nie było żadnych uwag. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym  o odesłaniem projektu 

uchwały do Komisji 

 

 
Za    -      9 
przeciw    -       22 

      wstrzymało się   -        4 
        
Projekt uchwały nie został odesłany do Komisji 

 
 
 
Powrócono do DYSKUSJI 

 
EMILIA LODZIŃSKA- Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radna powiedziała, że chciałaby wrócić do czasów kampanii, podczas której  zarówno 

radni Prawa i Sprawiedliwości, a także Wszystko dla Gdańska, wszyscy mówili o  

potrzebie zwiększenia ilości żłobków, bo rodzice chcą z tego korzystać. Gdańskie 

Żłobki są na bardzo wysokim poziomie. Radna podkreśliła, że pani dyrektor Krystyna 

Konieczny systematycznie, trwale dba o to, żeby ten poziom rósł, był jak najwyższy, 

żeby rodzice byli zadowoleni, ale przede wszystkim, aby dzieci tam się czuły dobrze, 

by miały opiekę jak i elementy edukacji na bardzo wysokim poziomie. Wyraziła opinię, 
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że te wysokie standardy powodują, że  jest tak duże zainteresowanie publicznymi 

gdańskimi żłobkami. Podkreśliła, że jej zdaniem jako kobiety, każda forma wspierania 

aktywności, wspierania powrotu na rynek pracy jest ważna, bo dla kobiety to nie jest 

łatwe po urlopie macierzyńskim wrócić do pracy i konkurować, ale też pracować 

wspólnie z mężczyznami. Jest to wyzwanie, by pogodzić ileś funkcji, które nie są łatwe 

do pogodzenia. Radna pokreśliła, że  jest to forma aktywizacji kobiet i sama gdyby 

miała taką możliwość skorzystać z tej formy wsparcia  na pewno by skorzystała i byłaby 

szczęśliwa, że ma taka możliwość. Zaznaczyła, że to też pokazuje jakie nowe 

wyzwania w miastach są stawiane. Z jednej strony widzimy rosnąca ilość dzieci, która 

w Gdańsku się rodzi - 2018 rok był rokiem, kiedy był minimalny spadek, ale i tak                          

ta tendencja jest wzrostowa. Jednymi z tych wyzwań jest to aby, aktywizować kobiety, 

ale także to, aby ta opieka była na wysokim poziomie. Podkreśliła odwołując się do 

słów prezydenta Kowalczuka, że musimy stawiać na jakość, nie możemy pozwolić                  

na przypadkowość w tej opiece, gdyż pod opiekę oddawane są największe skarby 

rodziców- ich dzieci. Radna zaznaczyła, że powodem do radości jest to, że placówki, 

które będą włączone pod ten bon żłobkowy będą podlegały certyfikacji czy kontroli 

jakości. Radna zwróciła uwagę, że  podejmujemy decyzję, która z jednej strony zachęci 

rodziców do tego, żeby decydować się na potomstwo, ale także pozwala,  zwłaszcza 

kobietom,  powrócić do pracy. Wyraziła opinię, że ten bon dobrze się wpisuje także                 

w taki całościowy program Prawa i Sprawiedliwości. Zaznaczyła, że mówi o tym, bo 

widzi, że radni z PIS mają wątpliwości co do tej uchwały. Podkreśliła, że bon wpisuje 

się  w politykę wspomagania dzietności, wspomagania celów społecznych. Radna 

dopytywała o nowe żłobki, czy dobrze zrozumiała, że w ciągu dwóch lat zostanie 

wybudowanych 16 żłobków. W prezentacji widzieliśmy, że w dwa lata powstanie 1600 

miejsc, a patrząc na poprzednie lata to powstawały żłobki, które miały 100 miejsc                  

dla dzieci. Radna dopytywała czy nowopowstałe żłobki będą większe, a jeżeli tak, to 

jakiej wielkości oraz w jakich innych lokalizacjach niż Osowa (bo to jest pierwsza 

lokalizacja) w pierwszej kolejności żłobki powstaną. 

 

GRZEGPRZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dyrektor odpowiedział, że pierwsze lokalizacje wg dzielnic to Oliwa, Zaspa, Osowa, 

Orunia Górna. Jeśli chodzi o nowe żłobki, te 1600 miejsc to de facto 16 obiektów.  Każdy 

z nich będzie  budowany czy projektowany na 100 dzieci. W najbliższych latach nastąpi 
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realizacja, w tym roku na pewno powstaną 4 pierwsze z tych 16 obiektów. Do końca roku 

albo na przełomie roku kolejne 4 a więc łącznie 8. Będzie to 8 obiektów, które powstaną  

w partnerstwie publiczno-prywatnym z wykorzystaniem środków unijnych, środków 

centralnych, miedzy innymi z „Malucha”. Co do dalszych 8 inwestycji - jeśli chodzi                             

o typowo samorządowe żłobki to w najbliższych latach projektowane są dwa. 

 

DAWID KRUPEJ-  Radny Klubu Radnych  Prawa i Sprawiedliwości 

Radny powiedział, że chciałby wyrazić wdzięczność za to, że miasto tak poważnie 

podchodzi do spraw polityki prorodzinnej. Zwrócił uwagę na paragraf 5 ustęp 2 

procedowanej uchwały i zapis, że przeciętny miesięczny dochód rodziny na osobę nie 

może przekraczać 2500 złotych. Podkreślił, że z tego co zrozumiał ze słów pana 

dyrektora, że jest to 2500 netto. Wyraził jednak opinię, że  warto by było doprecyzować, 

wprowadzić małą autopoprawkę, aby osoby, które będą interpretowały ten przepisy czy 

jasno wyciągały wnioski, wiedziały, że jest to 2500 netto. Druga rzecz, to nie wiem czy to 

wybrzmiało, że ten bon to będzie nie do końca 500 zł. Jego maksymalna wartość wyniesie 

500 zł. Dofinasowanie może wynosić 50, 100, 250 złotych. To jest po prostu różnica 

między opłatą jednego a drugiego. 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Odniósł  się do wątpliwości radnego wyjaśniając, że po pierwsze zapis wynika wprost                     

z ustawy o świadczeniach rodzinnych, a po drugie doprecyzowanie pojęcia dochód 

znajduje się w paragrafie 1, a więc w tym słowniczku, który jest dołączony do uchwały. 

Jeżeli chodzi o kwestie, że nie wybrzmiało do końca, że to nie jest 500 złotych do ręki, 

dyrektor pokreślił,  że zarówno w uzasadnieniu, jak  i prezentacji jest mowa o  zrównaniu 

tej odpłatności jeżeli chodzi o placówkę niepubliczną i Gdański Zespół Żłobków.  

Każdego roku określona jest kwota,  opłata stała, która jest opłacana w Gdańskim Zespole 

Żłobków.  W tym roku jest to 459 złotych. Decyzję o świadczeniu pieniężnym dla danej 

rodziny będzie poprzedzona weryfikacją przez Gdańskie Centrum Świadczeń jaka oplata 

jest zapisana na umowie z placówką niepubliczną. Te różnice będą w formie świadczenia 

przyznawane. 
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KAMILA BŁASZCZYK – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radna wyraziła opinię, że ma wrażenie, że niektórzy radni nie do końca dobrze odczytali 

tę uchwałę. Podkreśliła, że to nie jest gdański program 500 plus, gdzie będziemy po 500 

złotych wypłacać rodzicom dzieci w wieku do 3 lat. Program zakłada  pomoc rodzicom, 

żeby mogli wrócić na rynek pracy. Jest widome, że kolejki do gdańskich żłobków są 

bardzo długie. Ten bon będzie świetna sprawą, żeby móc te kolejki skrócić, żeby więcej 

osób mogło skorzystać z usług żłobkowych, a tym samym więcej rodziców, tych którzy 

chcą oczywiście, będzie mogło wrócić na rynek pracy i tez płacić dzięki temu podatki                    

w Gdańsku. 

 

ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwości 

Radny zwrócił się z prośbą do pana dyrektora, aby prezentacja, która była przestawiana 

została przesłana wszystkim radnym, ponieważ nie-członkowie komisji nie mieli 

możliwości zaznajomienia się z nią. Natomiast prezentacja na rzutniku jest na tyle szybko 

przedstawiana, że nie wszystkie dane, które tam są zawarte, mogą zostać zanotowane. 

Powtórzył prośbę o przesłanie prezentacji do wszystkich radnych.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Przewodnicząca potwierdziła, że jeśli dobrze rozumiem, to prezentacja została przesłana 

do Biura Rady i została przesłana członkom Komisji. Powiedziała, że zostanie przesłana 

również do wszystkich radnych. 

 

KRYSTIAN KŁOS – Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Radny odniósł się  do słów radnej Cabaj oraz radnej Błaszczyk. Bon żłobkowy nie jest 

programem 500 plus. Są tutaj jasne cele jeśli chodzi o miasto Gdańsk. Bon ma wspomóc 

rodziny, żeby było im łatwiej, ale również zaktywizować zawodowo rodziców. 

Przypomniał, że w mieście Gdańsku bezrobocie jest poniżej 3 %. Pokreślił, że celem jest, 

aby kobiety, które zdecydują się wrócić do pracy miały taką możliwość i miasto ma im      

w tym pomóc. Taki jest cel tego bonu. Radny odniósł się do słów radnej Cabaj, która 

wskazała, że fajnie byłoby dać pieniądze wszystkim mamom, rodzicom, którzy opiekują 

się dziećmi do 3 roku życia, a na przykład chcieliby zostać w domu. Dopytywał czy radna 

Cabaj, która powiedziała, że jest to niewielki koszt – czy ma informację jaki to jest koszt, 



91 

 

ile to jest setek milionów złotych w budżecie miasta i na podstawie jakich danych pani 

radna wskazuje, ze to jest niewielki koszt. 

 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji 

Obywatelskiej 

Przewodniczący zwrócił się z prośbą, żeby w tej dyskusji nie dyskryminować ojców. 

Wybrzmiało wielokrotnie dzisiaj, że celem jest powrót matek do aktywności zawodowej. 

Przypomniał, że za rządów PO-PSL wprowadzono taką instytucję jak urlop rodzicielski, 

jeden z najdłuższych w Europie. Z urlopu rodzicielskiego mogą skorzystać nie tylko matki, 

ale także ojcowie. Zaznaczył, że z jego wiedzy wynika, że wielu ojców z takiego urlopu              

w Gdańsku korzysta i to matki wracają do pracy, a ojcowie zajmują się opieką nad 

dzieckiem do końca urlopu rodzicielskiego. Radny podkreślił, że to taka prośba i dygresja, 

żebyś się stereotypami nie posługiwać. Przewodniczący odniósł się do samego projektu 

gdańskiego bonu żłobkowego wyrażając opinię, że jest to bardzo dobry projekt, na temat 

którego dużo zostało powiedziane w wystąpieniu klubowym. Powtórzył, że w jego opinii 

gdański bon żłobkowy nie rozwiąże wszystkich problemów związanych z opieka nad 

dziećmi do lat 3. Bo problemy są 2 : po pierwsze trzeba ulepszyć opiekę w zakresie ilości 

miejsc, a po drugie problem dostępności, dla osób, których nie stać na korzystanie z usług 

prywatnych podmiotów, których jest w Gdańsku coraz więcej. Chodzi nie tylko o żłobki, 

ale też o różne kluby malucha i inne tego rodzaju instytucje. Bon żłobkowy ma rozwiązać 

przede wszystkim tę drugą kwestię czyli dostęp dla osób, których dzisiaj nie stać na to, 

żeby do prywatnego przedszkola czy prywatnego klubu malucha wysłać swoje dziecko. 

Natomiast pierwsza kwestia, która jest kluczowa, czyli zwiększenie miejsc w żłobkach               

dla gdańszczan i to się dzieje równolegle. Radny zwrócił uwagę, że nie da się w krótkim 

czasie radykalnie zwiększyć ilości miejsc, stąd też bon żłobkowy miałby umożliwić dostęp 

szerszy osobom, które do tej pory nie mogły z tego korzystać z powodów czysto 

finansowych. 

 

PIOTR DZIK - Radny Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

Powiedział, że w jego odczuciu na podstawie tego, co zostało powiedziane  i z prawa i 

lewa, wszystkie strony są za. Tylko jedna strona chciałaby jeszcze lepiej. Zaproponował, 

aby  postarać się o środki. Obecnie miasto daje tyle ile ma, ale  można to modyfikować. 

Dodał zwracając się do radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość, że  wy też chcecie dać 
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na bilety jednej, drugiej grupie społecznej, wszyscy byśmy chcieli dać. Radny 

zaproponował, aby przegłosować tak jak jest ten projekt uchwały, a w przyszłości 

pomyśleć jak go można zmodyfikować. Radny wniósł o zamknięcie listy mówców. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca potwierdziła, że radny Dzik zgłosił wniosek formalny o zamkniecie listy 

mówców i poinformowała, że w tej chwili na zabranie głosu oczekują: 

Cabaj 

Czerniewska 

Płazyński 

Wasilewska 

Krupej 

Gierszewski 

 

KACPER PŁAŻYŃSKI- Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Przewodniczący odniósł się do wnioskodawcy radnego Dzika. Powiedział, że zgadza się, 

że to jest ważny projekt dla radnych, dla mieszkańców Gdańska. Dodał, że widzi, że 

dyskusja jest jak najbardziej rzeczowa, merytoryczna, kulturalna. Powiedział, że ma też 

kilka pytań i być może po odpowiedziach pana prezydenta będzie miał inne zdanie                  

na temat projektu. Zapewnił, że przynajmniej w Klubie Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

jest gotowość, by o tej sprawie rozmawiać rzeczowo, konkretnie. Podkreślił, że żadnej 

tautologii na razie nie widzi, żeby ktoś ją tutaj czynił, dlatego akurat w tym przypadku ten 

wniosek nie powinien się ostać. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca podsumowała, że to był głos przeciw zamknięciu listy mówców.  

Poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego Dzika o zamknięcie listy mówców. 

 
Głosowanie nad wnioskiem o zamkniecie listy mówców 
 

 
Za    -      5 
przeciw    -       12 

      wstrzymało się   -        16 
        
Lista mówców  nie została zamknięta. 
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Powrócono do dalszej DYSKUSJI: 

 
 
JOANNA CABAJ – Radna Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radna powiedziała, że  chciała zwrócić uwagę i ma nadzieję, że taka jest polityka 

miasta Gdańska, że priorytetem ważniejszym od wpływów z podatków jest dobro 

dzieci, dzieci, którym należy stworzyć jak najlepsze warunki rozwoju. Proces adaptacji 

kilkuletniego dziecka w żłobku trwa wiele miesięcy. Można mówić tu jeszcze                               

o zachwianiu poczucia bezpieczeństwa, które jest kluczowe do prawidłowego rozwoju 

dziecka. Ponadto dochodzi dramat matek, które widząc nieprzystosowanie swojego 

dziecka do wychowywania instytucjonalnego prawdopodobnie niektóre z nich będą 

chciały rezygnować z opieki żłobkowej. Radna wyjaśniała, że stąd wynikała jej prośba. 

Dodała, że  nie podważa danych dotyczących tego, że kobiety chcą wrócić do pracy. 

Wyraziła nadzieję, że decyzja o oddaniu swojego dziecka do żłobka to skrajna, 

dramatyczna decyzja, ale słuszna. Pokreśliła, że nie zamierza nikogo oceniać, 

natomiast zwróciła uwagę, że najlepszy rozwój dziecka odbywa się wtedy kiedy ono 

pozostaje w domu z matką. Zaznaczyła, że  skoro celem jest wspieranie naszych dzieci 

i miasto daje  na to pieniądze, to powinno również brać pod uwagę te matki, które chcą 

jak najlepiej zaopiekować się swoimi dziećmi i  te matki również powinny być 

doceniane przez miasto Gdańsk. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że pani radna miała na myśli nie tylko zostanie 

dziecka z matką,  ale również z ojcem, podkreślając, że  jest to  równie ważne dla 

rozwoju dziecka. 

 

KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej 
Przychyliła się do postulatu radnego Plewy, aby wszyscy radni otrzymali  prezentację, 

która w jasny graficzny sposób przedstawia treść uchwały. Zwróciła się z pytaniem                

do dyrektora o potwierdzenie terminów dofinansowania i procedury składania 

wniosków. Uchwała mówi o tym, że bon przyznawany jest na okres trwania umowy 

objęcia opieką danego podopiecznego. Podkreśliła, że jej doświadczenia wynika, że 

te umowy są zazwyczaj zawierane na okres od września do września. Dopytywała czy 
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jeśli przyznany zostanie bon żłobkowy i we wrześniu dziecko trafia do placówki,  

umowa zostanie podpisana do września kolejnego roku.  Ale kolejnego roku rekrutacja 

już startuje 1 czerwca czyli nowe osoby składają wnioski o bon żłobkowy. Czy osoba, 

która podpisała wcześniej umowę musi czekać do września?. I co jest decydujące czy 

moment wpływu  wniosku czy to, żeby dochód był jak najniższy, czy w końcu to, żeby 

tych dzieci było  w  rodzinie jak najwięcej? Podkreśliła, że pyta o to, bo zakłada, że 

chętnych będzie więcej niż przewidzianych miejsc. Jak będzie wyglądała sytuacja, 

kiedy we wrześniu okaże się, po pierwszym roku korzystania z bonu żłobkowego, że 

ponownie danej osobie nie przysługuje bon, bo po powrocie do pracy dochód w 

rodzinie wzrósł na tyle, że nie będzie miała prawa ubiegania się o ten wniosek? A nie 

chce przenosić dziecka z danej placówki, bo jest zadowolona z poziomu opieki, bo 

dziecko ma swoje przyjaźnie i  co się wtedy dzieje, jak to jest rozwiązane? Radna 

dopytywała również, czy w takiej placówce pierwszeństwo mają dzieci, które maja 

przyznany bon żłobkowy? Czy jest możliwość przejścia na normalne, komercyjne 

zasady współpracy z taką placówką? Jak to będzie wyglądało? Radna odniosła się  

też do wypowiedzi radnej Cabaj. Powiedziała, że jeśli radna przedstawia pomysł, żeby 

finansować kolejny projekt wspierania matek, które świadomie rezygnują z opieki w 

placówkach, bo chcą ją realizować same, to zwyczajnie trzeba znaleźć na to 

finasowanie. Wyraziła obawę, że nawet rezygnacja z zakupu dwóch pluszowych 

zabawek i trzech ramek na zdjęcia może nie wystarczyć. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Zwróciła się do dyrektora z prośbą o odniesienie się do pytań i udzielenie odpowiedzi. 

 

GRZEGORZ  KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dyrektor wyjaśnił, że  bon żłobkowy, świadczenie nie jest limitowane. Nie ma mowy tu 

o miejscach w żłobkach, o miejscach w placówkach. Jest mowa o spełnieniu przez 

rodzica określonych warunków i wraz ze spełnieniem tych warunków ten bon będzie 

przyznawany. Nie ma takiego momentu, kiedy w danym roku przestajemy przyznawać 

bon. W tym roku rzeczywiście ruszamy od pierwszego czerwca. Do końca września te 

decyzje będą wydane i wypłacane z naliczeniem od 1 września. Natomiast podobnie 

jak z rekrutacją do żłobków, gdzie nie ma tego momentu początku i końca rekrutacji, 

tam jest nabór bieżący, to nie tak jak w przedszkolach, podobnie tutaj nabór wniosków 
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będzie na bieżąco. Dyrektor podkreślił, że jeśli pani radna czy ktokolwiek                                        

z mieszkańców spełniający te warunki określone w uchwale złoży wniosek                                     

w październiku i te warunki spełni od października świadczenie będzie przyznane. 

 
TERESA WASILEWSKA – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca przypomniała, że deklaracja wyborcza prezydenta Adamowicza to 

właśnie bon żłobkowy i on praktycznie wchodzi w życie. Radna podkreśliła, że to jest 

bardzo dobra inicjatywa. Wyraziła opinię, że dyskusja jest o poszerzeniu projektu,                                    

o technicznych sprawach. Zaznaczyła, że bon, tak jak mówili już koleżanki i koledzy, 

nie rozwiąże wszystkich problemów, tak jak 500 plus nie rozwiązało wszystkich 

problemów. Mity o tym, że nie ma głodnych dzieci jest tylko mitem. Dzieci głodne 

przychodzą do szkoły może trochę mniej, ale to tak mniej więcej 20%. Tak samo dzieci 

lawinowo jeżdżące na wakacje to też jest mit, bo nie ma żadnych danych, że jeździ 

więcej niż jeździło. Zaproponowała, aby przegłosować projekt. Wszyscy jesteśmy za, 

a mielimy właściwie chyba niepotrzebnie temat. Radna podkreśliła, że bon  jest 

deklaracją, którą władze miasta realizują i z tego należy się cieszyć. Dodała, że jeżeli 

się sytuacja polepszy finansowo, to nie jest wykluczone czy wniosek pani Cabaj nie 

znajdzie realizacji, może za rok, może za 2, bo to istotnie jest bardzo ważna sprawa, 

żeby matka była przy dziecku. Zaznaczyła, że celem bonu żłobkowego było 

aktywizowanie matek do powrotu do pracy. 

 

DAWID KRUPEJ – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na dwie rzeczy. Jedną odnosząc się ad votum 

do wypowiedzi pani przewodniczącej. Są badania, które mówią na co te pieniądze  

zostają wydatkowane z rządowego 500 plus. Podkreślił, że jest to do sprawdzenia, że 

dzięki programowi ubóstwo zmalało o 48%, a ubóstwo skrajne aż o 98%. Radny dodał, 

że można by w tym momencie wymieniać na co, i jakie kwoty, i jak procentowo, są 

przeznaczane te pieniądze. Wyraził opinię, że to pokazuje pewne zjawisko, które 

trzeba było w poprzednich latach wyeliminować – zjawisko, które jest skutkiem 

poprzednich lat. Podkreślił, że chyli czoła i radzi również radnym pochylić czoła za to, 

że 500 plus w Polsce jest. Według opinii radnego ten program wykonuje naprawdę 

bardzo dobra robotę. Radny dodał, że chciałby, choć może to zabrzmi troszeczkę 

dziwnie, pochwalić wnioskodawców, ponieważ już Dziennik Bałtycki pisze o projekcie 
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bonu żłobkowego w sposób taki, że  Gdańsk ma swoje 500 plus. Zdaniem radnego 

taki marketingowy przekaz medialny PR-owy naprawdę się udał. Powiedział, że to jest 

godny program, i że każde wsparcie rodziny, działanie prorodzinne jest warte uwagi, 

warte poszanowania zastanowienia się nad tym i podjęcia słusznej decyzji. 

 

PIOTR GIERSZEWSKI – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska 
Radny powiedział, że ta dyskusja świadczy o tym, że z wielką troska podchodzimy do 

tematu żłobka, przedszkola. Dodał, że o wynik jest spokojny i że to co zostało dotychczas 

powiedziane z jednej i drugiej strony określa, że jest to ciekawy projekt. Powiedział, że 

wszyscy kandydaci, wszystkie komitety kandydujące w wyborach samorządowych 

podejmowały dyskusje na temat żłobków przedszkoli, szkół, co bardzo cieszy. Radny 

wyraził opinie, że  metodologia dochodzenia do szczęśliwego finału była dość różna, ale 

że ten projekt należy rozpatrywać w kontekście projektu ciekawego. On jest w pewnym 

sensie nowatorskim, chociaż podobne projekty już funkcjonują w kilku miastach w Polsce. 

Wyraził nadzieję, a właściwie prośbę do wnioskodawców, aby ten projekt podlegał 

swoistej ewaluacji. Podkreślił, że wie jaki jest kontekst, gdyż było to omawiane na komisji. 

Członkom komisji daje to tę przewagę nad pozostałymi radnymi, że mogli zadawać 

pytania, dopytywać o pewne szczegóły, zdobyć wiedzę jaki jest kontekst finału tego 

projektu. Praktycznie rzecz biorąc on będzie z czasem wymierał, wówczas, gdy będziemy 

te miejsca żłobkowe zapewniać wszystkim zainteresowanym. Radny dodał, że martwi go 

może jedna informacja, ale to też jest dyskusja bardzie chyba akademicka, że miasto 

Gdańsk utworzy tylko 2 żłobki gminne, a jednak aż 8-16 powstanie w systemie 

partnerstwa publiczno-prywatnego. Podkreślił, że to jest kwestia metodologii. Wyraził 

opinię, że Gmina Gdańsk bardziej aktywnie powinna na swoje barki brać właśnie od 

początku wychowanie młodego gdańszczanina, młodej gdańszczanki właśnie od żłobka, 

przedszkola, szkoły i nie bać się tego. Rzecz, która budzi kontrowersje w opinii radnego 

to właściwsza nazwa. Zaproponował, by może mówić o voucherze, a nie bonie, bo jest to 

takie nietypowe świadczenie. Na koniec radny zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie od kiedy 

będą wypłacane świadczenia czy od momentu decyzji administracyjnej czy od momentu 

złożenia wniosku.  
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GRZEGORZ KRYGER - Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dyrektor odpowiedział, że świadczenie wypłacane będzie wraz ze złożeniem wniosku, 

data złożenia wniosku jest obowiązująca. 

 

TERESA WASILEWSKA- Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska,  radna Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 
Radna powiedziała, że nie mówiła o skali ubóstwa, mniejszej czy więcej, że mówiła o 

zjawisku dosłownie -  zjawisku głodne dzieci. Podkreśliła, że ostatnimi czasy krąży po 

szkołach ze słowami wsparcia i rozmawia z nauczycielami, i zawsze pyta o te dzieci, które 

są wspomagane posiłkami w szkołach. Dodała, że trudno tu jakieś zasługi komukolwiek 

przypisywać, że z tymi dziećmi, które nie przychodzą głodne i jest to monitorowane przez 

pracowników szkoły, przez dyrekcję, nigdy nie było wiadomo czy to dziecko nie przyszło 

godne dlatego, że rodzice dostali 500plus czy dlatego, że  w ostaniem czasie są bardzo 

zintensyfikowane prace MOPR-u, gdzie asystent sprawdza sytuacje rodzinną. Jest to 

kontrolowane przez służby miejskie. Przewodnicząca dopytywała radnego Krupeja kiedy 

był w jakieś szkole miejskiej ostatnio? Kiedy rozmawiał z jakimś dyrektorem na ten temat? 

Radna podkreśliła, że można powiedzieć, że ma wiadomości z pierwszej ręki, a 

wiadomości z pierwszej ręki  mają inny wymiar niż słupki w sondażach. 

 

KACPER PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości 
Radny zadał dwa pytania – jedno natury technicznej, dotyczące certyfikacji – na czym 

miałaby polegać, bo zrozumiał, że jest jakieś wyjście poza te ustawowe kryteria. Kto 

będzie dokonywał certyfikacji, jakie mają być przesłanki, że podmiot nadaje się                             

do skorzystania z tego programu. Druga sprawa dotycząca partnerstwa publiczno-

prywatnego. Ma być 8 tych żłobków w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego. Radny 

dopytywał, czy już na te wszystkie 8 żłobków jest zawarta umowa, w jakim czasie mają 

być zawierane, czy w ramach tych umów są przewidziane obostrzenia, że żłobki nie mogą 

przekraczać jakieś wysokości kwot pobieranych od rodziców. Radny swoje pytania 

uzasadniał tym, że w jego opinii  ten bon może spowodować boom wśród tworzących się 

nowych prywatnych żłobków, też tych najmniejszych, gdzie jest po kilka, kilkanaście 

dzieciaków. Wyraził obawę, że nawet zakładając, że tego boomu nie będzie, bo też może 

się też tak wydarzyć, czas to zweryfikuje, to może dojść do takiej niezdrowej sytuacji, że 

te żłobki, które teraz funkcjonują czyli te największe, a wiemy, że i do tych prywatnych są 
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kolejki w Gdańsku, że po prostu sobie podbija o 500 zł koszt opłaty od dzieci i na tym się 

ten bon skończy. Radny dopytywał czy były prowadzone analizy  pod kątem takiego 

ryzyka wprowadzenia bonów i czy są zabezpieczenia przy umowach o partnerstwie 

publiczno-prywatnym. Trzecie takie pytanie. Radny podkreślił, że nie ma na celu 

rozpoczęcia dyskusji czy państwo dodaje za mało czy za dużo środków.  Fakty są takie, 

że Gdańsk z różnych źródeł uzyskuje coraz większe dochody. Zasugerował, że jeżeli te 

umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym nie zostały jeszcze zawarte, to może warto 

by przemyśleć niektóre z tych lokalizacji. Radny zaznaczył, że w jego rozumieniu  te 

umowy PPP polegają na tym, że miasto daje grunt, a głównie inwestor buduje, że może 

warto nad częścią z tych lokalizacji zastanowić się. Jeśli będzie dobra koniunktura                       

dla Gdańska, czy jednak nie wprowadzić tam publicznej oświaty. Wyraził opinię, że 

faktycznie te 2 przedszkola to jest mało bez względu na to jaki koszt miałoby ponieść 

Gmina Miasto Gdańsk. 

 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Dyrektor odniósł się  do pierwszej kwestii dotyczącej certyfikowania. Jak powiedział jest 

to proces, który rozpoczęty został już w ubiegłym roku we współpracy z Gdańskim 

Zespołem Żłobków, z panią dyrektor Konieczny. Założenie jest, by rozpocząć 

certyfikowanie w tym roku. Nie ma takiego narzędzia, które mogłoby wprost zmusić. Mowa 

jest o podmiotach, które prowadzą działalność gospodarczą, a więc w pierwszym etapie 

będzie to na pewno na drodze konkursu i dobrowolności, jeśli chodzi o placówki 

niepubliczne. Będzie się to wiązało z zapewnieniem tej samej jakości, jeśli chodzi o kadrę, 

a więc nie tylko spełnienie tych wymogów, które są ustawowymi, ale chociażby 

skorzystanie z tego doświadczenia, które już ma Gdański Zespól Żłobków 

przeprowadzając co roku konkurs na wyłonienie opiekunki roku. Plan jest, aby do tego 

również dołączyć placówki niepubliczne. Natomiast zmierzamy oczywiście w tych 

kryteriach do tego, jeśli chodzi o certyfikowanie, do wzmocnienia tego, co już 

wnioskodawca przyjmuje mówiąc o wymaganiach sanepidowskich czy BHP. Jeżeli 

oczywiście podmiot będzie wychodził poza pewien standard, a więc będzie zapewniał 

chociażby kuchnie jak w Gdańskim Zespole Żłobków, to również będą za to dodatkowe 

punkty. Opinia rodziców, dobra ocena środowiska to wszystko będzie brane pod uwagę 

przy certyfikowaniu. Na pewno w pierwszym etapie dobrowolność, z czasem chcemy 

rozciągnąć to na wszystkie placówki niepubliczne. Czy Wydział Rozwoju Społecznego 
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podejmuje decyzje? Raczej Gdański Zespół Żłobków jeśli chodzi o te kryteria, natomiast 

we współpracy oczywiście z WRS. Dyrektor podkreślił, że to na co kładziony jest akcent 

to nie tylko finansowe, ale też jakościowe zrównanie czy zmierzanie do zrównania opieki 

w placówkach niepublicznych z tym co jest obecnie w placówkach samorządowych czyli 

w Gdańskim Zespole Żłobków. 

 

GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o model w jaki powstaje  pierwsze osiem żłobków, to nie jest 

partnerstwo publiczno-prywatne w takim sensie jak do tej pory mieliśmy okazję oglądać. 

To o czym mowa  nazywamy partnerstwem publiczno-prywatnym, ale tak naprawdę jest 

to wspólnie złożony projekt unijny. Większość finasowania na te obiekty pochodzi ze 

środków Regionalnego Programu Operacyjnego. Do tego miały być dobrane środki w 

ramach Programu Maluch Plus.  harmonogram prac nad powstawaniem obiektów musiał 

być zmieniony, bo inna musi być konstrukcja finansowa. Dlatego też jest mowa o tym, że 

kolejne osiem pozostało jeszcze do rozważenia - czy będzie to w innej formie partnerstwa 

publiczno-prywatnego, czy będzie kolejny konkurs na partnera, a być może będzie to tak, 

że Gmina sama przystąpi do kolejnego postepowania konkursowego w Regionalnym 

Programie Operacyjnym dla województwa pomorskiego i będzie je realizowała sama. 

Dyrektor podkreślił, że nie jest to wykluczone. Dużo zależy od terminów, które będą dla 

tych konkursów. Jeśli chodzi o umowy, to wszystkie umowy pomiędzy obowiązkami 

parterów, czyli lidera i parterów, w tym projekcie są określone w samej aplikacji, we 

wniosku, który składamy do instytucji zarządzającej i później na bazie tego powstaje 

umowa pomiędzy liderem projektu a instytucją zarządzająca i tam też jest to strice 

określone. Miasto stara się gwarantować przede wszystkim to, że nie może być zmienione 

przeznaczenie ani budynku poprzez to, że  wprowadza tam działkę. Na tej działce 

powstaje cała inwestycja. Dzięki temu Gmina zostawia sobie prawo do decydowania, 

zostawia sobie wpływ na to, że nagle operator nie zmieni zdania, co do rodzaju usług, 

które chciałby tam realizować. W sytuacji, gdyby tak się stało, że, na przykład parter 

stwierdza, że już nie chce tam prowadzić punktów opieki dla dzieci do lat 3, to Gmina 

przejmuje całość tego majątku. To jest tego typu teraz relacja. Nie zwieramy też przy 

bonie żłobkowym umów miedzy Gminą a poszczególnymi operatorami, którzy prowadzą 

te podmioty, bo umowa jest zawierana między rodzicem a danym podmiotem. Bon 

żłobkowy to środki, które są celowym świadczeniem rodzinnym przeznaczonym tylko       
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na opiekę żłobkową. Trafia on do rodzica i to rodzic z tymi środkami idzie do punktu opieki. 

Dyrektor dodał, że to, co zostało powiedziane, to jest po części odpowiedź na pytanie 

pana radnego co w sytuacji kiedy pomioty będą chciały regulować w niepożądanym 

kierunku kwoty opłat. To rodzic będzie o tym decydował, kto pozostanie na rynku, a kto 

nie. Pomioty same będą się trochę wykluczały, bo z jednej strony mamy jako kryterium 

ocenę rodziców przy certyfikacji, mamy ocenę środowiska, mamy ocenę jakości usług. 

Jeśli to się nie zbiegnie, to taki podmiot windując cenę sam się wykluczy de facto z rynku.  

Dyrektor powiedział, że to co ważne to to, że założenie jest takie, aby ten rok był rokiem 

pilotażowym. Dodał, że trudno przewidzieć wszystkie ruchy. Jest 6 modułów całego 

zamysłu. Omawiamy teraz  moduł piąty czyli  świadczenie. Natomiast moduł 4 i 3 to jest 

kształcenie kadr. Te punkty stanowią  również ogromne wyzwanie, te kadry będą 

kształcone w Gdańsku na kursach kwalifikacji zawodowych według standardu, który 

znowu jest wypracowany przez nas, bez względu na to czy taka osoba trafi                                            

do Gdańskiego Zespołu Żłobków, czy innego podmiotu. Wymagania co do personelu są 

ustawowo takie same. To będzie kształtowane  w jeden sposób. Podkreślił, że obie rzeczy 

są ważne, ale też ważna jest certyfikacja. Jeśli obie rzeczy się połączą, to nie powinno 

być tego efektu, które się wszyscy obawiają. 

 

PIOTR KOWALCZUK- Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Prezydent poinformował, że Program Maluch Plus przyznał Gminie o 70% mniej  środków 

i stąd wyniknęła zmiana harmonogramu w tym projekcie. Te same projekty złożone                        

w innych gminach w związku z algorytmem przyznawania środków powodowały, że tam 

przyznawano dziewięćdziesiąt klika procent, a w dużych miastach takich jak Gdańsk 

zmniejszono je do 20%. Prezydent tłumaczył, że to było powodem jego irytacji. Dodał, że 

jeżeli pan radny będzie osobą, która rzeczywiście pozwali na to, by te środki przywrócić, 

bo można to zrobić z list, które są oczekujące, to ten program jeszcze bardziej 

przyspieszy, wystrzeli i będzie szansa na budowę gminnych czy innych żłobków. 

Prezydent podkreślił, że dzisiaj obniżenie środków jest o 70% , co stanowi ogromną sumę 

zgodnie z algorytmem, który został przyjęty w trakcie przyznawania dotacji. Zaznaczył, że 

nie jest to żadna złośliwość, tylko gorąca prośba, aby przeanalizować tę sytuację przy 

ogłaszaniu wyników. Tak dzisiaj jest  w przypadku dużych miast. Podkreślił, ze nie boi się 

tej formuły tworzenia tych miejsc. Prezydent zwrócił się z prośbą do pana 

przewodniczącego Gierszewskiego, by takiego lęku nie miał. Prezydent przypomniał, że 
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pierwszym krokiem, który został zrobiony z prezydentem Adamowiczem było 

zorganizowanie jak największej liczby miejsc przedszkolnych, ponieważ w pewnym 

momencie zmieniono ustawę o 6-latkach. Nagle trzeba było stworzyć 3000 miejsc 

przedszkolnych. Gmina nie miała możliwości zapewnienia tylu miejsc. Stąd pójście w 

formułę partnerstwa prywatno-publicznego. Budujesz przedszkole, prowadzisz 

przedszkole, my wykupujemy u ciebie miejsca publiczne, dobrze sprawdzone                               

pod względem opieki merytorycznej. Daje to takie korzyści, że Gmina nie ponosi kosztów 

i tym samym dobrze zarządza majątkiem miejskim. Prezydent podkreślił, że stan na 

dzisiaj, po rekrutacji jest taki , że jeśli są jakieś wnioski od rodziców na temat tego, że ktoś 

się nie dostał do przedszkola, to może jedynie chodzić o przedszkole, które jest najbliżej 

miejsca zamieszkania. Natomiast jeśli chodzi o miejsca to one nadal wolne pozostały. 

Prezydent powiedział, że bon żłobkowy dotyczy tego samego. Dotyczy miejsc 

żłobkowych. Założenie jest takie, aby znaleźć tych, którzy chcą poprowadzić taką 

działalność w różnych formułach. Miasto chce kupić u nich dostęp do miejsc dla  rodziców 

po to, żeby mogli skorzystać z opieki nad dziećmi i jeżeli tylko chcą powrócić do pracy. 

Prezydent zaznaczył, że powrót na rynek pracy to nie obowiązek. Bon ma stworzyć taką 

możliwość. Zwrócił uwagę, że nazwa voucher mogłaby nie zostać uznana ze względu                     

na ustawę o języku polskim. Podkreślił, że to nie jest to żaden przytyk, jedynie 

stwierdzenie faktu, że  bon jest bliższy językowi polskiemu-  stąd też zastosowanie tej 

nazwy w ramach omawianego działania. Voucher mógłby zostać odrzucony  w trakcie 

analizy dokumentu ze względu na ustawę o języku polskim. Tak się tworzy teraz polskie 

prawo i to są takie wymagania. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Kolejny głos w dyskusji Kamila Błaszsczyk. Przewodnicząca zwróciła się z prośbą do 

radnych, aby zmierzać ku końcowi dyskusji. Podkreśliła, że rozmowa trwa już godzinę i     

w zasadzie wszyscy są zgodni na tej sali co do zamysłu. Zaznaczyła, że będzie pilnować, 

żeby już kolejnym radnym po raz kolejny nie przydzielać głosu. 

 

KAMILA BŁASZCZYK – Radna Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
Radna potwierdziła zdanie przewodniczącej. Odniosła się do wypowiedzi radnej Cabaj. 

Powiedziała, że z tej wypowiedzi wynikało jakoby strasznym złem dla dzieci było 

przebywanie w żłobkach. Wyraziła opinię, że  to dość kuriozalny wniosek, bo jednak żłobki 

prowadzone są przez osoby wykfalifikowane i fakt, że rodzice zapisują się w długich 
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kolejkach do żłobków dowodzi tego, że te placówki spełniają swoja rolę i właściwie 

opiekują się dziećmi. Przypominała, że  bon ma na celu również wsparcie tych rodziców, 

którzy chcą wrócić do swoje aktywności i chcą jednocześnie mieć dziecko pod właściwą 

fachową opieką. 

 

JAN KANTHAK – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do wypowiedzi przewodniczącej Wasilewskiej. Powiedział, że ma wrażenie, 

że radna z całych sił próbuje udowodnić, że Program 500 plus i wszystkie programy 

społeczne, które wprowadza Prawo i Sprawiedliwość nie mają wpływu na walkę                              

z ubóstwem i że zarzuca panu radnemu, że nie rozmawiał z dyrektorami szkól. Zwrócił 

się do przewodniczącej Wasilewskiej z prośba o wgląd w dane z Głównego Urzędu 

Statystycznego, który prowadzi takie statystyki. Radny powiedział, że jest coś takiego jak 

pułapki myślenia Kahnemana – noblisty, który określił coś takiego jak heurystyka 

dostępności. Wyjaśnił, że jest to uproszczona metoda wnioskowania polegająca                                

na przypisywaniu większego prawdopodobieństwa zdarzeniu, które łatwiej przywołać do 

świadomości, bo jest bardziej nacechowane emocjonalnie. Radny powiedział, że to jest 

klasyczny błąd heurystyczny, który popełnia radna Wasilewska, dlatego odsyła do 

Głównego Urzędu Statystycznego. Przypomniał, że jeśli chodzi o ubóstwo i walkę                            

z ubóstwem wśród dzieci, to za rządów Platformy Obywatelskiej i PSL-u dzieci były 

odbierane rodzicom z powodu biedy. Z tym problemem Prawo i Sprawiedliwość, 

Ministerstwo Sprawiedliwości skończyło. 

 

WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej 
Odwołał się do wypowiedzi przedmówcy zaznaczając, że rząd Platformy Obywatelskiej 

przeprowadził nasz kraj sucha nogą przez kryzys gospodarczy. Prawo i Sprawiedliwość, 

właściwie PiS, wolę ten skrót, bo Prawo i Sprawiedliwość jest tu chyba nie do końca 

właściwa nazwą. Zaznaczył, że  PiS rządzi w trakcie niezwykłego boomu gospodarczego, 

co należy wziąć pod uwagę. Powiedział, że ten projekt to jest niezwykle ważny kolejny 

krok miasta Gdańska w kierunku prospołecznym. Wyraził radość, że jest to projekt 

socjalny, ale jednocześnie nie jest to projekt dezaktywujący zawodowo czy gospodarczo. 

Radny podziękował projektodawcom oraz radnym, którzy zagłosują za tą uchwałą. 

Wyraził opinię, że te wszystkie pozytywne opinie, które dominują, a może w całości są 

pozytywne, świadczą o dużym profesjonalizmie osób, które ten projekt przygotowywały.  
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JOANNA CABAJ – Radna Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radna odwołała się do swojego pomysłu i kwestii jego finansowania. Wyraziła opinię, że 

sprawa jest prosta, że im więcej kobiet będzie wychowywało swoje dzieci w domu, będzie 

chciało wychowywać, opiekować się nimi w domu, tym mniejsze zapotrzebowanie na 

budowę nowych żłobków. Wyraziła nadzieję, że polityka miasta Gdańska, władz miasta 

Gdańska  priorytety ma ustawione prawidłowo, że ważniejsze od wpływów z podatków, 

od pracy kobiet, jest dobro naszych dzieci. 

 

DAWID KRUPEJ - Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do słów radnego Błaszkowskiego, że poprzedni rząd przeprowadził Polskę, 

„suchą noga jak przez Morze Czerwone”. Wyraził wątpliwość czy ten cytat z Biblii jest 

adekwatny, ponieważ część z radnych dąży do rozdziału miedzy kościołem a państwem, 

więc może powoływanie się na Biblię i Pismo Święte nie jest najlepszym rozwiązaniem. 

Radny zaznaczył, że jego zdaniem, że to, że rząd PO-PSL przeprowadził suchą nogą,             

to tylko dzięki skokowi na kasę OFE, o czym mówi nawet  NIK.  Gdyby nie ten skok na 

kasę, to rząd Tuska musiałby się przyznać do bankructwa polskich finansów. Podkreślił, 

że to tylko jest parafraza, bo tak nie jest napisane w raporcie NIK-u, że rząd Tuska dokonał 

skoku na kasę. Następnie radny zwrócił się do przewodniczącej Wasilewskiej, aby 

spojrzała na co wydają rodziny pieniądze z 500 plus. Polecił  artykuł w Krytyce Politycznej, 

zaznaczając, że jest to bliski wielu osobom portal, źródło wiedzy, informacji. Krytyka 

Polityczna pisze o alchemii 500 plus. I podaje, że wg portalu najwięcej pieniędzy 

przeznaczanych zostało na żywność, ubiór, następnie edukację i zajęcia dodatkowe dla 

dzieci oraz opłaty związane ze szkołą i przedszkolem. Radny wyraził opinię, że to 

pokazuje jak było duże zapotrzebowanie i jak duży był problem, z którym rząd 

Zjednoczonej Prawicy skutecznie sobie poradził. Radny zwrócił się do przewodniczącej 

Wasilewskiej z prośbą, by nie pytała z jakim dyrektorem rozmawiał czy w jakiej szkole był, 

bo jak zaznaczył, on nie pyta przewodniczącej jaki spektakl operowy obejrzała, czy na 

wernisażu jakiej wystawy była, kiedy rozmawiamy na temat kultury. Wyraził przekonanie, 

ze pytania przewodniczącej są nie na miejscu. 
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KACPER PŁAŻYŃSKI- Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości 
Przewodniczący odniósł się do prośby prezydenta Kowalczuka o wprowadzenie Gdańska 

na listę, gdzie jest większe dofinansowanie. Radny podkreślił, że rzeczywistość jest taka, 

że obowiązują jakieś procedury, jakieś przepisy prawa. Zaznaczył, że nie jest gremium 

decyzyjnym przyznającym takie dofinasowanie. Powiedział, że choć chciałaby, aby 

Gdańsk otrzymywał za każdym razem jak najwyższe dofinasowanie, to jednak                                  

w Gdańsku, w Polsce, obowiązują przepisy prawa, które po prostu trzeba respektować. 

 

PIOTR KOWALCZUK- Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Prezydent powiedział, że odnosi się do zapewnień radnego Płażyńskiego z kampanii 

wyborczej, podczas której radny mówił o tym, że zadba o to, że będą te pieniądze, że jest 

to możliwe. Prezydent wyraził gotowość do tego, by razem z przewodniczącym 

Płażyńskim jechać do ministerstwa, by porozmawiać o tym. Podkreślił, że miastu zależy 

na tym, aby te projekty poprowadzić bardzo szybko i nie chodzi o łamanie prawa.  

Prezydent zapewnił także radną Cabaj, że dobro dzieci i wszystkich mieszkańców i 

mieszkanek Gdańska, zgodnie ze ślubowaniem złożonym przez radnych, ale także 

złożonym przez każdego zastępcę prezydenta jest najwyższym nakazem. Podkreślił, że  

tutaj nie ma żadnych wątpliwości w tym zakresie. Prezydent zwrócił się do  wszystkich 

trzech Klubów o przyjęcie omawianej uchwały, danie szansy na wprowadzenie                                 

w Gdańsku bonu żłobkowego i pozwolenie na to, aby projekt mógł się rozwijać, 

ewaluować w kolejne formy, tak jak to zostało zaprezentowane, tak jak państwo to 

proponujecie i żeby rodzice mieli wybór. Podkreślił, że dzisiaj ten wybór jest ograniczony 

i miasto stara się go poszerzyć w miarę swoich możliwości. Prezydent wyraził nadzieję, 

że za chwilę będzie większy w każdej z możliwych form. Zwrócił się ponownie z prośbą  

o podjęcie omawianej uchwały i spełnienie tej obietnicy, która gdańszczankom i 

gdańszczanom się w pełni należy. 

 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały DRUK 168 
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               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
 

 

Uchwałę Nr IX/170/19 
Rady Miasta Gdańska 

                                             
w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego „gdański bon 

żłobkowy” dla rodzin zamieszkujących na terenie 
 Gminy Miasta Gdańska 
z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

             
Uchwała stanowi załącznik nr 34 

 
 
 

Punkt 5 
     INTERPELACJE,  ZAPYTANIA RADNYCH, 

     ODPOWIEDZI PREZYDENTA 
 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny przypominał, że podczas styczniowej i lutowej sesji była mowa o umożliwieniu 

radnym miasta Gdańska dokonywania zgodnie z prawem, zgodnie z ustawą                                  

o samorządzie gminnym kontroli w różnych jednostkach. Zwrócił się z zapytaniem do 

przewodniczącej jak wygląda kwestia unormowania tej instytucji, jak wygląda kwestia 

obiecanych szkoleń, jak wygląda kwestia obiecanych dyskusji. Zaznaczył, że mija 

kolejny miesiąc, że te środki są po prostu potrzebne, żeby radni mogli wykonywać 

zgodnie z prawem swój mandat. Zaapelował, aby podejść do tego zagadnienia                           

w należyty sposób, tak żeby każdy z radnych mógł po prostu wykonywać swój mandat.  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca dopytywała, czy radny do tej pory miał jakiś problem z wykonywaniem 

tych obowiązków, o których mówił czyli kontroli w miejskich jednostkach? 

 

ANDRZEJ SKIBA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny potwierdził, ze jest problem. Poinformował, że ilekroć pojawiamy się, bo to nie 

tylko jest moja kwestia, kwestia mojej obecności, np. w słynnych już Gdańskich 
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Nieruchomościach dostajemy wątpliwe pod kątem prawnym dokumenty. Zostajemy 

zobligowani do wypełniania wniosków, których termin realizacji jest niejednokrotnie 

przekraczany przez Gdańskie Nieruchomości. Procedura opiera się na zarządzeniu 

Gdańskich Nieruchomości ze stycznia, o czym była  już mowa. Radny podkreślił, że    

w jego opinii, a także odczuciu niejednego prawnika, jest to niezgodne z prawem. 

Zaznaczył, że ma wrażenie, że trwa, używając mowy potocznej, całkowicie zbędne 

boksowanie się między jedną instytucją a radnymi miasta. Radny wyraził opinię, że to 

nie służy dobrej pracy. Podkreślił, że jako radnemu zależy mu na dobrej pracy. Zwrócił 

się ponownie z prośbą do przewodniczącej Rady Miasta Gdańska, aby kontrole, które 

przewiduje art. 24 ustawy o samorządzie gminnym zostały właściwie potraktowane. 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przewodnicząca powiedziała, że przyjmuje zgłaszane informacje od radnego.                   

Wyraziła nadzieje, że szkolenie odbędzie się w ciągu najbliższego miesiąca. 

 
KAROL RABENDA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny zwrócił się z zapytaniem do prezydent o system Mevo. Przypomniał, że przed 

miesiącem  z dużą  fetą ogłoszono start projektu, projektu, który miał być przełomowy, 

który miał poprawić komunikację. Przypomniał, że  gdańszczanie się cieszyli, chcieli 

to wypróbować. Radny wyraził opinię, że po miesiącu funkcjonowania tego projektu  

jest to jedna wielka kompromitacja. System nie działa, rowerów nie ma, ładowarek nie 

ma, nie ma niczego, wszystko wygląda tak, jakby ten spóźniony projekt , bo czekaliśmy 

na niego 4 czy 5 miesięcy został wprowadzony na siłę, bez  konsultacji, sprawdzenia. 

Radny wraził przypuszczenie, że uruchomienie projektu nastąpiło tylko dlatego, aby 

firma nie musiała płacić więcej odszkodowań. Wyraził opinię, ze gdańszczanie czują 

się jak testerzy tego systemu, a to tak nie powinno wyglądać. Zwrócił się z prośbą do 

prezydentów o informację jak wygląda stan obecny tego dość fajnego projektu, którego  

wykonanie jest tragiczne. Czy i kiedy zobaczymy to Mevo?  

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przekazała informację od Pani Sekretarz, że wszystkie pytania radnych są spisywane 

i odpowiedź na nie zostanie przekazana w formie pisemnej. 
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DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Radny poinformował, że 22 kwietnia złożył na podstawie 28 paragrafu Regulaminu 

Rady Miasta Gdańska zapytanie dotyczące obchodów 80 rocznicy II Wojny Światowej, 

a zapytanie brzmiało: czy prawdą jest, że wystosowała pani, czyli pani prezydent, bo 

to było zapytanie kierowane na ręce pani prezydent Dulkiewicz, czy wystosowała 

pismo do prezydenta USA Donalda Trumpa, które zwierało zaproszenie do wzięcia 

udziału w gdańskich obchodach 80 rocznicy wybuchy II Wojny Światowej. Radny 

podkreślił, że zgodnie z Regulaminem odpowiedź powinna zostać udzielona                                

na dzisiejszej sesji. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca potwierdziła, że takie zapytanie zostało zadekretowane również przez 

nią. Powiedziała, że rozumie, że na odpowiedź czekamy na piśmie. 

 

DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Przypomniał Regulamin Rady Miasta. Regulamin mówi o tym, że radny ma możliwość 

72 godziny przed sesją przesłania zapytania do osoby, która sprawuje władzę                              

w mieście, może to być dyrektor jednostki organizacyjnej, dyrektor wydziału, pan 

prezydent, pani prezydent. Następnie w terminie 48 godzin przed sesją 

przewodnicząca Rady Miasta wysyła zapytanie do odpowiedniego organu, za co 

dziękuję pani przewodniczącej, a następnie osoba do której skierowane jest pytanie 

udziela informacji na najbliższej sesji, czyli sesji, która odbywa się dzisiaj. Powinna to 

zrobić pani prezydent Dulkiewicz, chyba, że jest inna osoba do tego upoważniona                     

z ważnych powodów. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca zacytowała artykuł 24 ustawy o samorządzie gminnym 

znowelizowanej przez Prawo i Sprawiedliwość. Podpunkt 6 „ interpelacje i zapytania 

składne są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie 

wójtowi, co też nastąpiło. Wójt lub osoba przez niego wyznaczona jest zobowiązana 

udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania 

interpelacji bądź zapytania”. 
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DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny dopytywał dlaczego Rada Miasta Gdańska działa na Regulaminie, który jest 

nieważny. Radny zadał kolejne pytanie czy Rada Miasta Gdańska uchwaliła Statut 

Miasta Gdańska, który przewiduje utworzenie Komisji Petycji, Skarg i Wniosków. 

Radny dopytywał kiedy Rada się zajmie tym tematem, dlaczego tak się dzieje, że Rada 

działa na przepisach, a właściwie nie ma przepisów przez Radę uchwalonych. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca zwróciła się do mecenasa z prośbą o odpowiedź. Potwierdziła,                       

że rzeczywiście Regulamin w kilku punktach nie nadąża za zamianami w ustawie. 

 
DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powiedział, że zapewne z  pełną życzliwością każdy podszedłby  do tematu 

zmian, ale w sytuacji, gdyby jakiekolwiek prace zostały w tym względzie podjęte. 

 

ANDRZEJ BODAKOWSKI -  Radca Prawny Rady Miasta Gdańska 
Mecenas poinformował, że jeśli chodzi o Komisje do spraw  Skarg, Wniosków i Petycji to 

Rada Miasta Gdańska znowelizowała statut w powyższym zakresie. Mecenas zwrócił się 

z prośbą do radnego Krupeja, by sprawdził w Statucie Miasta Gdańska przepis paragrafu 

od 35a do 35i - tam są uregulowania dotyczące działania Komisji do spraw Skarg, 

Wniosków i Petycji. Podkreślił, że ta Komisja została powołana, Komisja działa, Komisja 

rozpoznaje skargi i wnioski, które do niej wpływają. Mecenas powiedział, że z tego co 

pamięta, petycja nie została jeszcze złożona, ale najbardziej kompetentną osoba w tym 

zakresie jest radny Andrzej Skiba, który jest przewodniczącym właśnie tej Komisji                         

do Skarg, Wniosków i Petycji. Mecenas zaznaczył, że Statut został znowelizowany, 

natomiast jeśli chodzi o Regulamin powinien on być zmieniony. Jednak biorąc pod uwagę 

hierarchię aktów prawa, w chwili obecnej jeśli chodzi o interpelacje, obowiązująca jest 

ustawa o samorządzie gminnym i zapisy ujęte w Regulaminie są w tej chwili już 

nieobowiązujące. Wyraził opinię, jeśli zostanie ona podzielona przez Komisję do spraw 

samorządu, należałoby ten rozdział z Regulaminu wykreślić. Mecenas wyraził opinię, 

zaznaczając, że Komisja i Rada może jej nie podzielić w konsekwencji przy głosowaniu, 

uregulowania ustawowe są w tym zakresie absolutnie wystarczające. 
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MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodniczący zaznaczył, że w zakresie interpelacji mecenas wyczerpał odpowiedź. 

Zaapelował, by nie przekręcać przepisów ustawowych tzw. „kontroli” wykonywanej przez 

radnych. Przewodniczący podkreślił, że to nie jest żadna kontrola. Odwołała się                              

do przepisu, który brzmi w ten sposób: „w wykonywaniu mandatu radnego, radny ma 

prawo, jeśli nie narusza to dóbr osobistych innych osób, do uzyskiwania informacji i 

materiałów, wstępu do pomieszczeń, w którym znajdują się te informacje i materiały oraz 

wglądu w działalność urzędu gminy, a także spółek z udziałem urzędu gminy, spółek 

handlowych, innych osób prawnych itd.” Przewodniczący podkreśli, że to nie jest kontrola, 

a trzy kategorie uprawnień. Zwrócił się z prośbą do radnych, aby nie nadużywali słowa 

kontrola. Jeśli ustawa nie wprowadza słowa kontrola, to kontrolą to nie jest. 

 
ROMUALD PLEWA – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny przypomniał, że na poprzednich sesjach zgłaszał problem z nagłośnieniem. 

Wyraził opinię, że nagłośnienie jest dziś skuteczne, ale w zagłuszaniu, co przeszkadza       

w pracy. Szum z głośników, sprzężenia powodują, że ciężko się pracuje. Zwrócił się                     

z prośbą, by służby techniczne pracujące z nagłośnieniem spróbowały rozeznać problem, 

aby można było godnie pracować. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca potwierdziła, że problem jest zgłoszony. Poinformowała, że były na sesji 

osoby, które obserwowały jak to wygląda i co się dzieje i na początku maja będą 

prowadzone prace, które mają poprawić standard głośników. 

 

DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Przeprosił za zarzut związany ze Statutem. Zwrócił się w sprawie Regulaminu Rady 

Miasta. Wyraził opinię, że kuriozalnym jest fakt, że Rada Miasta działa na podstawie 

Regulaminu, który jest nieważny. Zwrócił się z prośbą o jak najszybsze podjęcie działań 

mających na celu znowelizowanie Regulaminu Rady Miasta Gdańska, ponieważ akt 

podrzędny powinien respektować akty nadrzędne. Radny odwołał się do wypowiedzi 

przewodniczącego Skarbka. Dopytywał kto mówi na temat kontroli, bo jak podkreślił, nie 

przypomina sobie, by któryś z radnych użył słowa kontrola chcąc uzyskać informacje                 

na tematy nurtujące radnych. Zaznaczył, że radni maja prawo pytać, dowiadywać się,                     
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a wręcz mają  taki obowiązek. To Rada Miasta  jest organem kontrolującym włodarzy. 

Radny dopytywał czym jest sytuacja, jeśli poprosi o dokumenty celem przeanalizowania i 

wysnucia wniosków – dopytywał jak to nazywać – czy kontrolą czy zapoznawaniem się                

z dokumentami czy wysnuwaniem wniosków. Zasięganie informacji – ok, możemy w ten 

sposób pójść – powiedział radny. Dodał, że prosi o uszanowanie prawa radnych do 

zadawania pytań i uzyskiwania odpowiedzi, uzyskiwania informacji, choć jak podkreślił              

w opinii radnego, to jest kontrolowanie. 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca przypomniała, że omawiany jest punkt interpelacje, zapytania i 

odpowiedzi prezydenta miasta. Zwróciła się z prośbą do radnych o  przedstawienie pytań, 

interpelacji czy też zapytań związanych z interpelacjami, jeśli  takie radni mają. 

 

ANDRZEJ SKIBA - Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny powiedział, że ma problem z uzyskiwaniem informacji i materiałów. Odniósł się                 

do przywołanego przez przewodniczącego Skarbka artykułu, w którym jest jasno 

powiedziane, że informacje i materiały można uzyskiwać, jeśli nie naruszają dóbr 

osobistych innych osób. Podkreślił, ze nie wszystkie materiały czy informacje zawierają 

dane dotyczące dóbr osobistych innych osób. Wyraził opinię, że jest stosowany, w sposób 

niezgodny z prawem, formularz, który wydłuża czas oczekiwania na informacje i materiały 

niekiedy nawet do 2 miesięcy. Zaznaczył, że jeśli wystąpi o jakąś rzecz, o jakieś 

informacje czy materiały w drodze interpelacji na piśmie jako radny to te materiały 

uzyskuje maksymalnie w ciągu 14 dni lub tak powinno wynikać przynajmniej z przepisów 

ustawy. Natomiast Gdańskie Nieruchomości, bo jak podkreślił radny o Gdańskie 

Nieruchomości przede wszystkim chodzi,  tworzą sobie na własne potrzeby jakieś dziwne 

prawo i wydłużają ten termin do dwóch miesięcy. Radny zaznaczył, że w drodze 

interpelacji dostaje szybciej od Gdańskich Nieruchomości to co jako radny powinien 

dostać. Radny zadał pytanie jaki interes mają Gdańskie Nieruchomości w blokowaniu 

dostępu do informacji i materiałów. Radny powiedział, że jeśli wprowadził kogoś w błąd 

odnośnie kontroli to najmocniej przeprasza. 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca podsumowała, że radny znalazł rozwiązanie swojego problemu. Bo 

pisząc interpelację czy zapytanie w ciągu 14 dni otrzyma informacje również te związane 

z Gdańskimi Nieruchomościami. 

 

ANDRZEJ SKIBA - Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny nie podzielił zdania przewodniczącej. Poinformował, że niektóre informacje można 

uzyskać na miejscu. Powiedział, że jakiekolwiek próby uzyskania dokumentów kończą się 

tym, że dostaje się do wypełnienia formularz. Wyraził opinię, że nie na tym polega praca 

radnego, żeby z każdym najmniejszym zapytaniem biegać w formie interpelacji. Radny 

pokreślił, że jesteśmy ludźmi, obywatelami, mamy kontakt z urzędnikami i wyraził 

przekonanie, że w dobrym zwyczaju jest uzyskiwanie informacji również w formie ustnej, 

w zwyczajnych rozmowach, a w Gdańskich Nieruchomościach radny zauważa ewidentne 

problemy w tym względzie. 

 

MATEUSZ SKARBEK – Zastępca Przewodniczącej Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodniczący wyraził opinię, że radny Skiba swoją wypowiedzią potwierdził ułomność 

tego przepisu, a kwestie formularzy są próbą jego naprawienia, ponieważ pojawia się 

wiele problemów technicznych, techniczno-prawnych udostępniania tych informacji. 

Przewodniczący powiedział wyrażając opinię jako radca prawny, że jest jeszcze jedno 

skuteczne narzędzie, które umożliwia dostęp do informacji, jest to droga dostępu do 

informacji publicznej. 

 

KACPER PŁAŻYŃSKI – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości 
Wyraził opinię, że nie uważa, aby było to umowne narzędzie prawne. Podkreślił, że 

interpretacji powinno się dokonywać w oparciu o to, co miał ustawodawca na myśli więc 

należy zwrócić uwagę na uzasadnienie do projektu zmiany ustawy w tym zakresie, żeby 

dowiedzieć się co miał na myśli ustawodawca, a więc jaka powinna być interpretacja tych 

przepisów. Wyraził opinię, że na pewno nie miał na myśli powielania instrumentu jaki 

wszyscy mamy czyli dostęp do informacji publicznej. 
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DAWID KRUPEJ –Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Radny wrócił do tematu kontroli. Odwołał się do artykułu 15, który mówi, że organem 

stanowiącym i kontrolnym w gminie jest rada gminy, następnie przywołał artykuł 18a, w 

którym jest mową, że rada gminy kontroluje co do zasady dzielność wójta gminnych 

jednostek organizacyjnych. Radny powrócił do tematu nieważnego Regulaminu Rady 

Miasta Gdańska. Powiedział, że patrząc na przepisy od 28, 29, 30 punkt interpelacje, 

zapytania i odpowiedzi Prezydenta Miasta Gdańska jest punktem niezasadnym w świetle 

ustawy, którą przytoczył pan mecenas, ponieważ regulamin mówi o tym, że interpelacje 

się czyta, wyjaśnia, zapytania można sformułować, ma się odpowiedni czas na zadanie 

pytania i uzyskanie odpowiedzi. A jeżeli ustawa mówi o tym, że na zapytania i interpelacje 

uzyskujemy odpowiedzi od prezydenta w formie pisemnej to bezzasadny jest w ogóle                   

ten punkt. Zdaniem radnego jest on zgodny z Regulaminem, natomiast Regulamin jest 

niezgodny z ustawą wedle słów pana mecenasa. 

 
 
 

Punkt 6 
WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
 

Przemysław Malak – Radny Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że obawy niektórych radnych odnoście Skweru okazały się słuszne, ponieważ 

o  godz.12 został wysłany mail, w którym przekręcono tę nazwę i jest napisane, że ten 

skwer nazywa się Gyddanyze zamiast Gyddanyzc. Błąd jest w tytule, powielono go także 

w treści. Nazwa jest nie tylko trudna do wymówienia, ale również i do napisania. Radny 

dodał, że mail został wysłany przez Biuro Prasowe Urzędu Miasta Gdańska. 
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Punkt 7 
ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Przewodnicząca zakończyła obrady IX sesji Rady Miasta Gdańska. Przewodnicząca 

przypomniała, że 29 kwietnia odbędzie się Sesja Radny Miasta w Ergo Arena.  

 

Obrady zakończono o godzinie 13:30. 

 
 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
Agnieszka Owczarczak 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
Podinspektor BRMG  
Ewa Dudek-Kuźmicka 


